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minionego roku i planów na bieżący. 
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2-letni Antoś walczy z nowotworem!
Tysiące osób z powiatu ciechanowskiego wsparło chłopca 
i Jego rodzinę. Trwa zbiórka! Każda złotówka ma znaczenie! 
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Wspomnienia z przyszłości

Właśnie teraz w styczniu 2036 roku nasz redak-
cyjny zespół specjalny z  uprawnieniami śledczymi, 
kontynuując prace w zakresie problematyki demonów 
(pisaliśmy o tym w poprzednich numerach PULSU) 
poczynił ustalenia o charakterze przełomowym dla wy-
jaśnienia zjawiska. Już wstępny ogląd kwestii wykazał 
jej wielowymiarowość i rozległość tematyczną, co prze-
sądza o  celowości odnoszenia się do rzeczy z pozycji 
fizyki własności materii.

Zespół specjalny uznał, że przyczyną zjawiska 
jest dwoistość materialna natury, która występuje 
zarówno na poziomie kosmosu jak i  atomowym, 
a nawet subatomowym (ale tego jeszcze nie wiado-
mo na pewno). Ową dwoistość wyraża starożytna 
chińska koncepcja „yin i  yang”, tak genialna, że 
wprost pasuje do opisu świata po tym jak niedawno 
odkryto „ciemną materię”.

Tu należy wspomnieć źródło encyklopedyczne: 
„Według danych zebranych na podstawie obserwacji 
dużych struktur kosmicznych, interpretowanych w ka-
tegoriach równań Friedmana i  metryki Friedmana-
-Lemaître’a-Robertsona-Walkera, ciemna materia to 
ok. 27% bilansu masy-energii Wszechświata, obok 
materii zwykłej (widzialnej) i  dominującej ciemnej 
energii. (...) Ciemna materia stanowi relikt termiczny 
Wielkiego Wybuchu, ponieważ w  wyniku ekspansji 
Wszechświata w ciągu pierwszych 10 nanosekund od-
ległości między jej cząstkami stały się już tak duże, że 
nie mogły anihilować ze sobą. W ten sposób ciemna 
materia została „zamrożona” z ustaloną gęstością”. (za 
pl.wikipedia.org)

Ważną cechą ciemnej materii jest to, że nie emi-
tuje ona ani nie odbija promieniowania elektromag-
netycznego, w  tym światła fotonowego czyli widzial-
nego przez ludzki narząd wzroku. Ciemna materia ma 
małą gęstość, może być zbudowana nie tylko z jednego 
rodzaju cząstek, występują jej różne rodzaje. W  wa-
runkach ziemskich ciemna materia swobodnie może 
unosić się w powietrzu, jej samej nie da się stwierdzić 
dotykiem, gdyż jest tu raczej gazem niż czymś innym. 
Natomiast kształty kreowane przez tę materię można 
dostrzec w zupełnej ciemności gdy jej obiekty tworzą 

hybrydy w połączeniu z  luminescencyjnymi substan-
cjami materii zwyczajnej. Wtedy co prawda ciemnej 
materii nie widać, ale widoczne są kształty formowane 
przez splecione z nią zwyczajne substancje luminescen-
cyjne. Dobrze znane jest zjawisko bladego w  ciem-
ności świecenia cyferblatów zegarków, malowanych 
farbą fosforyzującą – nie widać zegarka, a widać cyfry 
i wskazówki. Natomiast gdy ciemna materia tworząca 
obiekty jest pomieszana z pierwiastkami lub związka-
mi chemicznymi materii zwyczajnej nie emitującymi 
światła, wtedy w pewnym nieintensywnym oświetle-
niu można dostrzec ruchome cienie w powietrzu, np. 
w świetle księżyca albo o brzasku.

Struktura obiektów ciemnej materii jest raczej 
nieznana. Mogą być rozumne i działać intencjonal-
nie, albo nie. Lecz nie słychać o szkodzeniu ludziom, 
a  przeciwnie. Znane są opowieści, że błądzącym 
wśród bagien wędrowcom w ciemnicy, bladoświet-

liste postacie wskazywały bezpieczną ścieżkę do wyj-
ścia z bagna. Albo też ludziom zagubionym w lesie 
nocą wśród drzew. Itp.

Warto te obiekty traktować poważnie i życzliwie. 
Szansę na bliskie spotkanie z duchem świetlistym daje 
samotne przebywanie np. w zupełnie ciemnym poko-
ju przy zamkniętych drzwiach i oknach, by nie było 
przedmuchu. Należy spokojnie usiąść w  ciemności 
z  otwartymi oczami, a  wtedy jest możliwe ujrzenie 
blado świetlistej postaci lub ledwo świetlistych obłych 
kształtów i  poczucie powiewu powietrza na twarzy, 
nieraz usłyszenie szelestu i pukania za głową. Dla za-
chowania równowagi świata, gdy całe zło zlokalizowało 
się w materii zwyczajnej, w ciemnej materii zapewne 
umiejscowiło się to co jest jego przeciwieństwem. Za-
wsze cieszmy się ze spotkań z duchami w ciemności.

Nasz specjalny zespół redakcyjny kontynuuje pra-
ce, o wynikach będziemy informować bieżąco.

A teraz o społecznej akcji na rzecz zniesienia celi-
batu księży i numerariuszy oraz przywrócenia kapłań-
stwa kobiet. Także o  zwłoce w  dostarczeniu petycji 
z podpisami do Watykanu. ‒ Wobec narastania sytu-
acji w  kraju odłożyłyśmy wyjazd do Rzymu busami 
od starosty i  cały czas zbieramy podpisy. Codziennie 
przybywa dwa tysiące. Wiemy już, że do Watykanu 
pojedzie z nami zaufana urzędniczka starostwa, która 
papieżowi doręczy poufne pismo od starosty ‒ powie-
działy postępowe parafianki z Ludowej i osiedla, orga-
nizatorki akcji, przypadkowo spotkane na skrzyżowa-
niu Ludowej i Wędkarskiej.

Do redakcji napłynęła również kolejna czytan-
ka autorstwa sztucznej inteligencji, którą przyniósł 
znany sztuczny inteligent miejski. Oto ona: „Była 
baba. Baba ciągle w mieszkaniu i na ulicy puszczała 
wiatry. Podszedł do baby mały Ziutek i  jej powie-
dział: „Babo nie puszczaj wiatrów w mieszkaniu i na 
ulicy. Wiatry puszcza się w polu bo w polu jest miej-
sce na wiatry, a nie w mieszkaniu i na ulicy. W polu 
zawsze się zbierały i  wiały wiatry, zawsze jak ktoś 
chciał spotkać wiatr to szukał wiatru w polu. Jak to-
bie i twoim koleżankom zacznie wzbierać, biegnijcie 
w pole i tam puszczajcie swoje wiatry. Wasze wiatry 
dołączą do innych wiatrów i będą kręcić wiatraki co 
robią ekologiczny prąd elektryczny. W  ten sposób 
wniesiecie swój wkład w ocalenie planety”. ‒ A ten 
mały Ziutek choć jeszcze mały to bardzo szprytny, 
jak dorośnie na pewno będzie radnym albo wójtem 
‒ dodał sztuczny inteligent od siebie.

Jak się dowiedzieliśmy dyrekcja biblioteki ma na-
grodzić czytankę dyplomem za patriotyczną promocję 
narodowej tradycji szukania wiatru w polu.

Właśnie teraz w 2036 roku mija 11 lat od wybo-
rów w roku 2025. Pamiętamy, że wtedy ludzie mówili, 
że jak nie podniosą należycie emerytur, emeryci zagło-
sują na Pana Nawrockiego. Wiemy co się wydarzyło, 
ale warto przypomnieć po 11 latach nie wynik - bo jest 
znany, tylko związek przyczynowo-skutkowy między 
wielkością podwyżki emerytur a motywacjami wybor-
czymi emerytów wraz z rodzinami. Ahoj!

 GAGUŚ KAPELUSZNIK vel GAWLICA

Nie bójmy się duchów w ciemności
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tel.: 23 672 28 69

Społeczna Szkoła Podstawowa STO 
z Oddziałami Dwujęzycznymi 
ogłasza  nabór do klasy I 
w roku szkolnym
2025/2026

www.stociechanow.pl
www.facebook.com/stociechanow

Gwarantujemy:
- wysoki poziom kształcenia
- indywidualne podejście 
   do każdego ucznia
- wszechstronny rozwój dziecka

STO
oferuje: kursy przygotowawcze,

szkolenia i egzaminy 

Eksploatacji i Dozoru 
sieci, urządzeń i instalacji:

elektroenergetycznych, 
cieplnych i gazowych.

Stowarzyszenie Elektryków Polskich 
Oddział w Ciechanowie 

Ciechanów, ul. Mławska 3, tel. 577 407 762
www.ciechanow.sep.com.pl   sep.ciechanow@sep.com.pltel. 784 962 557

SPRZEDAM
DOM

ogłoszenie własne wydawcy
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ZATRUDNIĘ
LAKIERNIKA 

SAMOCHODOWEGO
TEL. 508 848 358

FRYZJERSKI
DAMSKO-MĘSKI

u Pawła
Paweł Litner

Ciechanów
ul. Powst. Wielkopolskich 2

(na terenie szpitala) 784 008 401
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Miejskie inwestycje

Umowa na budowę mostu podpisana

Podpisanie umowy na budowę mostu w ulicy Augustiańskiej. Od lewej: Iwona Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Ciechanów, Krzysztof Kosiński – 
Prezydent Miasta Ciechanów, Artur Waszczuk - Dyrektor Zarządzający MOST Sp. z o.o. w Sopocie oraz Ewa Szeluga – Skarbnik Miasta Ciechanów

Przeprawa przez Łydynię między centrum Cie-
chanowa a osiedlem Przemysłowym przejdzie 
kompleksowy remont. W grudniu władze mia-
sta podpisały umowę z wykonawcą zadania 
– Firmą MOST Sp. z o.o. z Sopotu. Wartość inwe-
stycji to 3,9 mln zł.

Prace rozpoczną się wczesną wiosną – 
podczas niskich stanów wód oraz po okresie 
tarła i migracji większości ryb śródlądowych.

Nowa konstrukcja będzie  dwupasmo-
wa, niemal trzykrotnie szersza od obecnej, co 
pozytywnie wpłynie na poziom bezpieczeń-

stwa komunikacyjnego. Zmieni też estetykę 
przestrzeni. Na wykonanie inwestycji władze 
miasta pozyskały 3,5 mln zł z budżetu Ma-
zowsza, w ramach „Instrumentu wsparcia 
zadań ważnych dla równomiernego rozwoju 
Województwa Mazowieckiego”. UM/AI
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Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji

Miejski hotel po remoncie i z nową nazwą

Hotel Ciechanów - pod taką nazwą już funkcjo-
nuje hotel zarządzany przez Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji. Obiekt zlokalizowany przy 
ul. 17 Stycznia 60A przeszedł kompleksową 
modernizację, która podwyższyła standard 
pobytu gości. Zmienił się wygląd hotelu oraz 
całe jego wyposażanie.

Zakończony w  ubiegłym roku, 
pierwszy od ponad 30 lat, gruntowny 
remont Hotelu Olimpijskiego objął za-
równo części wspólne budynku (hole, 
klatki schodowe, ciągi komunikacyj-
ne), jak i pokoje. W ich wnętrzach wy-
konano malowanie, remont łazienek, 
ułożono nowe nawierzchnie podłóg, 

pojawiły się nowe meble. To znacznie 
poprawiło komfort pobytu gości. Do 
tej pory hotel był zapleczem dla spor-
towców, którzy regularnie przyjeżdżają 
do Ciechanowa na treningi, zgrupowa-
nia i  zawody. Teraz możliwe stało się 
poszerzenie jego działalności. Obiekt 
stał się atrakcyjną bazą dla turystów. 
W  związku z  tym dokonano zmiany 
nazwy na Hotel Ciechanów.

Miasto zadbało o wygląd restauracji, 
w której podawane są dania kuchni pol-
skiej. Wyremontowano jej wnętrza, po-
malowano ściany, wymieniono podłogi, 
pojawiło się nowe wyposażenie. Dzięki 
nowoczesnej przestrzeni restauracyjnej 

będzie można organizować imprezy oko-
licznościowe (np. spotkania rodzinne, to-
warzyskie czy biznesowe) z bogatą ofertą 
gastronomiczną i obsługą kelnerską.

Cały obiekt dostosowano do potrzeb 
osób z niepełnosprawnościami (wewnątrz 
zamontowano windę, a  przy wejściu do 
poradni rehabilitacyjnej - znajdującej się 
w  budynku - platformę przyschodową) 
oraz do aktualnie obowiązujących wyma-
gań bezpieczeństwa pożarowego.

Budynek przeszedł kompleksową ter-
momodernizację, co wpłynie na zmniej-
szenie bieżących kosztów jego eksploata-
cji. Podczas prac związanych z  elewacją 

wyremontowano 
też balkony oraz 
schody wejściowe. 
Na nowe wymienio-
no stolarkę okienną 
i drzwiową.

Kontakt do re-
cepcji: tel. 23 672 
20 12, e-mail: ho-
tel@mosirciech.pl 

1 lutego ruszy 
system rezerwacji 
pokoi online i nowa 
strona internetowa 
hotelu. UM/AI
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Remont sali restauracyjnej sprawił, że jest ona atrakcyjnym miejscem 
na organizowanie imprez okolicznościowych

Miejski hotel zlokalizowany przy ul. 17 Stycznia 60 całkowicie zmienił oblicze
Sala restauracyjna, w której serwowane są dania kuchni polskiej

Hotelowe pokoje przeszły gruntowny remont i zyskały nowe wyposażenie
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Markowi Szyperskiemu

MAMY

wyrazy głębokiego współczucia
z powodu śmierci

Koledze

Wydawca i Redakcja
Magazynu Opinii Ziemi Ciechanowskiej PULS

składają

Markowi Szyperskiemu

składa
Jacek Ozdoba

Poseł do Parlamentu Europejskiego

MAMY

Szanownemu Panu

wyrazy szczerego współczucia
z powodu śmierci

Piotrowi Wojciechowskiemu

TATY

Prezesowi Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji Sp. z o.o. w Ciechanowie
wyrazy współczucia z powodu śmierci

Wydawca i Redakcja
Magazynu Opinii Ziemi Ciechanowskiej PULS

składają

Szanownemu Panu

Szanownemu Panu 

Prezesowi Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Ciechanowie Sp. z o.o.

wyrazy szczerego współczucia z powodu śmierci

składają
Zarząd, Rada Nadzorcza i Pracownicy

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Ciechanowie Sp. z o.o.

Ojca

Piotrowi Wojciechowskiemu
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Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Północne Mazowsze

Nabór wniosków 
na nowe mieszkania
Osoby zainteresowane nowo budowanymi 
mieszkaniami, które powstają przy ul. Opino-
górskiej mogą ubiegać się o najem w ramach 
naboru uzupełniającego. Pozostało dwana-
ście wolnych mieszkań o powierzchni od 33,26 
do 46,85 m2.

Po podpisaniu umowy najemca wpła-
ca 20% wartości mieszkania, z możliwością 
rozłożenia na raty. Przyjmowanie wnio-
sków potrwa do końca lutego 2025 r.

Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa 
Północne Mazowsze ma oddać mieszkania 
do użytkowania w 2026 r. Dwa bliźniacze, 
czterokondygnacyjne budynki powstają 
przy ul. Opinogórskiej na działce 4312 
obręb „Scalenie”. Lokatorzy będą mieli 
do dyspozycji garaże podziemne, miejsca 
parkingowe przy blokach oraz komórki na 
poziomie piwnic. Bloki będą podłączone 
do miejskiej sieci ciepłowniczej.

O najem lokalu mieszkalnego między 
2 stycznia a 28 lutego 2025 r. mogą ubie-
gać się osoby, które spełnią kryteria okre-
ślone przepisami ustawowymi oraz zasada-
mi przyjętymi przez radnych (Uchwała Nr 
631/LXIII/2022 Rady Miasta Ciechanów 
z dnia 22 grudnia 2022 r. ze zmianami).

Umowa najmu przewiduje partycy-
pację najemcy w  kosztach 20% wartości 
lokalu z możliwością dojścia do własności. 
Przybliżony koszt partycypacji do metra 
kwadratowego mieszkania wynosi niespeł-
na 1,6 tys. zł. Szacowana stawka czynszu 
za 1m2 powierzchni użytkowej mieszkania 
to 22 zł. W czynsz wliczony będzie m.in. 
kredyt i odsetki.

Kryteria naboru
Bezwzględnie obowiązujące przy na-

borze będzie kryterium poziomu docho-
du. Maksymalna wysokość miesięcznego 
dochodu gospodarstwa domowego za 
rok 2024 nie może przekroczyć wysoko-
ści określonej w art. 7a ust. 1 pkt 2 usta-
wy z  dnia 8 grudnia 2006 r. o  finanso-
wym wsparciu niektórych przedsięwzięć 
mieszkaniowych.

W  zależności od wielkości gospodar-
stwa domowego maksymalna wysokość 
miesięcznego dochodu wynosi:

- jednoosobowe gospodarstwo domo-
we – 8.889,94 zł,

- dwuosobowe gospodarstwo domowe 
– 12.445,91 zł,

- trzyosobowe gospodarstwo domowe 
– 17.187,22 zł,

- czteroosobowe gospodarstwo domo-
we – 20.150,53 zł.

Osoba składająca wniosek o najem jest 
zobowiązana do złożenia deklaracji o śred-

nim miesięcznym dochodzie w gospodar-
stwie domowym osiągniętym w roku 2024 
pod rygorem odpowiedzialności karnej za 
składanie fałszywego oświadczenia.

Zgodnie z  dodatkowymi kryteria-
mi naboru, pierwszeństwo będą mogli 
zyskać wnioskodawcy, w  których go-
spodarstwach domowych żadna z  osób 
nie była i nie jest właścicielem budynku 
mieszkalnego jednorodzinnego lub lo-
kalu mieszkalnego oraz nie przysługi-
wało i  nie przysługuje jej spółdzielcze 
własnościowe prawo do lokalu, którego 
przedmiotem był lub jest lokal miesz-
kalny lub dom jednorodzinny oraz nie 
jest właścicielem lub współwłaścicielem 
budynku, jeżeli jego udział w przypadku 
zniesienia współwłasności obejmowałby 
co najmniej jeden lokal mieszkalny.

Osoby, które w dniu składania wnio-
sku o  najem posiadają tytuł prawny do 
lokalu na terenie Ciechanowa (dotyczy 
wszystkich członków gospodarstwa do-
mowego wskazanych we wniosku), nie 
otrzymają dodatkowych punktów, ale będą 
mogły składać wniosek o najem. W takim 
przypadku wnioskodawca będzie zobowią-
zany do złożenia oświadczenia o tym, że do 
dnia podpisania umowy najmu wyzbędzie 
się on (lub osoby wskazane w  jego wnio-
sku) posiadanego tytułu prawnego do loka-
lu mieszkalnego w Ciechanowie.

Dokumenty i składanie wniosków
Nabór przeprowadza ratusz. Wnio-

ski są przyjmowane od 2 stycznia do 28 
lutego 2025 r. Można złożyć je osobiście 
w Urzędzie Miasta Ciechanów (poniedzia-
łek – piątek w godz. 8.00-16.00, pokój nr 

24 i 25, Referat Mieszkaniowy), pocztą na 
adres Urzędu Miasta Ciechanów lub przez 
ePuap. Wnioskodawca może złożyć jeden 
wniosek i nie może być objęty wnioskiem 
innego wnioskodawcy.

Dokumenty będą podlegały ocenie 
punktowej w  oparciu o  kryteria pierw-
szeństwa. Spełnienie warunków do uzy-
skania punktów za kryterium pierwszeń-
stwa i dodatkowe kryteria pierwszeństwa 
powinno być potwierdzone przez wnio-
skodawcę dokumentami w tym zakresie. 
Wykazanie spełnienia kryterium spoczy-
wa na wnioskodawcy. Wnioski o zawar-
cie umowy najmu złożone do Urzędu 
Miasta będą będą ewidencjonowane we-
dług kolejności wpływu.

Co zdecyduje o znalezieniu się 
na liście najemców?
O kolejności wpisania na listę najem-

ców zadecyduje suma punktów, przyzna-
nych zgodnie z kryteriami pierwszeństwa, 
zgodnie z zasadami punktacji określonymi 
uchwałą, a w przypadku wnioskodawców, 
którzy uzyskali taką samą liczbę punktów 
o  kolejności wpisu na listę najemców za-
decyduje kolejność złożenia wniosku, a na-
stępnie liczba osób tworzących gospodar-
stwo domowe.

Po przeprowadzonej ocenie punktowej 
wniosków gmina sporządzi listę najemców, 
szeregując wnioski w kolejności od najwyż-
szej do najniższej.

Formularze dla wnioskodawcy oraz 
plan inwestycji są dostępne w  siedzibie 
SIM PM (ul.Warszawska 10A, tel. 538 
360 459, www.simpm.pl) oraz na stronie 
Urzędu Miasta Ciechanów (www.umcie-
chanow.pl).

Dostępne mieszkania:
- parter – lokale nr: B1-33,26 m2, B1-

39,63 m2, B1-45,27 m2, B1-45,27 m2, 
B2-45,27 m2;

- I piętro – lokal nr: B1-45,27 m2;
- II piętro – lokale nr: B2-39,63 m2, 

B1-45,27 m2, B1-46,85 m2;
- III piętro – lokale nr: B2 45,27 m2, 

B2-45,27 m2, B1-46,85 m2. 
 UM/AI

W
izu

ali
za

cja
: A

rch
iw

um
 SI

M
 PM

Społeczna Inicjatwywa Mieszkaniowa Północne Mazowsze buduje przy ul. Opinogórskiej dwa 
bliźniacze, czterokondygnacyjne budynki mieszkalne
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Wizualizacja budynków mieszkalnych, które powstają przy ul. Opinogórskiej
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Kultura

Koncert Noworoczna Gala 2025

Rekordowa zbiórka dla młodych artystów
Powiatowe Centrum Kultury i Sztuki w Ciecha-
nowie było gospodarzem dwóch wyjątkowych 
koncertów noworocznych, które odbyły się w 
pierwszej połowie stycznia. Wydarzenie to, od 
34 lat będące bardzo ważnym punktem kultu-
ralnego kalendarza naszego powiatu, okazało 
się rekordowe pod względem zebranej kwoty.

Fundusz Sztuka Młodych - przezna-
czony na stypendia artystyczne dla mło-
dych artystów, wzbogacił się o blisko 95 ty-
sięcy złotych. Ostateczna kwota może być 
wyższa, ponieważ zbiórka na konto trwa 
do końca stycznia. 

Niezmiennie celem Gali Noworocznej 
jest wspieranie artystycznie uzdolnionych 
dzieci i młodzieży, a także prezentacja do-
robku kulturalnego powiatu. Wydarzenie 
odbyło się pod honorowym patronatem 
Adama Struzika - Marszałka Województwa 
Mazowieckiego oraz Jana Andrzeja Kalusz-
kiewicza - Starosty Ciechanowskiego, a 
partnerem tegorocznej edycji był Samorząd 
Województwa Mazowieckiego.

Na przestrzeni lat Gala stała się sym-
bolem zaangażowania różnych lokalnych 
środowisk w rozwój młodych talentów. Jak 
wspomina jeden z inicjatorów przedsię-
wzięcia Leonard Sobieraj, Fundusz Sztuka 
Młodych istnieje od 1991 roku i od tam-
tego czasu stale się rozwija. - Serce rośnie, 
widząc, jak idea, którą stworzyliśmy ponad 
trzy dekady temu, rozkwita dzięki wspar-

ciu organizatorów, artystów i mieszkańców 
powiatu – powiedział Sobieraj, przesyłając 
swoje podziękowania i gratulacje, gdyż w 
tym roku nie mógł osobiście uczestniczyć 
w tym wydarzeniu.

Artystyczne emocje i wsparcie młodych 
talentów
Tegoroczny koncert, zatytułowany 

„100 lat polskiej piosenki”, był niezwy-
kle barwnym widowiskiem, które łączyło 
różne style muzyczne i epoki – od przed-
wojennych przebojów po współczesne 
hity. Na scenie zaprezentowali się zarów-
no młodzi soliści, jak i zespoły taneczne, 
wzbudzając ogromne emocje wśród licz-
nie zgromadzonej publiczności. Pojawiły 
się takie utwory jak „Powrócisz jak za 
dawnych lat” czy współczesne przeboje 
Dawida Podsiadły.

Podczas koncertu wystąpili: Alicja Pa-
bich, Laura Wrzosek, Maria Gorgolewska, 

Zofia Konwerska, Gabriela Kiełbasa, Zofia 
Jankowska, Alicja Kaszubowska, Natasza 
Peptowska, Małgorzata Pilzak, Antonina 
Falkowska, Maria Jackowska, Kaja Grze-
lak, Zofia Jackowska, Zespół Skrzaty Do-
minika, Zespół Taneczny NOISE Pauliny 
Mączyńskiej, Marta Skibińska, Adam To-
bolski, Jakub Kwiatkowski, Mateusz Sa-
dowski, Gabriel Staszewski, Formacja Ar-
tystyczna Freak Show Agnieszki Grzejdy, 
Zespół Taneczny Mada Dance Magdaleny 
Łobacz, Zespół Kucanki, Oskar Lewan-
dowski oraz Jan Marczyk. 

Scenografia, która zachwyciła wi-
dzów, była dziełem Jerzego Ratowskiego, 
a za reżyserię koncertu odpowiadali Edyta 
Bojkowska-Kolak, Małgorzata Dzilińska i 
Dawid Jezierski. Galę poprowadzili: Alek-
sandra Barańska oraz Dawid Jezierski.

Rekordowe aukcje i wyróżnienia
Integralnym elementem Gali, poza 

występami uzdolnionych młodych arty-
stów była aukcja dzieł sztuki i wyjątkowych 
przedmiotów, która przyniosła ponad 85 
tysięcy złotych. Najwyższą kwotę, bo aż 
11,5 tysiąca złotych, uzyskano za obraz 
„Prześliczna wiolonczelistka” autorstwa 
Joanny Rodowicz. Wylicytował go Marek 
Łebkowski - Radny Rady Miasta Ciecha-
nów. Inne ciekawe przedmioty, jak kolek-
cjonerska antologia „100 lat polskiej pio-
senki” została przekazana na licytację przez 

Martę Cienkowską - Wiceminister Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego. 

Podczas Gali wręczono także statuetki 
wyróżniającym się młodym artystom oraz 
zespołom, które osiągnęły sukcesy na ogólno-
polskich i międzynarodowych przeglądach. 

Statuetkę Sukces Artystyczny 2024 
Roku z rąk Jana Andrzeja Kaluszkiewi-
cza - Starosty Ciechanowskiego, Roberta 
Morawskiego - Wicestarosty oraz Anny 
Smolińskiej - Dyrektora PCKiSz otrzyma-
li: Małgorzata Pilzak, Kaja Grzelak, Alicja 
Kaszubowska, Antonina Falkowska, Laura 
Wrzosek, Natasza Pepłowska, Maja Reszka, 
Zofia Konwerska, Zofia Jankowska, zespół 
Skrzaty Dominika, Zofia Jackowska, Ma-
ria Jackowska, Krzysztof Brzezicki, Alicja 
Pabich, Gabrysia Kiełbasa, Maria Gorgo-
lewska, Zespół Taneczny Noise oraz Zespół 

Czarne Koty. Podziękowania otrzymali 
również opiekunowie młodych artystów. 

Niezmienna magia Gali 
Od lat Gala Noworoczna cieszy się 

ogromnym zainteresowaniem. - To wy-
darzenie, które angażuje cały zespół Po-
wiatowego Centrum Kultury i Sztuki 
oraz licznych wolontariuszy. Tworzymy 
je z pasją, wierząc, że sztuka młodych 
ma ogromną wartość – mówi dyrektor 
PCKiSz Anna Smolińska. 

Wielkie zaangażowanie organizatorów 
i hojność darczyńców pozwoliły na pobi-
cie kolejnego rekordu finansowego. Dzię-
ki temu Fundusz Sztuka Młodych będzie 
mógł jeszcze skuteczniej wspierać rozwój 
talentów wśród dzieci i młodzieży. 

 PIOTR PSZCZÓŁKOWSKI 
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ
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Dzienny Dom Opieki Medycznej  
w Ciechanowie

Podstawowymi celami projektu DDOM była 

poprawa stanu zdrowia i samodzielności 

życiowej naszych uczestników, zapobieganie 

wczesnym powikłaniom poszpitalnym oraz 

przygotowanie pacjenta i rodziny do życia z 

niepełnosprawnością, samoopieki oraz samo-

pielęgnacji.

Dzięki małej grupie uczestników jednocześnie 

(do 25 osób) DDOM świadczył opiekę zin-

dywidualizowaną. Podczas trwania projektu  

dokładaliśmy starania, by wszystkie nasze 

działania realizowano w sposób otwarty na 

udział wszystkich osób zainteresowanych 

uczestnictwem tj. nie dyskryminowaliśmy 

żadnych grup ze względu na posiadane cechy, 

tj. płeć, wiek, niepełnosprawność, rasę lub 

pochodzenie etniczne, wyznawaną religię lub 

światopogląd, orientację seksualną czy też 

miejsce zamieszkania. Program realizowano w 

miejscach pozbawionych barier architekto-

nicznych, zgodnie ze „Standardami dostęp-

ności dla polityki spójności 2014-2020”. 

Kontynuacja	działalności	DDOM	na	
zasadach	odpłatności

Mimo zakończenia finansowania projektu ze 

środków europejskich, DDOM nadal świadczy 

usługi na zasadach odpłatnych, pod warun-

kiem zebrania odpowiedniej liczby chętnych. 

(min. 10 osób).  Koszty zostały skalkulowane 

zgodnie z wytycznymi projektu, w sposób, 

który nie generuje dochodu. Miesięczna opłata 

za pobyt jednej osoby wynosi 4.200 zł. 

W przypadku mniejszej liczby chętnych koszt 

ten może wzrosnąć.

Dalsze	starania	o	inansowanie	
publiczne

Zgodnie z zapisami projektu, podejmujemy 

działania zmierzające do zapewnienia finanso-

wania usług DDOM ze środków Narodowego 

Funduszu Zdrowia (NFZ) lub innych publicz-

nych źródeł.

Na dziś nie ma możliwości pozyskania 

środków publicznych na finansowanie tej 

działalności ani podpisania umowy z NFZ na 

finansowanie usług DDOM. Jeśli usługi 

DDOM zostaną włączone do koszyka świad-

czeń gwarantowanych przez NFZ, poinformu-

jemy o możliwości korzystania z opieki w 

ramach umowy z funduszem.

Gotowość	do	świadczenia	usług

Cel	projektu	i	jego	rezultaty

Do projektu można było się zgłosić poprzez 

uzyskanie skierowania od lekarza POZ oraz 

uzyskanie w skali Bathela od 40-65 pkt.

DDOM zapewniał opiekę medyczną połączo-

ną z kontynuacją terapii i procesem usprawnia-

nia w zakresie funkcjonalnym oraz procesów 

poznawczych.

Nasza placówka jest zobowiązana do utrzy-

mania gotowości do świadczenia usług na 

takich samych zasadach, jak podczas realizacji 

projektu. Jednocześnie prowadzimy działania 

informacyjne, by umożliwić osobom zainte-

resowanym korzystanie z DDOM na zasadach 

odpłatnych. 

Kontakt i zapisy

Osoby zainteresowane korzystaniem 

z usług DDOM prosimy o kontakt:

Pani Agnieszka Wajmer 

tel. 797 715 623 
e-mail: ddom@arnica.pl
Zapraszamy do kontaktu! 

Z	dniem	31	października	2023	roku	zakończyła	się	realizacja	
projektu	„Dzienny	Dom	Opieki	Medycznej	w	Ciechanowie”	
(DDOM),	współinansowanego	ze	środków	europejskich	
w	ramach	Regionalnego	Programu	Operacyjnego	Województwa	
Mazowieckiego	2014-2020.	Projekt	był	realizowany	w	ramach	
Osi	Priorytetowej	IX	„Wspieranie	włączenia	społecznego	
i	walka	z	ubóstwem”,	Działania	9.2	„Usługi	społeczne	i	usługi	
opieki	zdrowotnej”	oraz	Poddziałania	9.2.2	„Zwiększenie	
dostępności	usług	zdrowotnych”.	

MOŻLIWOŚĆ		KONTYNUACJI		ODPŁATNEJ		OPIEKI		W		RAMACH		DDOM

DDOM

www.arnica.pl
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Mazowsze
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJNa tapecie

reklama

ogłoszenie

40 zł
za 1,2 kg

NATURALNE MIODY

RZEPAKOWY
LIPOWY, AKACJOWY

WIELOKWIATOWY
OD LOKALNEGO PSZCZELARZA

tel. 532 067 734

SPRawdzaMy 
ARKADIUSZ CHEŁMIŃSKI
Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych
Rady Miasta Ciechanów RadNeGO
- Bliscy mówią na mnie… pytałem, ale nie chcą odpowiedzieć. Myślę, że „szef”.

- W samorządzie najbardziej lubię… udział w podejmowaniu decyzji, które mają realny 
wpływ na życie codzienne mieszkańców - rozwój infrastruktury, edukacji, kultury i sportu.

- Bycie ciechanowianinem oznacza dla mnie… poczucie przynależności do lokalnej 
społeczności. To szacunek i duma - mój dziadek, ojciec oraz ja tu się urodziliśmy i wychowaliśmy.

- Polityka to dla mnie… coś nowego, czego się uczę. To konieczność osiągania kompromisów 
i współpracy między różnymi grupami społecznymi.

- Gdybym musiał zmienić zawód to wybrałbym… psychologa.

- Moim największym atutem jest… empatia, elastyczność i umiejętność pracy w zespole.

- Moja największa słabość to… niecierpliwość i - jeśli to słabość - zbyt duża ufność.

- Jestem dumny z… rodziny, synów oraz tego co osiągnąłem w sporcie jako trener.

- Żałuję, że… nic mi w tej chwili nie przychodzi do głowy.

- Wierzę, że… szczerość i uczciwość są fundamentem dobrych relacji.

- Mam nadzieję na… pozytywne zmiany i inspirujące doświadczenia.
- Kocham… żonę, sport, książki i odpoczynek na łonie natury.

Wiek: 54 lata

Zawód: nauczyciel

Miejsce pracy: Szkoła Podstawowa nr 7 z Oddziałami 
Integracyjnymi im. Jana Pawła II w Ciechanowie

Wybrany z listy: Koalicyjnego Komitetu Wyborczego 
Koalicja Obywatelska
Okręg wyborczy nr: 2

Liczba głosów: 315

PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet[do wykorzystania w druku, mały format]

zarząd Osiedla nr 4 „Śródmieście”

Choinka na Śródmieściu

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych

PSZOK przyjmie 
ubrania i tekstylia 

Zarząd Osiedla nr 4 „Śródmieście”, na czele 
z przewodniczącą Barbarą Rogalską, zorganizo-
wał dla 73 dzieci ze swojego terenu wspaniałą 
zabawę choinkową. 

Na początku imprezy przewod-
nicząca złożyła wszystkim przybyłym 
świąteczne życzenia. Później były gry 
i  zabawy prowadzone przez animatorki 
z Firmy ROBO-MIX. Przybył też Świę-
ty Mikołaj, który rozdał dzieciom świą-
teczne paczki.

Zarząd Osiedla dziękuje wszystkim 
osobom zaangażowanym w  zorganizowa-
nie Choinki, a w szczególności sponsorom, 
którymi byli: Pizzeria Fratelli, Cukiernia 
Sadowscy oraz Sklep ODIDO Marii Bli-
charskiej-Chodorowskiej.

- Za pośrednictwem PULSU życzę 
wszystkim Czytelnikom - a w sposób szcze-
gólny mieszkańcom naszego Osiedla – sa-

mych sukcesów w Nowym Roku – mówi 
Barbara Rogalska – przewodnicząca Zarzą-
du Osiedla nr 4 „Śródmieście”. AI

Od 1 stycznia mieszkańcy mają możliwość nie-
odpłatnego pozbycia się niepotrzebnych ubrań 
i  tekstyliów. Przyjmie je PSZOK. Tak samo jak 
np. makulaturę czy inne odpady segregowane. 
Nie będzie żadnych dodatkowych opłat. Usługa 
jest wprowadzana w ramach bieżącej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Niepotrzebne rzeczy wystarczy umieś-
cić w oddzielnych workach i dostarczyć do 
Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 
Komunalnych, który znajduje się na tere-
nie Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych 
przy ul. Gostkowskiej 83. 

Do tej pory takiej możliwości nie było. 
Niepotrzebne ubrania można było umieścić 
w pojemnikach ustawionych na terenie mia-
sta przez podmioty zewnętrzne, m.in. PCK.

Zmiana wynika z konieczności dosto-
sowania zapisów aktów prawa miejscowe-
go do aktów wyższego rzędu tj. przepisów 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w  gminach. Od 1 stycznia weszły w  ży-
cie nowe regulacje dotyczące segregacji 
odpadów, które wprowadzają obowiązek 
oddzielnego zbierania tekstyliów oraz 
odzieży. To oznacza, że nie będzie można 

wrzucać tych materiałów do pojemników 
na odpady zmieszane.

Warto podkreślić, że na poziomie 
Unii Europejskiej trwają prace nad wpro-
wadzeniem tzw. rozszerzonej odpowie-
dzialności producentów, obejmującej 
zakres materiałów tekstylnych. Mowa tu 
o  wprowadzeniu przepisów, które zobo-
wiązałyby producentów tekstyliów do po-
noszenia odpowiedzialności za produkty 

również w momencie, gdy stają się odpa-
dami, czyli finansowania zbierania i prze-
twarzania odpadów.

Jak podaje Ministerstwo Klimatu 
i  Środowiska, przeciętny Europejczyk co 
roku kupuje ok 26 kg ubrań, z czego aż 87 
proc. jest spalanych lub składowanych na 
wysypiskach. Tylko 22 proc. poddane jest 
selektywnej zbiórce, a jedynie 1 proc. recy-
klingowi. UM/AI

Fo
t. 

AI

Organizatorzy i uczestnicy zabawy choinkowej na Śródmieściu
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Zbędne ubrania i tekstylia można bezpłatnie oddać do Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 
Komunalnych
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Nieruchomości

Kolejny rok za nami, a  z  tego co pamię-
tam to zaczyna się czwarty rok działalności 
Pani Firmy na ciechanowskim rynku. Jak Pani 
ocenia miniony rok w swojej branży w porów-
naniu z 2023 rokiem? 

Wartość rynku nieruchomości w Pol-
sce w 2023 roku była wyższa niż w 2024, 
co odzwierciedlało większą liczbę transak-
cji i aktywność inwestycyjną. 

Średnie ceny nieruchomości w  po-
wiecie ciechanowskim były stabilne, ale 
dostępność tańszych ofert była bardziej 
ograniczona. Rynek charakteryzował się 
dużym zainteresowaniem, głównie nieru-
chomościami mieszkalnymi. 

W pierwszej połowie 2024 roku sprze-
daż mieszkań spadła o  około 20% w  po-
równaniu do tego samego okresu w 2023 
roku. Spadek ten wynikał głównie z mniej-
szego popytu oraz wyższych stóp procento-
wych. W  powiecie ciechanowskim rynek 
zaczął się stabilizować w III kwartale 2024 
roku, z większą podażą nieruchomości. 

Podsumowując, w  2023 roku rynek 
nieruchomości był bardziej dynamiczny, 
z większą liczbą transakcji i inwestycji, do 
czego przyczynił się kredyt 2 %. Z kolei 
rok 2024 przyniósł stabilizację i  większą 
dostępność ofert, ale nastąpił niewielki 
spadek aktywności inwestycyjnej. 

A  jak to wyglądało z  perspektywy pra-
cy Pani oddziału? Czy w  2024 roku mieliście 
mniej pracy? 

Absolutnie nie. Z mojego punktu wi-
dzenia z roku na rok pracy nam przybywa, 
co bardzo nas cieszy. Moja praca jest moją 
pasją, więc nigdy nie mam jej dosyć. 

Odkąd działamy pod marką Freedom 
uzyskaliśmy większą rozpoznawalność 
i większy zasięg naszych ofert, które do-
cierają nie tylko poza powiat ciechanow-
ski i województwo mazowieckie, ale także 
poza granice naszego kraju. 

Większość z  naszych ofert przyciąga 
od kilkunastu do kilkuset zainteresowa-
nych Klientów, co możemy potwierdzić 
poprzez monitorowanie i  wykonanie 
raportów, które możemy przesyłać do 
Klientów, jeśli sobie tego życzą. 

Oprócz pracy w  biurze i  w  terenie 
cały nasz trzyosobowy zespół przeszedł 

szereg specjalistycznych szkoleń prowa-
dzonych przez trenerów z Freedom. 

Nasza najmłodsza Agentka - Mag-
dalena Garstka jest już specjalistą ds. 
sprzedaży nieruchomości, Monika Buja-
kowska jest aktualnie starszym specjalistą 
ds. sprzedaży nieruchomości, a ja oprócz 
funkcji dyrektora oddziału jestem broke-
rem nieruchomości. 

Cały czas doskonalimy swój warsztat 
pracy, aby być skuteczniejszym w pracy 
dla naszych Klientów. 

Wiele osób zastanawia się czy warto 
korzystać z  usług biura nieruchomości, 
czy samodzielnie sprzedawać swoje 
nieruchomości. Jakie korzyści niesie 
współpraca z Państwa biurem? 

W  naszym biurze każdy 
Klient traktowany jest wy-
jątkowo. Podpisuje z nami 
umowę na wyłączność, 
dzięki której sam nie 
musi w  żaden sposób 
angażować się w  sprze-
daż, a  jednocześnie taka 
umowa jest aż sześciokrot-
nie skuteczniejsza od pracy 
na umowach otwartych. Nasze 
umowy są przygotowane przez 
kancelarię prawną w  oparciu 
o  bieżące orzecznictwo są-
dowe. Ponadto angażujemy 
100% czasu opiekuna dla każ-
dej oferty, a  często do pracy z  jednym 
Klientem zaangażowany jest nasz cały 
zespół sprzedażowy. 

Oferujemy Klientom bezpieczeństwo 
finansowe, tzn. że nie ponoszą oni kosz-
tów w  przypadku braku efektów sprze-
daży. Poza tym posiadamy skuteczne na-
rzędzia marketingowe oraz bazę Klientów 
poszukujących danych nieruchomości. 
Działamy również w systemie MLS - czyli 
wymiany ofert, która umożliwia współ-
pracę z innymi agentami w poszukiwaniu 
Klienta.

Od 24 grudnia 2024 roku w kilku-
nastu popularnych stacjach telewizyjnych 
pojawia się reklama Freedom, więc współ-
praca z naszą firmą gwarantuje obsługę na 
najwyższym poziomie. 

Brzmi to zachęcająco, ale co w przypadku 
kiedy kogoś nie stać na pośrednika? 

Zacznijmy od tego, że jeśli Klient zgła-
sza się do naszego biura z zamiarem sprzeda-
ży danej nieruchomości, to podpisując umo-
wę nie ponosi żadnych opłat, a  rozliczenie 
następuje dopiero po skutecznej sprzedaży. 

Sprzedający wystawiając swoją nieru-
chomość na sprzedaż samodzielnie, często 
po jakimś czasie obniżają cenę, myśląc iż tyl-
ko ona jest powodem braku zainteresowa-
nia. Natomiast korzystając z usług naszego 
biura Klient sprzedający dostaje w  zamian 
profesjonalną sesję zdjęciową poprzedzoną 
home stagingiem (profesjonalnym upięk-

szaniem mieszkania lub domu), rzut domu 
lub mieszkania, przygotowanie ogłoszenia 
w  taki sposób - aby przyciągnąć jak naj-
większą liczbę zainteresowanych, wystawie-
nie ogłoszenia na kilkunastu portalach oraz 
w social mediach, a także odpowiednią pre-
zentację nieruchomości i oczywiście finalną 
sprzedaż w jak najlepszej cenie.

Jeśli jednak Klient nie zdecyduje się na 
współpracę z naszym biurem, a  interesuje 

go tylko wycena, a raczej uzyskanie in-
formacji o cenie za jaką może 

sprzedać swoją nierucho-
mość, to również świadczy-
my taką usługę, oczywiście 
odpłatnie. 

Ponadto pomagamy na-
szym Klientom w  uzyskaniu 
świadectwa charakterystyki 
energetycznej, które od 28 
kwietnia 2023 roku jest 
obowiązkowe zarówno przy 
sprzedaży, jak i  wynajmie 

nieruchomości, a także w uzy-
skaniu innych dokumentów 

niezbędnych do podpisania aktu 
notarialnego.

Zajmujemy się również pomocą 
w wynajmie nieruchomości. 

A  czy nie jest tak, że pośrednicy 
również obniżają ceny wystawianych 
nieruchomości? 

Oczywiście, że tak może się 
zdarzyć, chociaż w  naszym biurze jest to 
rzadkością. Staramy się od początku ustalić 
z Klientem cenę, która będzie rynkową – 
satysfakcjonującą dla Sprzedających, a jed-
nocześnie interesującą dla Kupujących.

Według statystyk w  naszym ciecha-
nowskim oddziale 70% nieruchomości 
sprzedaje się w cenie wystawionej w ogło-
szeniu lub nawet powyżej tej ceny. 

Nie będę się wdawać w szczegóły jak 
to jest możliwe, gdyż nie chcę zdradzać 
naszych umiejętności sprzedażowych. 
Fakty jednak mówią same za siebie. 

Powiedzmy, że mam teraz na sprzedaż 
dwupokojowe mieszkanie w  centrum. W  ja-
kim czasie jesteście Państwo w  stanie sprze-
dać moją nieruchomość? 

Nie mogę konkretnie odpowiedzieć 
na to pytanie. Wszystko zależy od tego jak 
atrakcyjne jest Pana mieszkanie, ale zdarzało 
się, że udało nam się sprzedać albo podpi-
sać umowę rezerwacyjną po tygodniu lub 
dwóch od wystawienia ogłoszenia. Mówiąc 
o  nieruchomości „atrakcyjna” nie zawsze 
mam na myśli to, że jest to nieruchomość 
nowa lub świeżo wyremontowana. Atrak-
cyjnością może być samo położenie lub stan 
do remontu, ale w atrakcyjnej cenie itp. 

W  naszym biurze w  2024 roku około 
60% mieszkań była zarezerwowana już po 
pierwszym pokazie, ale zdarzają się trudniejsze 
przypadki i potrzeba więcej czasu, aby sprze-
dać taką nieruchomość. Najważniejsze jest 
odpowiednie oszacowanie ceny nieruchomo-
ści podczas wystawienia jej do sprzedaży. 

A  co Pani Biuro oferuje Klientom Kupu-
jącym? 

Klientom Kupującym pomagamy 
w  bezpiecznym zakupie nieruchomości, 
tj. sprawdzeniu pod względem formal-
nym i prawnym, negocjujemy cenę danej 
nieruchomości oraz jeśli jest taka potrze-
ba - pomagamy w uzyskaniu najkorzyst-
niejszego na rynku kredytu. Nasza firma 
współpracuje z  doradcami kredytowymi 
z Notus Finanse w całej Polsce. 

Zarówno Klientom Kupującym, jak 
i  Sprzedającym oferujemy szereg kom-
pleksowych usług. 

Jakie plany ma Pani na ten rok? 
Być zdrową, piękną i bogatą (śmiech). 

A tak poważnie to powiem po raz kolejny, 
że mądry człowiek nie zdradza swoich pla-
nów, szczególnie tych dotyczących kwestii 
finansowych. 

Obiecałam sobie, że w tym roku znaj-
dę więcej czasu na odpoczynek i  relaks. 
Tego sobie życzę, gdyż nawet najbardziej 
lubiana praca może czasem męczyć. 

Czego życzyć Pani na Nowy Rok?
Przede wszystkim zdrowia i  sa-

mych zadowolonych Klientów. Z kolei 
ja życzę wszystkim Czytelnikom PUL-
SU sukcesów w  spełnianiu noworocz-
nych zamierzeń.

Dziękujemy za rozmowę.

Rozmowa z anetą Marciniak – dyrektorem ciechanowskiego oddziału Freedom Nieruchomości 

Gwarantujemy obsługę na najwyższym poziomie
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POŚREDNICTWO

W	SPRZEDAŻY

I	KUPNIE

NIERUCHOMOŚCI	

Monika BUJAKOWSKA
STARSZY SPECJALISTA

DS. SPRZEDAŻY NIERUCHOMOŚCI
tel. 570 614 505

Aneta MARCINIAK
DYREKTOR ODDZIAŁU

BROKER NIERUCHOMOŚCI
tel. 573 881 597

Magdalena GARSTKA
SPECJALISTA DS. SPRZEDAŻY 

NIERUCHOMOŚCI
tel. 506 243 491

Biuro Nieruchomości w Ciechanowie  *  Plac Jana Pawła II 15 lok. 1  *  e-mail: a.marciniak@freedom-nieruchomosci.pl

Aneta Marciniak – dyrektor ciechanowskiego 
oddziału Freedom Nieruchomości
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Personalia

Nowy kierownik 
delegatury NFZ

Personalia

Nowy dyrektor KRDP

Violetta Matla wygrała konkurs na kierownika 
ciechanowskiej delegatury Mazowieckiego Od-
działu Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 
Zdrowia.

Poprzedni kierownik Roman Kurek 
został odwołany w  czerwcu ub.r. Do roz-
strzygnięcia konkursu obowiązki te pełniła 
Wiesława Wojdowska.

Violetta Matla ma 58 lat. Pochodzi 
z Ciechanowa. Jest absolwentką tutejszego 
Liceum Medycznego. Ukończyła studia na 
kierunku edukacja zdrowotna i  promocja 
zdrowia. Jest również absolwentką studiów 
podyplomowych z  zakresu zarządzania 
w ochronie zdrowia oraz prowadzenia ba-
dań klinicznych. 

Zawodowo była dotychczas związana 
ze Specjalistycznym Szpitalem Wojewódz-
kim w  Ciechanowie, gdzie pracowała na 
stanowiskach: pełnomocnika dyrektora 
ds. zarządzania jakością, koordynatora 
promocji zdrowia oraz inspektora ochrony 
danych osobowych.

Jest wykładowcą w  Państwowej Aka-
demii Nauk Stosowanych im. Ignacego 
Mościckiego w Ciechanowie. Na Wydziale 

Nauk o Zdrowiu i Nauk Społecznych pro-
wadzi zajęcia z: promocji zdrowia, dydak-
tyki medycznej oraz systemów informacyj-
nych w ochronie zdrowia.

Interesuje się szeroko pojętą ochroną 
zdrowia. Wolny czas lubi spędzać aktywnie 
– jeżdżąc na rowerze oraz uprawiając nor-
dic walking. Jest członkiem Akademickie-
go Związku Sportowego (PANS). AI

Michał Wichłacz, wicedyrektor Katolickiego 
Radia Diecezji Płockiej, został dyrektorem tej 
stacji. Nominację wręczył mu bp Szymon Stuł-
kowski – Biskup Płocki.

Dotychczasowy dyrektor KRDP ks. 
Krzysztof Świerczyński został niedaw-
no mianowany proboszczem Parafii pw. 
Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny 
w Bodzanowie.

Michał Wichłacz będzie miał jed-
nego zastępcę. Został nim ks. Paweł 
Czarnecki, który do tej pory pracował w 
KRDP na stanowisku wicedyrektora ds. 
programowych.

Nowy dyrektor KRDP ma 42 lata. 
Pochodzi Ciechanowa. Jest absolwentem 
tutejszego Technikum nr 3 im. Stanisława 
Staszica. Ukończył studia informatyczne.

Michał Wichłacz z KRDP (wcześniej 
- Katolickim Radiem Ciechanów) jest 
związany od 2005 roku. Zaczynał jako 
prezenter radiowy. Później był Szefem 
Technicznym, a następnie Szefem Anteny. 
Przez ostatnie 10 lat pracował na stano-
wisku wicedyrektora rozgłośni. Od 2006 
roku prowadzi swoją autorską audycję - 
„Złota Sobota”. Pojawia się też w radio-
wych porankach.

Wraz z żoną wychowują syna. W wol-
nym czasie lubi podróżować. Jego życiowe 
pasje to muzyka i technika radiowa. Jest 
zapalonym DXer-em.

Warto dodać, że Michał Wichłacz jest 
pierwszym w historii ciechanowskiej roz-
głośni katolickiej (KRC, a później KRDP) 
dyrektorem, który jest osobą świecką. 

 AI
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Violetta Matla

Michał Wichłacz – nowy dyrektor KRDP i bp Szymon Stułkowski – Biskup Płocki
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Państwowa akademia Nauk Stosowanych im. Ignacego Mościckiego

Nowy dziekan

Polska Izba Inżynierów Budownictwa

Nagrodzili wiceprezesa ZWiK-u

Dr Andrzej Lasota został nowym Dziekanem Wy-
działu Nauk Technicznych i Społecznych w Mła-
wie Państwowej Akademii Nauk Stosowanych 
im. Ignacego Mościckiego. Na 4-letnią kadencję 
powołał go z dniem 1 stycznia br. rektor dr inż. 
Grzegorz Koc.

Andrzej Lasota ma 46 lat. Pochodzi 
z Makowa Mazowieckiego. Jest absolwen-
tem tamtejszego Liceum Ekonomicznego. 
Przejawia aktywność w  zakresie promocji 
środowisk lokalnych, czego przykładem 
było choćby objęcie w 2019 roku funkcji 
wiceprezesa Komitetu Obchodów 600-le-
cia Miasta Maków Mazowiecki.

Studia na kierunku filologia polska 
ukończył w Akademii Humanistycznej im. 
Aleksandra Gieysztora. Na Wydziale Nauk 
Politycznych tej uczelni obronił doktorat 
w zakresie komunikacji społecznej.

Jest autorem publikacji naukowych 
z  obszaru nauk o  mediach, marketingu 
w  mediach społecznościowych, komuni-
kacji społecznej, logistyki i  transportu. 
Uczestniczył w  wielu konferencjach na-
ukowych, szkoleniach i kursach we wspo-
mnianym zakresie.

Pracował jako wykładowca w  Aka-
demii Humanistycznej im. Aleksandra 
Gieysztora, gdzie prowadził zajęcia m.in. 

z nauk politycznych, komunikacji społecz-
nej i pedagogiki. Tam też zastępował rek-
tora podczas prac Mazowieckiego Forum 
Terytorialnego, a także koordynował dzia-
łania związane z pozyskiwaniem funduszy 
unijnych przez Uczelnię. 

Z Państwową Akademią Nauk Stosowa-
nych im. Ignacego Mościckiego w Ciechano-
wie jest związany od 2017 roku, prowadząc 
zajęcia z  komunikacji społecznej i  szeroko 
pojętej logistyki.

Od 2020 roku kierował Zakładem Logi-
styki na Wydziale Nauk Technicznych i Spo-
łecznych PANSIM w Mławie. W tym samym 
roku został wybrany do Rady Uczelni. 

Od wielu lat jest związany z Akademi-
ckim Związkiem Sportowym. Jako student 
pełnił funkcję wiceprezesa AZS WSH. 
Obecnie jest sekretarzem AZS w  PAN-
SIM. Andrzej Lasota jest też wiceprezesem 
Towarzystwa Naukowego EDUCAE. 

Nowy dziekan jest żonaty. Interesu-
je się literaturą, fotografią i  koszykówką. 
Wolny czas lubi spędzać w sposób aktywny 
– podróżując i uprawiając amatorsko sport.

Zapytany o  wizję funkcjonowania 
Wydziału dr Andrzej Lasota wskazał na ko-
nieczność jeszcze  szerszego otwarcia się na 
potrzeby otoczenia społeczno-gospodarczego. 
Podkreślił też rolę rynku pracy w  rozwoju 

Wydziału oraz konieczność ścisłej współ-
pracy  z  podmiotami gospodarczymi, jed-
nostkami samorządowymi czy też służbami 
mundurowymi. - Efektem takiego podejścia 
jest wdrażanie poszerzonych konsultacji spo-
łecznych, a  także koncepcja Akademickich 
Debat Mławskich, które mają stworzyć moż-
liwość nie tylko wymiany poglądów, ale też 
wypracowania koncepcji rozwiązań istotnych 
problemów społeczno-gospodarczych w skali 
lokalnej – zapowiada dziekan Lasota. AI

Artur Giziński – Wiceprezes Zarządu Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji w Ciechanowie Sp. 
z o.o., a zarazem Zastępca Przewodniczącego 
Okręgowej Rady Mazowieckiej Okręgowej Izby 
Inżynierów Budownictwa – został wyróżniony 
tytułem „Kreator Budownictwa Roku 2024”.

Organizatorem projektu, w ramach 
którego przyznaje się tytuł, jest Wydaw-
nictwo Polskiej Izby Inżynierów Budow-
nictwa. Patronat Honorowy sprawują: 
Ministerstwo Rozwoju i Technologii, 
Polska Izba Inżynierów Budownictwa, 
Główny Urząd Nadzoru Budowlanego, 
Polsko-Szwedzka Izba Gospodarcza, 
Związek Zawodowy „Budowlani”, Pol-
ska Izba Gospodarcza Rusztowań i De-
skowań oraz Polski Związek Firm Dewe-
loperskich.

Artur Giziński otrzymał nagrodę 
za osiągnięcia zawodowe realizowane 
na terenie miasta Ciechanów - budowę 
sieci wodociągowej, sieci kanalizacji sa-
nitarnej i deszczowej oraz modernizację 
stacji uzdatniania wody i oczyszczalni 
ścieków poprzez stosowanie nowoczes-
nych technologii do uzdatniania wody i 
oczyszczania ścieków. Nagroda jest także 
docenieniem jego działalności na rzecz 
środowiska zawodowego inżynierów.

Gala, podczas której podsumo-
wano projekt „Kreator Budownictwa 
Roku 2024”, odbyła się w Pałacu Otrę-
busy. Nagrody wręczali Aneta Grin-
berg-Iwańska - prezes Wydawnictwa 
Polskiej Izby Inżynierów Budownictwa 
oraz Mariusz Dobrzeniecki - prezes 
Krajowej Rady Polskiej Izby Inżynie-
rów Budownictwa. 

- Bardzo dziękuję za docenienie moje-
go zaangażowania w rozwój infrastruktury 
technicznej. Otrzymany tytuł za osiągnię-

cia zawodowe mobilizuje mnie do dalszej 
pracy na rzecz lokalnej społeczności – po-
wiedział nam Artur Giziński. AI
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Artur Giziński został wyróżniony tytułem „Kreator Budownictwa Roku 2024”

Dr Andrzej Lasota
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Na tapecie

Tradycyjnie, jak zwykle na początku 
roku, rozmawiamy o prowadzonej przez Pana 
Agencji Ochrony BARTON. Jaki był dla Firmy 
miniony 2024 rok?

Był to rok pełen nowych wyzwań 
i  intensywnej pracy. Cieszę się, że za-
równo ja, jak i  moi współpracownicy, 
mamy okazję stawić czoła zadaniom, 
które są dla nas nowe. Jestem przekona-
ny, że takie doświadczenia, choć wyma-
gające, są kluczowe dla naszego dalszego 
rozwoju. Praca w  tak dynamicznym 
środowisku nie tylko umożliwia rozwój 
zawodowy, ale także znacząco podnosi 
nasze kompetencje i  przygotowuje do 
radzenia sobie z coraz to bardziej złożo-
nymi wyzwaniami.

W ubiegłym roku minęła dekada funkcjo-
nowania Firmy. Cofnijmy się o te 10 lat wstecz. 
Skąd pomysł na założenie Agencji Ochrony?

Idea ta narodziła się w mojej głowie, 
gdy miałem około 17-18 lat. W zasadzie 
nie był to konkretny plan, ale raczej 
małe marzenie, które zawsze chciałem 
zrealizować. W  tamtym czasie moje 
wyobrażenie o prowadzeniu takiej dzia-
łalności wyglądało zupełnie inaczej niż 
teraz. Na początku myślałem o znacznie 

mniejszym zakresie usług i  liczbie za-
trudnionych pracowników.

Pamięta Pan pierwszego Klienta? Czy na-
dal współpracujecie?

Tak, pamiętam. Moim pierwszym 
Klientem był Pan Kamil Dalecki - właś-
ciciel Klubu Sotano. Współpracowaliśmy 
przez cały okres, w którym prowadził ten 
Klub.

Co uważa Pan za największy sukces 
w 10-letniej działalności Firmy?

Zbudowanie stabilnej i dobrze funk-
cjonującej marki, która zdobyła zaufanie 
Klientów oraz osiągnięcie pozycji, która 
pozwala nam stale się rozwijać i podejmo-
wać nowe wyzwania.

A  który moment funkcjonowania był 
najtrudniejszy?

Bez wątpienia jednym z najtrudniej-
szych okresów była pandemia i związany 
z nią lockdown.

Jakie są Pańskie główne plany jeśli chodzi 
o dalszy rozwój Firmy?

Chciałbym nie tylko utrzymać wy-
soki poziom świadczonych usług, ale 

również rozwijać się zawodowo i  zachę-
cać innych do robienia tego samego. Pla-
nuję, tak jak w  poprzednim roku, brać 
udział w  szkoleniach, które pozwolą mi 
poszerzyć swoją wiedzę oraz umiejętno-
ści, a  następnie wykorzystać te zdobyte 
doświadczenia w codziennej pracy zespo-
łowej. Uważam, że pozwoli to na dalsze 
podnoszenie jakości naszych usług, a jed-
nocześnie stworzy możliwości rozwoju 
dla każdego członka zespołu.

Czego życzyć Panu na kolejne lata funk-
cjonowania – zarówno w  wymiarze firmo-
wym, jak i osobistym?

Na kolejne lata warto życzyć dalszego 
rozwoju Firmy, stałego grona zadowolo-
nych Klientów, nowych możliwości i suk-
cesów zawodowych, a także energii i satys-
fakcji z realizacji kolejnych celów. W życiu 
osobistym przede wszystkim zdrowia, 
spełnienia marzeń oraz czasu na realizację 
pasji i odpoczynek w gronie najbliższych.

Dziękujemy za rozmowę i  życzymy dal-
szego rozwoju Firmy.

Ja również dziękuję. Redakcji oraz 
wszystkim Czytelnikom PULSU życzę sa-
mych sukcesów w Nowym Roku.

Rozmowa z Mariuszem Bartołowiczem – właścicielem agencji Ochrony BaRTON

Stale się rozwijać i podejmować 
nowe wyzwania

m
at

er
iał

 pr
om

oc
yjn

y

Mariusz Bartołowicz – właściciel Agencji Ochrony BARTON

Nagroda im. dr. Franciszka Rajkowskiego za 2024 rok

Janusz Zalewski – Ciechanowianinem Roku

W Powiatowej Bibliotece Publicznej odbyła się 
uroczystość wręczenia prof. Januszowi Zalew-
skiemu Nagrody im. dr. Franciszka Rajkowskie-
go za 2024 rok. Nagroda jest przyznawana co-
rocznie przez Zarząd Towarzystwa Miłośników 
Ziemi Ciechanowskiej i wiąże się z nią honorowy 
tytuł Ciechanowianina Roku.

Tegoroczny laureat to w  wielkim 
skrócie: informatyk, automatyk, inżynier, 
profesor wykładający na renomowanych 
amerykańskich uczelniach, ale też huma-
nista – myśliciel, dziennikarz i publicysta.

Nagrodę im. dr. Franciszka Rajkow-
skiego ustanowił Zarząd Towarzystwa Mi-
łośników Ziemi Ciechanowskiej w  1980 
roku, na wniosek ówczesnego prezesa Ed-

warda Lewandowskiego. Jest ona przyzna-
wana nieprzerwanie od 1981 roku. Laure-
atami nagrody zostało do tej pory 46 osób, 
które miały znaczący wpływ na rozwój kul-
tury naszego subregionu. Nagroda jest spo-
sobem wyrażenia wdzięczności środowiska 
regionalistów i motywacją do dalszej pracy 
na rzecz przywracania pamięci o  ludziach 
i wydarzeniach, czy też mecenatu kultury.

Uroczystość otworzył poseł Adam Krze-
miński – prezes Towarzystwa Miłośników 
Ziemi Ciechanowskiej. Z kolei Dariusz Bral-
ski – członek Zarządu TMZC, poprowadził 
spotkanie i przybliżył postać patrona Nagro-
dy - dr. Franciszka Rajkowskiego.

Ciekawą w treści i formie laudację na 
cześć prof. Janusza Zalewskiego wygłosił 
Jan Rzepliński.

Sam laureat w  swym wystąpieniu 
żartował, że nagrodę dostał chyba po zna-
jomości. – To dla mnie oczywiście wielki 
zaszczyt, ale jak spojrzę na listę 46 poprzed-
nich laureatów to zaczynam się zastanawiać 
czy zasłużyłem by dołączyć do tego grona – 
powiedział znany z poczucia humoru prof. 
Janusz Zalewski.

Warto dodać, że wspaniałą oprawę 
muzyczną uroczystości zapewnił zespół 
Maciej Ostromecki & Company. 

 AI
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JANUSZ ZALEWSKI
Urodził się w 1949 roku w Ciechanowie. 

Jest absolwentem Liceum Ogólnokształcące-
go im. Z. Krasińskiego. Studiował na Wy-
dziale Elektroniki Politechniki Warszawskiej. 
Uzyskał tytuł magistra inżyniera elektroniki 
o specjalności automatyka, a w 1979 r. obro-
nił pracę doktorską na Wydziale Elektrycz-
nym macierzystej uczelni. 

Po studiach pracował w  Instytucie Ba-
dań Jądrowych w  Warszawie i  Świerku, 
automatyzując eksperymenty naukowe 
i  aparaturę badawczą. W  1989 r. wyjechał 
do USA, gdzie pracował w  renomowanych 

laboratoriach jądrowych, jako konsultant w firmie Lockheed Martin i Boeing, odbywał 
staże w centrum badań kosmicznych NASA w Kalifornii i w laboratoriach Amerykań-
skich Sił Powietrznych w Rome (stan Nowy Jork).

Uczył informatyki w Teksasie i na Florydzie. Od 2002 r. jest profesorem Florida Gulf 
Coast University w Fort Myers, obecnie na emeryturze. Wykłada informatykę i inżynierię 
oprogramowania. Zajmuje się systemami automatyzacji. Prowadził gościnnie wykłady na 
Wydziale Elektrotechniki i Automatyki Politechniki Gdańskiej.

Jest wykładowcą na kierunku „Informatyka” w Państwowej Akademii Nauk Stosowa-
nych im. Ignacego Mościckiego w Ciechanowie.

Jest członkiem wielu międzynarodowych organizacji techniczno-naukowych, auto-
rem i współautorem wielu specjalistycznych publikacji naukowych w języku angielskim. 

Janusz Zalewski, jako naukowiec i wykładowca akademicki, nie zamykał się w świecie 
komputerów i maszyn cyfrowych, ale z powodzeniem realizował swoje pasje i  zaintere-
sowania humanistyczne. Pisał recenzje i eseje o poezji. Tłumaczył na język polski wier-
sze najgłośniejszych przedstawicieli Beat Generation. Zainteresowanie krytyki literackiej 
wzbudził jego zbiór esejów pt. „Zdarzenia nad Zatoką San Francisco. Jest też autorem 
zbioru opowiadań „Panienki”. Nie sposób pominąć twórczości publicystycznej Janusza 
Zalewskiego, szczególnie tej części odnoszącej się do rodzinnego miasta.

Od lewej: Bernard Grzankowski – Wiceprezes TMZC, poseł Adam Krzemiński – Prezes TMZC, prof. 
Janusz Zalewski – Laureat Nagrody im. dr. Franciszka Rajkowskiego za 2024 rok, Eugeniusz 
Sadowski – Wiceprezes TMZC oraz Maciej Adamkiewicz – Sekretarz TMZC

Laudację wygłosił Jan Rzepliński
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MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJMiejskie inwestycje

Towarzystwo Przyjaciół dzieci

Modernizacja 
siedziby TPD

Nowy ciąg pieszo-rowerowy

Połączą Augustiańską z Płońską

zakład Komunikacji Miejskiej

ZKM kupi 
nowe „elektryki”

Zakład Komunikacji Miejskiej w Ciechanowie 
kupi dwa kolejne autobusy zasilane prądem. 
Spółka pozyskała 3,6 mln zł, co pokryje 90% 
wartości zakupu.

Pojazdy, które nie zanieczyszczają śro-
dowiska, pojawią się na ulicach miasta do 
czerwca 2026 r. ZKM zdobył na ten cel 
3,6 mln zł z Krajowego Planu Odbudowy 
oraz podpisał umowę na dofinansowanie z 
Narodowym Funduszem Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej.

Zakup kolejnych autobusów jest 
kontynuacją wymiany taboru na nowy. 
Aktualnie ZKM dysponuje łącznie 37 au-
tobusami, obsługującymi 15 linii komu-
nikacyjnych, w tym cztery to „elektryki”, 
które miasto wniosło do majątku spółki.

Pierwszy autobus elektryczny wyjechał 
na ulice Ciechanowa w 2018 r. Dwa auto-
busy zasilane prądem kupiono w 2023 r. 

Jesienią 2024 roku flota Zakładu Komuni-
kacji Miejskiej została powiększona o ko-
lejny nowy autobus elektryczny. Wszystkie 
pojazdy są klimatyzowane i dostosowane 
do przewozu osób z niepełnosprawnościa-
mi. Nowoczesne autobusy są wyposażone 
w elektroniczny system informacji pasażer-
skiej, łączność alarmową kierowcy z dyspo-
zytorem oraz system lokalizacji pojazdu, 
współpracujący z tablicami elektronicznej 
informacji pasażerskiej na przystankach.

Autobusy elektryczne jednocześnie 
zwiększają komfort pasażerów i pozwalają 
na ograniczanie uciążliwości transportu 
zbiorowego. W porównaniu do pojazdów 
napędzanych silnikami diesla, „elektryki” 
emitują mniej spalin do atmosfery. Prze-
mieszczają się ciszej. Ponadto umożliwiają 
rekuperację energii w trakcie hamowania 
- odzysk w typowym ruchu miejskim do-
chodzi nawet do 30%. UM/AI

W budynku Towarzystwa Przyjaciół Dzieci zmo-
dernizowano pomieszczenia, z  których korzy-
stają podopieczni placówki oraz pomalowano 
elewację.

Inwestycja ta została zrealizowana 
w  ramach ubiegłorocznej edycji Ciecha-
nowskiego Budżetu Obywatelskiego. Au-
torką projektu była Grażyna Derbin.

Do budynku przy ul Powstańców 
Warszawskich 7A od lat uczęszczają dzieci 
z niepełnosprawnościami, przewlekle cho-
re, z  rodzin dysfunkcyjnych i  niewydol-
nych wychowawczo. Od kilku lat obiekt 
jest systematycznie modernizowany.

W  tym roku odnowiono cztery po-
koje biurowe i  magazynowe na pierw-
szym piętrze, korytarz oraz toalety. Pra-
ce remontowe trwały też na zewnątrz. 
Oczyszczono i  pomalowano elewację 
budynku. Renowacją objęto balkon znaj-
dujący się nad tarasem. 

W  ubiegłych latach w  ramach CBO 
wyremontowano gabinet rehabilitacyjny 
i terapeutyczny, wejście do budynku, ciągi 
komunikacyjne i  poddasze. Nowe oblicze 
zyskała świetlica. Remont objął wykona-
nie prac rozbiórkowych i demontażowych, 

w tym wymianę stolarki okiennej i drzwio-
wej, wymianę wewnętrznej instalacji elek-
trycznej, odnowienie posadzek wewnętrz-
nych, a  także kompleksową modernizację 
łazienki. Pomalowano ściany. Wyremonto-
wano również taras na parterze.

Przed rozpoczęciem prac wykonawca 
opracował dokumentację projektową oraz 
uzyskał akceptację Mazowieckiego Wo-
jewódzkiego Konserwatora Zabytków na 
realizację inwestycji. UM/AI

Ulica Szwanke zostanie wyremontowana na 
całej długości. Powstanie nowa nawierzchnia, 
oświetlenie, odwodnienie, chodniki, ścieżki ro-
werowe oraz parkingi.

Droga będzie przebudowana od skrzy-
żowania z ul. Raniecką do skrzyżowania z ul. 
Płońską. To ważna arteria komunikacyjna na 
osiedlu Płońska. Powstają przy niej liczne bu-
dynki mieszkalne, a w 2022 roku ratusz wy-
budował tu nowe miejskie przedszkole.

– To kolejna ważna i wyczekiwana inwesty-
cja drogowa w Ciechanowie. Przystępujemy do 
etapu przetargu na wykonawcę zadania. Jedno-

cześnie złożyliśmy wniosek do Wojewody Ma-
zowieckiego o dofinansowanie w ramach Rządo-
wego Funduszu Rozwoju Dróg. Aplikujemy 
o środki zewnętrzne, by koszt tego przedsięwzięcia 
był jak najbardziej zoptymalizowany w budżecie 
miasta – mówi prezydent Krzysztof Kosiński.

Przebudowa ul. Szwanke umożliwi 
bezpieczne i  płynne połączenie ruchu sa-
mochodowego, pieszego oraz rowerowego. 
Prace obejmą: budowę kanalizacji deszczo-
wej, nowej nawierzchni drogi, oświetlenia 
oraz chodników. Na jezdni zamontowane 
zostaną urządzenia bezpieczeństwa ruchu - 
elementy odblaskowe, tzw. „kocie oczka”.

Powstanie infrastruktura dla rowerzy-
stów - nowa bitumiczna ścieżka rowerowa 
po jednej stronie i  ciąg pieszo-rowerowy 
po drugiej. Ponadto, zgodnie z sugestiami 
mieszkańców, przebudowane i dobudowa-
ne zostaną parkingi samochodowe. 

W projekcie zaplanowano też wybudo-
wanie dwóch zatok autobusowych, wyposa-
żonych w wiaty przystankowe oraz dodatko-
we miejsca postojowe z przeznaczeniem dla 
autobusów, w tym jedno z wiatą przystanko-
wą. Trasę będą obsługiwały trzy linie ZKM.

Prace zakończą się w przyszłym roku.
 UM/AI

Miejski Park Ojców przy ul. Augustiańskiej oraz 
Zielony Targ przy ul. Płońskiej połączy nowo bu-
dowany ciąg pieszo-rowerowy. Będzie oddany 
do użytkowania wiosną. 

Nowo budowana trasa połączy komu-
nikacyjnie osiedla: Płońska i  Śródmieście 
na granicy z os. Przemysłowym. Na odcin-
ku o  długości ok. 147 m ułożona będzie 
nawierzchnia mineralna żwirowo-gliniasta. 
Trasa będzie miała 5 metrów szerokości. 
Oświetlą ją nowe, energooszczędne lampy. 

Zielony Targ to jedna z  największych 
prowadzonych obecnie miejskich inwesty-

cji. Odnowione targowisko przy ul. Płoń-
skiej już zmieniło swoje oblicze, powstał 
tam nowy budynek handlowo-usługowy, 
przeznaczony też do handlu „pod chmur-
ką”. W  tej chwili prowadzone są ostatnie 
wewnętrzne prace wykończeniowe. Finali-
zowane jest też zagospodarowywanie tere-
nu wokół obiektu. Trwa budowa nowego 
ogrodzenia. Przy budynku powstała już 
nowa strefa komunikacyjna, w tym parkin-
gi z ekobruku, który przepuszcza wodę do 
gruntu, trasy manewrowe dla samochodów, 
chodniki i miejsca dla rowerzystów, w któ-
rych będą mogli pozostawić jednoślady. 

Nowa trasa pieszo-rowerowa będzie 
wpięta w istniejącą w Miejskim Parku Oj-
ców aleję, gdzie znajdzie się okrągła ławka 
do wypoczynku. Park przy ul. Augustiań-
skiej został oddany do użytkowania w 2021 
roku. Ma 3 ha i blisko 2 tys. m2 ścieżek dla 
pieszych oraz rowerzystów. Na jego terenie 
posadzono ponad 500 drzew. Kolejne sadzą 
w  ramach proekologicznych akcji ratusza 
ojcowie nowonarodzonych dzieci. W parku 
znajduje się też owocowo-ziołowo-warzyw-
ny ogród społeczny, z  którego korzystają 
mieszkańcy w różnym wieku.  

 UM/AI
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Ulica Szwanke zostanie wyremontowana na całej długości
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Pomiędzy ul Augustiańską i Płońską powstaje ciąg pieszo-rowerowy

Inwestycje drogowe

Przebudują ulicę 
Szwanke

Fo
t. 

Ar
ch

iw
um

 U
M

 Ci
ec

ha
nó

w

Siedziba Towarzystwa Przyjaciół Dzieci przeszła 
kolejny etap modernizacji.
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa

CEL: Społeczne Budownictwo 
Mieszkaniowe. 
MISJA: Budowanie mieszkań 
na wynajem o umiarkowanym 
czynszu z opcją dojścia do własności.

06-400 Ciechanów, ul. Warszawska 10A
tel. 538 360 458 * e-mail: biuro@simpm.pl * www.simpm.pl

Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Północne Mazowsze Sp. z o.o.

Umowę utworzenia Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej Północne 

Mazowsze z siedzibą w Ciechanowie podpisało w grudniu 2021 roku 

osiem samorządów we współpracy z Krajowym Zasobem 

Nieruchomości.  Były to:  Ciechanów, Pułtusk, Płońsk, Sierpc, 

Glinojeck, Baboszewo, Załuski i Czernikowo.  W sierpniu 2023 r.  do 

Spółki dołączyły gminy:  wiejska Płońsk oraz Sońsk. Gminy, które przystąpiły do SIM mogą skorzystać z dopłat z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa oraz Funduszu Dopłat Banku Gospo-

darstwa Krajowego. Środki te posłużą sfinansowaniu części wydatków 

niezbędnych do rozpoczęcia inwestycji mieszkaniowej. Pozostała część 

montażu finansowego to partycypacja przyszłych lokatorów i kredyt 

uzyskany przez Spółkę.

Działalność Spółki oraz planowane inwestycje mają zapewniony stabilny 

i szeroki wachlarz instrumentów finansowych, który pozwoli gminom 

i  miastom na sprawną realizację projektów mieszkaniowych.

W latach 2022-2023 Spółka przyjęła aportem od dziewięciu gmin działki 

wraz z koncepcjami zabudowy, a w przypadku Płońska i Pułtuska – już 

z  dokumentacją i pozwoleniami na budowę przyszłych inwestycji miesz-

kaniowych. Uruchomiono też montaże finansowe poszczególnych zadań 

(wnioski o dopłaty i kredyt) oraz przetarg na wyłonienie inwestora 

zastępczego inwestycji w pięciu gminach.

W roku 2023 zrealizowano kolejne działania mające na celu budowę 

nowych mieszkań na wynajem w ośmiu gminach. – Uzyskaliśmy 

pozwolenia na budowę w siedmiu gminach. Złożyliśmy osiem wniosków 

o  środki z Funduszu Dopłat BGK i tyle samo o kredyty preferencyjne do BGK. 

Aktualnie prowadzimy inwestycje w Płońsku, Pułtusku, Ciechanowie, 

Sierpcu, Baboszewie, Skarżynie (gm. Płońsk), Załuskach i Czernikowie. 

Łącznie w latach 2025-2026 planujemy oddać do użytkowania szesnaście 

budynków, w których znajdzie się około 500 mieszkań – mówi Roman 

Niesiobędzki  -  Prezes Zarządu SIM Północne Mazowsze.

Celem podmiotu jest budowa niskoczynszowych lokali na terenie wszyst-

kich gmin, które są jej udziałowcami. Będą to mieszkania dla osób, które 

posiadają ograniczoną zdolność kredytową, ale jednocześnie mają możli-

wość utrzymania mieszkania i bieżącego regulowania swoich zobowiązań.

Samorządy oraz Krajowy Zasób Nieruchomości przekazują do Spółki 

aportem nieruchomości, na których powstaną budynki wielorodzinne.

Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Północne Mazowsze w CiechanowieSpołeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Północne Mazowsze w Ciechanowie

Inwestycje Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 
Północne Mazowsze w 2024 roku

Wizualizacja budynków mieszkalnych, 
które powstaną przy 
ul. Opinogórskiej w Ciechanowie

Wizualizacja budynków, które powstaną 
przy ul. Dworcowej w Sierpcu.

Wizualizacja elewacji zachodniej budynku mieszkalnego, 

który jest modernizowany przy Al. Tysiąclecia w Pułtusku.

Inwestycje Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 
Północne Mazowsze w 2024 roku

Przy ul. Akacjowej powstają dwa wielorodzinne 
budynki mieszkalne. Każdy z budynków będzie miał 
trzy kondygnacje oraz trzy klatki schodowe wypo-
sażone w dźwig osobowy. Pod budynkami zapro-
jektowano garaże podziemne wraz z komórkami 
lokatorskimi. Każdy z budynków będzie posiadał 
własne źródło ogrzewania w postaci gruntowej 
pompy ciepła. Energia dla potrzeb pomp ciepła 
będzie wygenerowana z zestawu paneli foto-
woltaicznych. W ramach inwestycji powstanie 66 
mieszkań. Będą to lokale o powierzchni: 35, 45, 55 i 70 
metrów kwadratowych.

Pierwsza z nich obejmuje odbudowę, przebudowę i 
nadbudowę dawnego budynku koszarowego przy Al. 
Tysiąclecia 2. Jest to trzykondygnacyjny obiekt muro-
wany, który nie posiada podpiwniczenia. Budynek 
ogrzewany będzie ciepłem systemowym. To najtrud-
niejsze zadanie inwestycyjne, które obecnie realizuje 
SIM PM, ponieważ modernizacja istniejącego 
obiektu jest bardziej skomplikowana i pracochłonna 
niż budowa nowego. W budynku powstanie 71 
mieszkań o powierzchni od 40 do 70 metrów 
kwadratowych.

Zamontowany będzie również zestaw paneli 
fotowoltaicznych. Powstaną komórki lokatorskie na 
poziomie piwnic oraz garaże podziemne. Znajdzie 
się w nich 78 mieszkań o powierzchni od 32,99 do 
69,71 metrów kwadratowych. 

Sierpc

Powstający budynek będzie miał trzy kondygnacje. 
Będą dwie klatki schodowe wyposażone w windy. W 
piwnicach znajdą się miejsca garażowe oraz komórki 
lokatorskie. Źródłem ogrzewania będą powietrzne 
pompy ciepła. Zamontowane zostaną również 
panele fotowoltaiczne Powstanie 21 mieszkań. Będą 
to lokale o powierzchni: 35, 45, 55 i 70 metrów 
kwadratowych.

Przy ul. Padlewskiego 3A powstaje wielorodzinny 

budynek mieszkalny. Będzie miał on cztery kondyg-
nacje, zaś w części niższej trzy. Budynek będzie 
posiadał dwie klatki schodowe. Ogrzewany będzie 
ciepłem systemowym.  W budynku powstanie 40 
mieszkań o powierzchni 32, 47 i 56 metrów kwadra-
towych.

Płońsk

Załuski

Przy Alei Robiniowej powstają dwa wielorodzinne 
budynki mieszkalne. Będą miały cztery kondygnacje i 
dwie klatki schodowe z windami. W garażu podziem-
nym znajdą się miejsca postojowe oraz komórki 
lokatorskie. Źródłem ogrzewania będą pompy ciepła 
wspomagane kontenerową kotłownią gazową. 
Zamontowane zostaną również panele fotowol-
taiczne. Łącznie w dwóch budynkach powstanie 46 
mieszkań. Będą to lokale o powierzchni: 33, 44, 55, 70 i 
89 metrów kwadratowych.

Przy ul. Opinogórskiej powstają dwa bliźniacze 
wielorodzinne budynki mieszkalne. Budynki będą 
miały cztery kondygnacje i trzy klatki wejściowe 
wyposażone w dźwig osobowy. Będą ogrzewane 
ciepłem systemowym z węzłem cieplnym.

Pułtusk

Skarżyn (gm.Płońsk)  

Ciechanów

Czernikowo

Przy ul. Dworcowej powstają trzy 
budynki wielorodzinne. Będą 
miały trzy kondygnacje i jedną 
klatkę schodową z windą. Budynki 

posadowione zostaną na wspólnym garażu 
podziemnym. Źródłem ogrzewania będą 
pompy ciepła wspomagane kontenerową 
kotłownią gazową. Zamontowane zostaną również 
panele fotowoltaiczne. Łącznie w trzech budynkach 
powstaną 42 mieszkania – po 14 w każdym z nich. 
Będą to lokale o powierzchni: 40, 50 i 60 metrów 
kwadratowych.

Trzy wielorodzinne budynki mieszkalne powstają 
przy ul. Przemysłowej. Będą miały cztery kondyg-
nacje i dwie klatki wejściowe. W piwnicach znajdą się 
garaże oraz komórki lokatorskie. Budynki będą 
wyposażone w windy, panele fotowoltaiczne na 
dachu, natomiast ogrzewanie zapewnią pompy 
ciepła i gaz. Łącznie w trzech budynkach powstaną 84 
mieszkania – po 28 w każdym z nich. Będą to lokale o 
powierzchni: 35, 45, 55 i 70 metrów kwadratowych.

W mieście tym prowadzone są dwie inwestycje.

Baboszewo

Druga inwestycja to budowa wielorodzinnego bu-
dynku mieszkalnego przy ul. Kwiatkowskiego. Będzie 
miał on cztery kondygnacje i trzy klatki schodowe 
wyposażone w windy. W piwnicach znajdą się 
miejsca garażowe i komórki lokatorskie. Budynek 
będzie wyposażony w ogrzewanie z systemu 
powietrznej pompy ciepła wspomaganej kotłem 
gazowym. Na dachu zostanie 
zamontowany zestaw paneli 
fotowoltaicznych. Powstaną 44 
mieszkania. Będą to lokale o 
powierzchni: 35, 45, 55 i 70 metrów 
kwadratowych.

m
at

er
iał

 in
fo

rm
ac

yjn
y



14

PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJMazowsze

Inwestycje drogowe

Budują drogi przy szpitalu

Trwa budowa dwóch nowych dróg i tras rowero-
wych przy Specjalistycznym Szpitalu Wojewódz-
kim w Ciechanowie.

Drogi będą bezpieczną alternatywą 
dla przejazdu m.in. karetek pogotowia, 
które obecnie mogą dotrzeć na Szpi-
talny Oddział Ratunkowy wyłącznie 
od strony ul. Powstańców Wielkopol-
skich.

W ramach budowy powstaną też kolejne 
w Ciechanowie ścieżki dla jednośladów oraz 
chodniki. To istotne, bo w tej części miasta 
mieści się największa szkoła podstawowa, 
a  w  sąsiedztwie szpitala powstają nowe bu-
dynki wielorodzinne. W  ulicach pojawi się 
kanalizacja deszczowa, oświetlenie, zielenią 
zagospodarowane będą tereny przyległe.

Na drodze wschód-zachód już po-
wstała kanalizacja sanitarna, deszczowa 

i  wodociąg. Na drodze północ-południe 
powstaje kanalizacja deszczowa. Prace będą 
kontynuowane. Po nich nastąpi korygo-
wanie drogi od strony ul. Opinogórskiej, 
budowa krawężników i układanie podbu-
dowy jezdni. 

Inwestycję wsparł finansowo Samo-
rząd Województwa Mazowieckiego. Na jej 
wykonanie ratusz pozyskał 11 mln zł. 

 UM/AI

Inwestycje drogowe

Remonty 
dróg wojewódzkich
Blisko 21,4 mln zł przeznaczył 
Samorząd Mazowsza na remont 
dróg wojewódzkich, które bieg-
ną m.in. przez powiat ciecha-
nowski.

Ponad 13,2 mln zł kosz-
tował remont fragmentów 
dróg, o łącznej długości ponad 
11  km, na drodze wojewódz-
kiej nr 615. Prace były prowa-
dzone na sześciu odcinkach na 
terenie gmin Ciechanów, Szyd-
łowo i Stupsk. 

Natomiast blisko 8,2 
mln zł z budżetu Samorządu Województwa 
Mazowieckiego pozwoliło na wyremonto-
wanie fragmentów drogi wojewódzkiej 
617 w  gminach Ciechanów i  Opinogóra 
Górna. W  ramach inwestycji zmoderni-
zowano także rondo na skrzyżowaniu ulic 
Gruduskiej, Przasnyskiej i Wojska Polskie-
go w Ciechanowie. 

– Zakończenie odcinkowych remon-
tów na drogach wojewódzkich 615 i 617 

oznacza większy komfort i bezpieczeństwo 
dla podróżujących tymi trasami oraz miesz-
kańców okolicznych miejscowości – pod-
kreśla marszałek Adam Struzik.

W ramach obu zadań wykonane zosta-
ły nowe jezdnie wzmocnione siatką stalo-
wą, która zwiększy ich trwałość. Powstały 
także nowe pobocza oraz odnowiono rowy 
melioracyjne. 

 UMWM/AI

Samorząd województwa Mazowieckiego

Proinwestycyjny budżet Mazowsza
Ponad 215 mln zł na inwestycje w  subregionie 
ciechanowskim, 912 mln zł na programy wspar-
cia dla samorządów lokalnych, stowarzyszeń 
i organizacji pozarządowych – tak wygląda bu-
dżet województwa na 2025 rok zaprezentowany 
podczas konferencji prasowej w naszym mieście.

Tegoroczny budżet zdominowany zo-
stanie przez inwestycje. Pochłoną one po-
nad 3,3 mld zł, czyli ponad 35 proc. całego 
budżetu. Jak podkreśla marszałek Adam 
Struzik, budżet na 2025 r. jest pierwszym 
bez tzw. „janosikowego”. – Dzięki temu 
więcej pieniędzy możemy przeznaczyć na 
inwestycje. W regionie ciechanowskim to aż 
215 mln zł, m.in. remonty dróg wojewódz-
kich, a także inwestycje w szpitalu i muze-
ach. Trwają również prace wykończeniowe 
w Centrum Administracyjnym dla naszych 
jednostek – mówił marszałek Struzik.

115 mln zł na inwestycje drogowe
Od lat wydatki na modernizację 

i  rozbudowę dróg stanowią największą 
pozycję w  budżecie. – W  ubiegłym roku 
na remonty i  inwestycje w  infrastrukturę 
drogową w  subregionie ciechanowskim 
przeznaczyliśmy 75,5 mln zł. W tym roku 
kwota ta znacznie wzrasta. Naszym celem 
jest stworzenie nowoczesnej sieci drogowej, 
która będzie sprzyjała rozwojowi regionu, 
a przede wszystkim pozytywnie wpłynie na 
codzienne życie mieszkańców – podkreśla 
Grzegorz Obłękowski - dyrektor Mazowie-
ckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Planowany jest remont dróg wojewódz-
kich: nr 617 od Przasnysza do Łagun oraz 
w  miejscowościach Przedwojewo i  Ciecha-
nów (8,1 mln zł), a także nr 615 w miejsco-
wościach Pawłowo i Grzybowo (2,4 mln zł). 

Inwestycje w ciechanowskim szpitalu
Ponad 37,1 mln zł Sejmik Mazow-

sza przeznaczył w  tym roku na inwestycje 
w Specjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim 
w  Ciechanowie. Największą inwestycją, 
która tylko w  tym roku pochłonie ponad 
22,2 mln zł będzie termomodernizacja bu-
dynków szpitala. Kolejne 13,5 mln zł prze-
znaczonych zostanie na przebudowę budyn-
ków kuchni i pralni szpitala. W tym roku 
realizowany będzie także projekt z V edycji 
Budżetu Obywatelskiego Mazowsza. Na 
budowę miejsc postojowych wraz z  chod-
nikami zarezerwowano ponad 1,2 mln zł. 

– Rozbudowa Szpitalnego Oddziału 
Ratunkowego, modernizacja kuchni, po-
prawa efektywności energetycznej, nowe 
parkingi – to nasze wieloetapowe inwe-
stycje, które dzięki wsparciu samorządu 
województwa będziemy w  tym roku kon-
tynuować. Nasza największa inwestycja, 
czyli rozbudowa i  modernizacja SOR – 

strategicznego oddziału, do którego trafiają 
pacjenci w stanie bezpośredniego zagrożenia 
życia – przejdzie z  fazy dokumentacyjno-
-organizacyjnej do prac budowlanych. 
Większa kubatura i  nowoczesne rozwią-
zania techniczne zwiększą bezpieczeństwo 
pacjentów ciechanowskiego szpitala – naj-
większej placówki medycznej Północnego 
Mazowsza. Znacząco poprawią się również 
warunki naszej pracy – mówi Andrzej Ka-
masa - dyrektor Specjalistycznego Szpitala 
Wojewódzkiego w Ciechanowie.

Ponad 16 mln zł dla instytucji kultury
Muzeum Szlachty Mazowieckiej w Cie-

chanowie i Muzeum Romantyzmu w Opi-
nogórze zrealizują w tym roku inwestycje, na 
które samorząd województwa mazowieckiego 
zarezerwował ponad 16,2 mln zł. 

Trwa budowa centralnego magazynu 
zbiorów dla Muzeum Szlachty Mazowie-
ckiej. W tym roku na tę inwestycję samo-

rząd województwa przeznaczy ponad 12 
mln zł. Łączna suma dofinansowania to 
ponad 21 mln zł. W budżecie województwa 
zarezerwowano także środki na dokumenta-
cję projektu rewaloryzacji willi Alma wraz 
z  zagospodarowaniem terenu w  Muzeum 
Pozytywizmu w  Gołotczyźnie. Z  kolei na 
rewaloryzację budynku ekspozycyjnego 
Muzeum Szlachty Mazowieckiej przy ulicy 
Warszawskiej 61 w Ciechanowie samorząd 
województwa przeznaczy w  tym roku po-
nad 1,2 mln zł. Łączna suma dofinansowa-
nia dla tej inwestycji to blisko 5 mln zł. 

Robert Kołakowski - dyrektor Muze-
um Szlachty Mazowieckiej w Ciechanowie 
- zaznacza, że dwie z planowanych inwesty-
cji są już rozpoczęte. – Zarówno budowa 
centralnego magazynu zbiorów w  Gołot-
czyźnie, jak i  rewaloryzacja budynku przy 
Warszawskiej 61 w Ciechanowie są już za-
awansowane i będą kontynuowane w tym 
roku. Z  kolei rewaloryzacja willi ALMA 

rozpocznie się od przygotowania dokumen-
tacji – mówi dyrektor Kołakowski.

Inwestycje w  Muzeum Romantyzmu 
w Opinogórze pochłoną ponad 2,7 mln zł. 
Największą będzie termomodernizacja bu-
dynku Oficyny Pałacowej, na którą samo-
rząd województwa zarezerwował ponad 1,3 
mln zł. Przeszło 897 tys. zł przeznaczonych 
zostanie na budowę instalacji gazowej na te-
renie muzeum. 

Centrum Administracyjne 
Na IV kwartał tego roku planowane 

jest otwarcie wspólnego Centrum Admini-
stracyjnego, w którym pod jednym dachem 
znajdą się instytucje województwa i powia-
tu ciechanowskiego. Będzie to pięciokon-
dygnacyjny budynek o łącznej powierzchni 
użytkowej ponad 5.600 m kw. Obecnie 
trwają prace wykończeniowe, m.in. tynkar-
skie, elektryczne oraz murarskie. 

Koszt całej inwestycji razem z  wypo-
sażeniem to 81 mln zł. Wkład samorządu 
Mazowsza to 85 proc.

Miliard na programy wsparcia
Na programy wsparcia w 2025 r. sejmik 

województwa zarezerwował aż 912 mln zł. 
Największa pula środków, blisko 600 mln zł, 
zostanie przeznaczona na dotacje celowe dla 
gmin i powiatów w ramach programu „Ma-
zowsze dla równomiernego rozwoju”. Pojawi 
się też nowy program - „Mazowsze dla spo-
łeczności energetycznych”. W sumie w 2025 
r. będą realizowane 23 programy i zadania.

Dodatkowo w 2025 r. władze Mazow-
sza przeznaczą 38 mln zł na zadania wyni-
kające z ustawy o ochronie gruntów rolnych 
i leśnych (drogi dojazdowe do pól, retencja).
 UMWM/AI 

Rondo na skrzyżowaniu ulic Gruduskiej, Przasnyskiej i Wojska 
Polskiego w Ciechanowie zostało zmodernizowane
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Konferencja prasowa na Zamku Książąt Mazowieckich w Ciechanowie (od lewej): Andrzej Kamasa – dyrektor Specjalistycznego Szpitala Wojewódz-
kiego w Ciechanowie, Robert Kołakowski - dyrektor Muzeum Szlachty Mazowieckiej w Ciechanowie, Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazo-
wieckiego, Grzegorz Obłękowski - dyrektor Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich oraz Renata Drążewska – dyrektor Rejonu Dróg Ciechanów 
Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich
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Przy Specjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim w Ciechanowie powstają dwie nowe drogi oraz ścieżki rowerowe
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Wolontariat

– Nie proszę o  wiele. Proszę o  złotówkę… 
wtedy możemy mieć szansę na to, że Antoś bę-
dzie miał normalne dzieciństwo – mówi Pani 
Maria, mama chłopca. Społeczność powiatu 
ciechanowskiego, z  sercem pełnym empatii, 
zjednoczyła się w walce o życie 2-letniego An-
tosia Malinowskiego, który zmaga się z rzadką 
i agresywną formą nowotworu – neuroblasto-
mą 4. stopnia.

Od dramatycznej diagnozy w  sierp-
niu ubiegłego roku, Antoś przeszedł ope-
rację i  szereg cykli chemioterapii. Przed 
nim jednak wciąż długa i trudna droga.

Nie sposób wyobrazić sobie bólu, jaki ro-
dzice odczuwali, słysząc diagnozę oraz koniecz-
ność natychmiastowej operacji. W  przeciw-
nym razie mogło dojść do pęknięcia rdzenia 
kręgowego. – Błagam Was o pełną mobilizację 
i  masowe udostępnienia. Mój synek walczy 
z  jednym z najpotężniejszych raków dziecię-
cych! Szansą jest terapia, na którą nie mamy 
pieniędzy! – pisze tata Antosia, Krzysztof.

Antoś chce żyć!
Wzruszający apel mamy chłopca, 

zamieszczony pod nagraniem na portalu 
siepomaga.pl, porusza serca mieszkańców 
regionu. Brzmi on: „Proszę, poświęćcie 
mi 8 minut, aby wysłuchać historii walki 
naszego syna ze złośliwym nowotworem. 
Zbieramy na szczepionkę w  USA, której 
koszt wynosi 2 miliony złotych. Antoś chce 
żyć, a  to jest możliwe tylko dzięki Wam! 
Pochylcie się nad naszym synem. Tak wiele 
już przeszedł w swoim krótkim życiu. Pro-
szę o wpłaty i udostępnianie zbiórki”.

Rodzice Antosia, Maria i  Krzysz-
tof, każdego dnia toczą tę trudną walkę. 
Od chwili, gdy Antoś nagle stracił zdol-
ność chodzenia, przeżywają prawdziwy 
koszmar. Po serii badań zdiagnozowano 
u chłopca nowotwór atakujący przestrzeń 
zaotrzewnową, kanał kręgowy i  szpik 
kostny. Walka o życie chłopca trwa dalej.

Podczas pierwszych chemioterapii 
okazało się, że Antoś jest chemioodpor-
ny. Rodzice zdecydowali się na leczenie 
w Krakowie, gdzie Antoś obecnie podda-
wany jest immunochemioterapii – inno-
wacyjnej metodzie aktywacji układu im-
munologicznego do walki z nowotworem.

Przed Antosiem jeszcze wyczerpująca 
tzw. megachemia – najostrzejszy rodzaj 
chemioterapii. Jeśli obecne leczenie przy-
niesie oczekiwane efekty, Antoś będzie 
mógł przyjąć w USA szczepionkę zapobie-
gającą nawrotom nowotworu. Ta terapia 
potrwa co najmniej 10 miesięcy.

Szczepionka podawana będzie 
w dziewięciu dawkach. Koszt 2 milionów 
złotych pokryje szczepionkę, przeloty do 
USA i  rehabilitację. Rodzice Antosia, 
obciążeni kosztami badań, zabiegów i po-
dróży do Krakowa, mogą liczyć na wspar-
cie finansowe najbliższej rodziny.

Walka o życie trwa: 
„Kolejnej szansy możemy nie mieć”
Społeczność powiatu ciechanowskiego 

pokazuje ogromne serce i solidarność. Or-
ganizowane są wydarzenia charytatywne, 
koncerty, zbiórki oraz aukcje. Przedsiębior-

cy, wolontariusze, szkoły i  stowarzyszenia 
wspólnie angażują się w pomoc. Niektóre 
z nich to: koncert charytatywny uczniów 
szkoły muzycznej Akademia Dźwięku 
w  centrum handlowym MMG Centers 
połączony z  kiermaszem ciast, kwesta 
podczas corocznej Gali Przedsiębiorczo-
ści „Róże Biznesu 2024”, koncerty kolęd 
w kościołach i wiele innych. 

Beata Pieckowska, prezes Stowarzyszenia 
Dobrych Serc, podkreśla: „Z dumą patrzę na 
niespełna pięć lat naszej działalności, podczas 
których pomogliśmy wielu osobom dotknię-
tym chorobami nowotworowymi i  niepeł-
nosprawnościami. Kiedy dowiedzieliśmy się 
o  sytuacji Antosia, ruszyliśmy do działania 
natychmiast”. Mama chłopca dodaje, że Be-
ata stała się niemal członkiem rodziny, wspie-
rając ich na każdym kroku.

Gmina Ojrzeń
Tata Antosia pochodzi z  Kraszewa 

w Gminie Ojrzeń. Samorząd nie pozostał 

obojętny. Dzięki komitetowi gminne-
mu, inicjatywie lokalnych mieszkańców 
i  wsparciu Wójta Artura Delury, zorga-
nizowano koncerty, kiermasze ciast i inne 
wydarzenia, zbierając ponad 100 tysięcy 
złotych!

Komitet gminny tworzyli: Adrian 
Brzozowski - dyrektor Gminnej Bibliote-
ki Publicznej, Iwona Damięcka - skarbnik 
Gminy Ojrzeń oraz Zuzanna Szcześniak 
- pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ojrzeniu.

Licytacje
Od kilku miesięcy na grupie Facebo-

ok-owej „Licytacje dla Króla Antosia” 
prowadzone są aukcje internetowe. Każdy 
może pomóc, wystawiając przedmioty lub 
usługi, albo dokonując zakupu. Dochód 
w całości trafia na leczenie chłopca.

Jak można pomóc?
Dotychczas zebrano ponad 700 ty-

sięcy złotych, ale wciąż brakuje znacznej 
kwoty.

Można przekazać darowiznę na plat-
formie Siepomaga (siepomaga.pl/antoni-
-malinowski) lub 1,5% podatku. KRS: 
0000396361, cel szczegółowy: 0662874 
Antoni. Każda wpłata ma znaczenie! 

„Wspólnie możemy uratować Antosia!”
Rodzice Antosia są pełni nadziei: 

„To, co dzieje się wokół nas, przerasta 
nasze wyobrażenia. Dziękujemy wszyst-
kim, którzy poświęcają swój czas, ener-
gię i środki, by pomóc naszemu synowi. 
Każdy gest i  każda złotówka przybliża 
Antosia do szansy na zdrowie i szczęśli-
we dzieciństwo”. 

 PIOTR PSZCZÓŁKOWSKI 

Antoni
Malinowski Neuroblastoma

ogłoszenie
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Powiat Ciechanowski jednoczy się w walce o życie antosia Malinowskiego!

Otwarte serca dla „Króla Antosia”!

Antoś Malinowski potrzebuje wsparcia w walce z agresywnym nowotworem

Akcje charytatywne na terenie Gminy Ojrzeń

Wolontariusze kwestujący 27 listopada ubiegłego roku, podczas Gali Przedsiębiorczości 
Mazowieckiej Izby Gospodarczej
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Koncert charytatywny w centrum handlowym 
MMG Centers w wykonaniu Akademii Dźwięku 
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MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJRegion

Gmina Ciechanów

Inwestycje w Chotumiu
Święto Objawienia Pańskiego

Orszak Trzech Króli 
w gminie Sońsk

W  grudniu Gmina Ciechanów zakończyła bu-
dowę boiska wielofunkcyjnego przy Szkole 
Podstawowej w  Chotumiu. W  miejscowości tej 
powstanie także kolejny odcinek wodociągu.

W  odbiorze boiska uczestniczyli 
przedstawiciele inwestora – na czele z wój-
tem Stefanem Pawłowskim, wykonawcy – 
FMG Group Sp. z o.o., inspektor nadzoru. 
dyrektor szkoły Iwona Dawidzka oraz rad-
ny Kamil Studniak.

Koszt inwestycji to 378.285,63  zł. - 
Nowe boisko w Chotumiu to jeden z  ele-
mentów strategii rozwoju i  inwestowania 
w infrastrukturę sportowo-edukacyjną w tej 
miejscowości. W  sposób szczególny obiekt 
ucieszył najmłodsze pokolenie mieszkańców 
– podkreśla wójt Stefan Pawłowski.

Gmina Ciechanów rozpoczyna teraz 
realizację zadania pn. „Budowa wodo-
ciągu w miejscowości Chotum”. Umowę 
w tej sprawie podpisali wójt Stefan Paw-
łowski oraz przedstawiciel wykonawcy, 
którym jest firma AQUA SYSTEM z Ja-
nowa. W  ramach inwestycji powstanie 
sieć wodociągowa (średnica rur: DN110) 
o długości 382 m. Zainstalowane zostaną 
dwa hydranty.

- Inwestycja ta jest elementem szer-
szego projektu, który ma na celu zabez-
pieczenie dostaw wody dla mieszkańców 
Chotumia i  okolic. To kolejny krok 
w kierunku poprawy infrastruktury wo-
dociągowej naszej Gminy – mówi wójt 
Stefan Pawłowski.

 AI

6 stycznia, z okazji Święta Objawienia Pańskie-
go, z  Sońska do Gołotczyzny przeszedł Orszak 
Trzech Króli.

Scenki jasełkowe zaprezentowano 
przed kościołem oraz budynkami Gmin-
nego Ośrodka Kultury i  Zespołu Szkół 
Centrum Kształcenia Rolniczego.

Organizatorami Orszaku byli: Parafia 
św. Wita, Modesta i Krescencji w Sońsku;

Gminny Ośrodek Kultury w  Gołot-
czyźnie; Urząd Gminy Sońsk i  Zespół 
Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego im. 
A. Świętochowskiego w Gołotczyźnie, we 

współpracy ze Stowarzyszeniem Rodzin 
Katolickich oraz Katolickim Stowarzysze-
niem Młodzieży.

Wydarzenie rozpoczęło się Mszą Świętą 
w  sońskiej świątyni. Tam rozdano uczest-
nikom korony oraz śpiewniki. Z kolei przy 
Gminnym Ośrodku Kultury dzieci otrzy-
mały baloniki. Później Orszak Trzech Króli 
przeszedł na teren Zespołu Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego im. A. Świętochow-
skiego w Gołotczyźnie. Tam do licznie zgro-
madzonych mieszkańców świąteczne przesła-
nie skierowali: ks. kan. Krzysztof Jaroszewski 
– Proboszcz Parafii św. Wita, Modesta i Kre-

scencji w  Sońsku, Jarosław Muchowski – 
Wójt Gminy Sońsk oraz Marek Rutkowski 
– Dyrektor ZS CKR w Gołotczyźnie.

Po oficjalnych wystąpieniach ogło-
szono wyniki konkursu na najładniejszą 
Szopkę Bożonarodzeniową a  zwycięzcom 
wręczono nagrody.

Za zapewnienie bezpieczeństwa pod-
czas uroczystości odpowiadali funkcjo-
nariusze Policji oraz druhowie z  Ochot-
niczych Straży Pożarnych w  Sońsku 
i  Sarnowej Górze. Słodkie przekąski oraz 
ciepły poczęstunek przygotowały Koła Go-
spodyń Wiejskich Chrościce i Sońsk. AI

W Chotumiu dokonano odbioru inwestycji obejmującej budowę boiska wielofunkcyjnego przy 
tamtejszej szkole podstawowej
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Na czele Orszaku jadą Trzej Królowie
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Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Ciechanowie 

ZWYCZAJNIE (NAD)ZWYCZAJNI

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Cie-
chanowie od września 2024 r. prowadzi kam-
panię promującą ideę rodzicielstwa zastępcze-
go na terenie powiatu ciechanowskiego pod 
nazwą „ZWYCZAJNIE(NAD)ZWYCZAJNI”.

I  choć zwykle prowadzeniu kampanii 
towarzyszą chwytliwe hasła i  huczne wy-
darzenia, to prowadząc ją nie można zapo-
minać o jej kwintesencji, tym co leży u jej 
podstaw i stanowi jej bezpośredni cel. Trzo-
nem rodzicielstwa zastępczego są ludzie, lu-
dzie którzy podjęli w swoim życiu poważną, 
odpowiedzialną, czasami również trudną dla 
nich samych decyzję… By je poznać, chce-
my na łamach gazet i  portali stworzyć dla 
nich przestrzeń do podzielenia się ich wspo-
mnieniami, motywami, obawami, ale przede 
wszystkim radościami czy sukcesami. Niech 
oni sami i  ich prawdziwe historie staną się 
swoistymi ambasadorami kampanii ZWY-
CZAJNIE (NAD)ZWYCZAJNI. Nie każ-

da z nich zakończy się „happy endem”, ale 
być może stanie się inspiracją dla kogoś kto 
chciałby uratować czyjś mały świat… 

Poniżej przedstawiamy Państwu ko-
lejną z historii opowiedzianą przez jedną 
z  rodzin zastępczych spokrewnionych, 
funkcjonujących na terenie powiatu cie-
chanowskiego. PCPR

Historia Ani
Nie jest łatwym mówić o  sobie, bo 

niczego nie ukrywając człowiek musi 
wrócić do chwil z przeszłości, o których 
już niekoniecznie chce się mówić, gdy 
obecnie życie jest stabilne, a  to co było 
kiedyś, poniekąd nadal wprawia w zakło-
potanie i przypomina smutne chwile. 

Mam na imię Ania. Od kilku lat je-
stem rodziną zastępczą spokrewnioną dla 
dwójki swojego rodzeństwa, siostry Laury 
i brata Dawida.

Moje początki nie były łatwe, opiekę nad 
nimi przyjęłam chwilę po wejściu w dorosłość. 
Stałam się rodzicem na pełen etat dla dwójki 
małych dzieci. Cała sytuacja spowodowana 
była śmiercią mamy i chorobą taty, uogólnia-
jąc bardzo ciężką sytuacją rodzinną… 

Nikt nie jest w stanie przygotować się 
na coś takiego, ale czasami życie samo sta-
wia nas przed trudnym wyborem. W moim 
przypadku właściwie tego wyboru nie było. 
Decyzja była oczywista. Z pomocą rodziny 
i ówczesnego partnera (aktualnie od kilku 
lat męża) udało mi się poukładać życie tak, 

aby móc zaopiekować się swoim rodzeń-
stwem. W  naszych pierwszych chwilach 
jako rodzina zastępcza najgorzej wspomi-
nam kwestię mojego wieku. Niestety, osoba 
która dopiero co osiągnęła wiek pełnoletni 
nie jest dobrze postrzegana pod względem 
dojrzałości i  odpowiedzialności, w  urzę-
dach byłam zbywana, nie traktowano mnie 
na poważnie. Z  początku nie potrafiłam 
walczyć o  swoje, ale człowiek uczy się, że 
jednak czasem nie ma wyjścia i trzeba wal-
czyć - czy to się komuś spodoba, czy też nie. 
Tym bardziej, że wcale nie zapowiadało się, 
że będzie łatwo… 

Zaczęłam być odpowiedzialna za 
dwójkę małych wspaniałych ludzi, którzy 
potrzebowali ode mnie mnóstwo wsparcia, 
zrozumienia i  poświęcenia mimo wszyst-
ko. Czasem ludzie pytają mnie - gdzie 
bym teraz była, gdzie chciałabym wyjechać 
czy mieszkać, gdyby moje życie nie poto-
czyło się tak, jak się potoczyło. Ja jednak 
nie umiem na to odpowiedzieć, nie widzę 
dla siebie takiej przyszłości, kocham moje 
życie takim jakim jest, nawet jeśli czasem 
pojawiają się przede mną bardzo trudne 
momenty... Wiem, że to na jakim etapie 
jest teraz nasze życie jest jedyną słuszną 
decyzją. Trudności było wiele, ale móc 
patrzeć na śmiech, radość, dorastanie mo-
jego rodzeństwa jest tym, co jest dla mnie 
bardzo ważne. Jestem wdzięczna za każdą 
pomoc, którą dostaliśmy od PCPR-u, jak 

również od naszej Koordynator Rodzinnej 
Pieczy Zastępczej Pani Renatki, która za-
wsze wspiera dobrym słowem, naprowadza 
mnie na to co mogę zrobić w trudnych dla 
nas chwilach i  zawsze wysłucha tego, co 
leży mi na sercu. Gdyby nie ludzie, którzy 
poprowadzili mnie przez to wszystko od 
początku, nie dowiedziałabym się, że bycie 
rodzicem zastępczym nie jest takie strasz-
ne, jak je malują. 

Dziś mogę śmiało powiedzieć, że 
czuję spokój tylko wtedy, kiedy moja ro-
dzina jest w  komplecie. Kiedy wiem, że 
mojemu rodzeństwu niczego nie brakuje, 
mają dach nad głową, możliwość rozwo-
ju, kształtowania charakteru, a  przede 
wszystkim mają szansę wychowywać się 
w normalnej, kochającej rodzinie. Mimo, 
że ja nie jestem matką, a  mój mąż nie 
jest dla nich ojcem, to nie da się ukryć, 
że człowiek czuje się rodzicem, dorosłym 
odpowiedzialnym za czyjeś życie. Rodzi-
cem zastępczym. I  choć nie było łatwo 
zmierzyć się z  buntem nastolatka oraz 
3,4,5(…)-latka, to naprawdę czasem 
wspominamy to z uśmiechem na ustach. 
Pomimo wielu trudności na początku, 
a nawet rzeki wylanych łez, nie żałujemy 
tej decyzji, która co prawda wywróciła 
nasze życie do góry nogami, ponieważ 
widząc uśmiech na twarzach mojego ro-
dzeństwa, spokój jaki ich otacza, wiem że 
jestem tu, gdzie powinnam być. ANIA
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MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Na tapecie

Ciechanowskie Bezpartyjne Ugrupowanie wyborcze

Noworoczne spotkanie CBUW

Prawo i Sprawiedliwość

Wybrano Zarząd Okręgowy PiS

W styczniu odbyło się kolejne spotkanie człon-
ków oraz sympatyków Ciechanowskiego Bez-
partyjnego Ugrupowania Wyborczego (CBUW), 
które tym razem miało charakter noworoczny. 
Była to doskonała okazja, aby wspólnie podsu-
mować miniony rok i porozmawiać o planach na 
nadchodzące miesiące.

Spotkanie otworzyła przewodniczą-
ca ugrupowania Wiesława Machul, któ-
ra w  swoim przemówieniu podkreśliła 
znaczenie wspólnej pracy na rzecz dobra 
powiatu. Zachęcała również uczestników 
do przyprowadzania na kolejne wydarze-
nia osób, które chciałyby zaangażować się 
w  działalność społeczną i  mają na wzglę-
dzie rozwój naszej lokalnej społeczności.

Noworoczna atmosfera sprzyjała in-
tegracji oraz rozmowom o  wyzwaniach 
i możliwościach stojących przed powiatem. 
W przyjaznej i ciepłej atmosferze uczestni-
cy wymieniali się pomysłami, jak najlepiej 
odpowiedzieć na potrzeby mieszkańców. 
Spotkanie urozmaiciły noworoczne ży-
czenia, wspólne rozmowy przy stole oraz 
poczęstunek, który stworzył przestrzeń do 
luźnych i konstruktywnych dyskusji.

Przewodnicząca ugrupowania zapo-
wiedziała, że takie spotkania będą kon-

tynuowane, aby tworzyć przestrzeń do 
budowania relacji, wymiany doświadczeń 
i wzmacniania współpracy wśród osób za-
angażowanych w życie lokalne. CBUW po 
raz kolejny pokazało, że jest ugrupowaniem 
otwartym na dialog i wspólne działania na 
rzecz dobra powiatu ciechanowskiego.

Spotkania takie jak to pokazują, jak 
ważne jest budowanie społeczności, która 
razem może stawić czoła lokalnym wyzwa-
niom i realizować projekty odpowiadające 
na potrzeby mieszkańców. CBUW zachęca 
wszystkich, którzy podzielają te wartości, 

do dołączenia do grona aktywnych miesz-
kańców powiatu ciechanowskiego.

W spotkaniu udział wzięli m.in. Radni 
Rady Powiatu Ciechanowskiego z  ramie-
nia CBUW: Anna Żebrowska, Wiesław 
Balcerzak oraz Tomasz Grembowicz, któ-
rzy opowiadali o swoich działaniach w Ra-
dzie Powiatu oraz prosili o przekazywanie 
informacji na temat działań na rzecz lokal-
nej społeczności, które należałoby podjąć 
a mieszczą się w ramach kompetencji tego 
szczebla samorządu. 

 PP

W  grudniu odbyły się wybory Zarządu Okrę-
gowego Prawa i  Sprawiedliwości, który swym 
zasięgiem działania obejmuje płocko-ciecha-
nowski okręg wyborczy. Prezesem została poseł 
Wioletta Kulpa z Płocka.

Funkcję wiceprezesów objęli parla-
mentarzyści: senator Krzysztof Bieńkow-
ski, poseł Anna Cicholska oraz poseł Rafał 
Romanowski. Sekretarzem został Andrzej 
Aleksandrowicz, skarbnikiem - Katarzyna 
Maria Wiśniewska, a  członkiem Zarządu 
m.in. Jacek Ozdoba – Poseł do Parlamentu 
Europejskiego.

W  skład Zarządu, oprócz wspomnia-
nych parlamentarzystów, weszli m.in. 
reprezentanci ciechanowskich struktur 
Prawa i Sprawiedliwości: Łukasz Cicholski 
(radny Sejmiku Województwa Mazowie-
ckiego), Beata Kurek (radna Rady Powiatu 
Ciechanowskiego), Robert Piotrowski (dy-
rektor Biura Poselskiego Anny Cicholskiej) 
oraz Renata Wilga (działaczka społeczna).

W  rozmowie z  nami poseł Wioletta 
Kulpa przedstawiła plany działania okrę-
gowych struktur partii w  najbliższych 
miesiącach. - Zgodnie z  kalendarzem wy-

borczym i  terminem wyborów Prezydenta 
RP określonym na dzień 18 maja, partia 
i jej członkowie skupią się teraz na zaanga-
żowaniu w  kampanię wyborczą kandydata 
popieranego przez PiS - Pana dr. Karola 
Nawrockiego. Oczywiście z  całą odpowie-
dzialnością pragnę podkreślić, że dla mnie 
- jak i  całego Zarządu – najważniejszym 
celem jest budowanie szerokiego poparcia 
kandydata i zaproszenie do komitetu wspie-
rającego jego kandydaturę przedstawicieli 
różnych opiniotwórczych środowisk. Wy-
bory to również działania Komitetu Ochro-
ny Wyborów, tak aby wszystkie obwodowe 
komisje wyborcze w swoich składach miały 

przedstawicieli PiS oraz mężów zaufania. 
Zapraszamy osoby zainteresowane do kon-
taktu w tej sprawie z moim biurem, a także 
z  biurami parlamentarzystów lub pełno-
mocnikiem powiatowym w  Ciechanowie. 
To ogromne przedsięwzięcie logistyczne, 
ale jestem przekonana że mamy wiele pra-
wicowych osób, dla których dbanie o prze-
strzeganie prawa i  przeprowadzenie wybo-
rów zgodnie z przepisami jest nadrzędnym 
celem. Oprócz zaangażowania w kampanię 
wyborczą będziemy oczywiście prowadzić 
działalność związaną z  bieżącym funkcjo-
nowaniem partii oraz dbać o utrzymywanie 
kontaktu z członkami i sympatykami. Nasi 
parlamentarzyści i radni będą pełnili dyżury 
w  biurach oraz podejmowali interwencje 
w sprawach zgłaszanych przez mieszkańców. 
Zapraszamy również na spotkania otwarte 
ze znanymi politykami, którzy będą gościć 
w Państwa mieście, tak jak w ostatnim cza-
sie Pan Poseł Przemysław Czarnek. Jesteśmy 
otwarci na bezpośredni kontakt z mieszkań-
cami i samorządowcami, aby wspólnie dzia-
łać dla dobra Ciechanowa, regionu i Polski 
– powiedziała nam poseł Wioletta Kulpa – 
prezes Zarządu Okręgowego PiS. AI

Fundacja edukacyjno-sportowa reGeneracja

Debata Obywateli 
Youthra

W sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 
odbyła się debata podsumowująca kolejną 
edycję projektu „Obywatele Youthra w  Ciecha-
nowie. Robimy krok do przodu”. Zgromadziła 
ona młodzież oraz reprezentantów lokalnych 
instytucji. Było to wyjątkowe spotkanie dające 
uczestnikom projektu możliwość zabrania gło-
su w sprawach, które ich interesują i w których 
pragną zmiany.

Celem projektu, realizowanego przez 
Fundację edukacyjno-sportową reGene-
racja, jest zwiększenie zaangażowania ucz-
niów szkół ponadpodstawowych z powiatu 
ciechanowskiego (w wieku 15-19 lat) w ży-
cie publiczne poprzez wzrost ich: świado-
mości obywatelskiej, wiedzy i umiejętności 
w  zakresie uczestnictwa w dyskursie pub-
licznym, partycypacji społecznej i  zaanga-
żowania młodzieży w wywieranie wpływu 
na kształtowanie polityk lokalnych.

Dyskusja podczas debaty dotyczyła 
ważnych i  aktualnych zagadnień, takich 
jak: odpowiedzialność prawna młodzieży, 
problematyka rynku pracy, walka z hejtem, 
wykluczenie komunikacyjne oraz proble-
my w systemie edukacji. PULS był jednym 
z patronów medialnych debaty.

Tematy zostały wybrane przez mło-
dzież, która zaprosiła do rozmowy gości, 
mogących wnieść istotne informacje i  do-
świadczenie do dyskusji. Debatę moderował 
Paweł Pyrzyński. Uczestniczyli w niej: Ro-
bert Morawski – Wicestarosta Ciechanow-
ski, Adam Krzemiński - Poseł na Sejm RP, 
Aneta Głuszniewska - dyrektor Powiatowe-
go Centrum Usług Wspólnych, Małgorzata 
Listkowska z Komendy Powiatowej Policji, 
Jakub Gwoździk - dyrektor Filii Woje-
wódzkiego Urzędu Pracy, Joanna Kozioł 
z  Delegatury Mazowieckiego Kuratorium 
Oświaty, Monika Łebkowska - wicedyrektor 
Zespołu Szkół nr 2, Małgorzata Mączewska 
- wicedyrektor Zespołu Szkół nr 3, przedsta-
wiciel środowiska medycznego a zarazem ro-
dzic jednej z uczestniczek - Wojciech Tende-
renda. Byli też nauczyciele, przewodniczący 
Samorządu Uczniowskiego z ZS nr 2 i ZS 
nr 3, młodzież uczestnicząca w poprzedniej 
i nowej edycji projektu. 

Debata była wyjątkową okazją do pod-
jęcia dialogu między młodzieżą a  przed-
stawicielami lokalnych władz i  instytucji. 
Uczestnicy projektu mieli możliwość prze-
dyskutowania swoich pomysłów, wyraże-
nia opinii i poznania różnych perspektyw 
na kwestie ważne dla ich społeczności.

Spotkanie pokazało, jak istotne jest ak-
tywne uczestnictwo młodych ludzi w życiu 
społecznym oraz wspieranie ich w dążeniu 
do wprowadzania pozytywnych zmian.

Jak podkreśla Katarzyna Szmit – pre-
zes Fundacji edukacyjno-sportowej reGe-
neracja, debata zorganizowana w  ramach 
projektu Obywatele Youthra to jeden 
z najważniejszych elementów działań reali-
zowanych przez ten podmiot z młodzieżą. 
- To jest moment, kiedy możemy usłyszeć 
w jakich obszarach życia społecznego mło-
dzi ludzie oczekują zmian oraz jak te zmia-
ny miałyby wyglądać. Debata zrealizowana 
w tej edycji projektu z pewnością pokazała, 
że nasza ciechanowska młodzież ma wiele 
do powiedzenia, a jej przemyślenia i reflek-
sje są niezwykle dojrzałe. Wiele aspektów, 
na które zwrócili nam - dorosłym uwagę, 
nie jest czasem przez nas dostrzeganych, 
a nawet jeśli widzimy, że pewne obszary są 
problematyczne - to mamy różne spojrze-
nie na te problemy. To tylko dowodzi, że 
takie spotkania są niezwykle ważne i  po-
trzebne. Mam pewien niedosyt, jeśli cho-
dzi o reprezentację instytucji publicznych. 
Młodzież skierowała zaproszenia do wielu 
instytucji, jednak z  powodu nieobecności 
ich przedstawicieli pewne tematy przewi-
dziane w  debacie nie mogły zostać poru-
szone, mimo że młodzież solidnie się do 
tych rozmów przygotowała. Mam nadzieję, 
że unikniemy takich sytuacji w kolejnych 
tego typu spotkaniach, ponieważ planu-
jemy kontynuować debaty Obywateli Yo-
uthra – zapowiada prezes Katarzyna Szmit.

Projekt „Obywatele Youthra w  Cie-
chanowie. Robimy krok do przodu” jest 
finansowany ze środków Narodowego In-
stytutu Wolności Centrum Rozwoju Spo-
łeczeństwa Obywatelskiego w ramach Rzą-
dowego Programu Fundusz Młodzieżowy 
na lata 2022-2033. NJ/AI
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Moderator debaty Paweł Pyrzyński oraz Katarzyna Szmit – prezes Fundacji edukacyjno-sportowej 
reGeneracja

Uczestnicy debaty podsumowującej kolejną edycję projektu „Obywatele Youthra w Ciechanowie. 
Robimy krok do przodu”

Uczestnicy noworocznego spotkania Ciechanowskiego Bezpartyjnego Ugrupowania Wyborczego
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Poseł Wioletta Kulpa – prezes Zarządu Okrę-
gowego PiS
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Członkowie Zarządu Okręgowego Prawa i Sprawiedliwości
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJReklama

ul. Szosa Ciechanowska 8, 06-420 Gołymin-Ośrodek
Tel./Fax 23 671 60 20, 23 671 60 93

e-mail: ug@golymin-osrodek.pl
www.golymin-osrodek.pl

Urząd Gminy Gołymin - Ośrodek

ADMINISTRACJA

Urząd Gminy Ojrzeń
ul. Ciechanowska 27, 06-456 Ojrzeń
Tel. 23 671 83 20, Fax 23 671 83 10
e-mail: sekretariat@ojrzen.pl,  www.ojrzen.pl

Urząd Miasta Ciechanów
06-400 Ciechanów, Pl. Jana Pawła II 6
Tel. (centrala) 23 674 92 00
e-mail: boi@umciechanow.pl
www.umciechanow.pl    www.facebook.com/umciechanow

ul. Zygmunta Krasińskiego 4, 06-406 Opinogóra Górna
Tel. 23 671 70 85, 671 70 60, Tel./Fax 23 673 61 10

e-mail: ugopinogora@bip.org.pl    https://opinogoragorna.pl/

Urząd Gminy 
w Opinogórze Górnej

06-400 Ciechanów, ul. 17 Stycznia 7
  e-mail:  starostwo@ciechanow.powiat.pl 

www.ciechanow.powiat.pltel. 729-055-945, 

Starostwo Powiatowe 
w Ciechanowie

BIURA PARLAMENTARZYSTÓW

Urząd Gminy Ciechanów
06-400 Ciechanów, ul. Fabryczna 8
Tel./Fax 23 672 22 10
e-mail: urzad@gminaciechanow.pl
www.gminaciechanow.pl

Glinojeck, ul. Płocka 12
Tel. 23 674 00 17, Fax 23 674 28 18
e-mail: sekretariat@e-glinojeck.pl   www.glinojeck.net

Urząd Miasta i Gminy
Glinojeck

Urząd Gminy Grudusk
ul. Ciechanowska 54, 06-460 Grudusk

tel/fax: 23 671 50 12
e-mail: gmina@grudusk.com

www.grudusk.com

06-430 Sońsk, ul. Ciechanowska 20
Tel. 23 671 30 85, Fax 23 671 38 22

e-mail: sekretariat@sonsk.pl    www.sonsk.pl

Urząd Gminy w Sońsku

Urząd Gminy w Regiminie
ul. Adama Rzewuskiego 19, 06-461 Regimin
tel./fax 23 681 17 56, e-mail: ug@regimin.pl   

www.regimin.pl

ul. Wodna 1, 06-400 Ciechanów, tel. 23 673 07 01
Fax: 23 673 07 02, e-mail: ciechanow@mazovia.pl

www.mazovia.pl

Urząd Marszałkowski 
Województwa Mazowieckiego w Warszawie

Delegatura w Ciechanowie

Biuro Senatorskie w Ciechanowie
 ul. Pułtuska 9, tel. 570 876 569

e-mail: biuro.krzysztofbienkowski@gmail.com

Senator 
Krzysztof Bieńkowski 

Bądźmy w kontakcie!

TO MIEJSCE CZEKA 
NA TWOJĄ REKLAMĘ 

 502 68 48 21,   pulsciechanowa@gmail.com tel. e-mail:

Zapraszam do kontaktu: biuroposelskie.adamkrzeminski@gmail.com
www.krzeminskiadam.pl

Adam Krzemiński 
Poseł na Sejm RP

Biuro Poselskie - Posła na Sejm RP

Rafała Romanowskiego 
Ciechanów, ul. Ściegiennego 2, tel. 539 620 050

e-mail: biuro@rafalromanowski.pl
Biuro czynne od poniedziałku do piątku w godz. 9-16. 

Zapraszam do kontaktu: biuroposelskie.adamkrzeminski@gmail.com
www.krzeminskiadam.pl

Ciechanów, ul. Ściegiennego 2, tel. 536 769 797
e-mail: jacek.ozdoba@europarl.eu

Biuro czynne: pon.-wt. w godz. 8-15, czw. w godz. 9-15.

Jacka Ozdoby
Biuro Posła do Parlamentu Europejskiego

Strona Biuletynu Informacji Publicznej: www.bip.powiat-ciechanow.pl
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Reklama

PRZEDSZKOLA

PORADNIE PSYCHOLOGICZNO-PEDAGOGICZNE 

Bezpłatn
e	

zajęcia	

wczesnego
	

wspomagania

rozwoju	

dziecka

tel. 696 467 329

* * * * Pedagog   Logopeda   Psycholog   Fizjoterapeuta
 Terapeuta Integracji Sensorycznej   Ortoptystyka * *

Ciechanów, ul. 3 Maja 3A

BEZPŁATNIE
BLISKO

SOLIDNIE

EDUKACJA

- kierowców wykonujących transport drogowy
- osób w zakresie kierowania ruchem drogowym
- kierowców przewożących towary niebezpieczne /ADR/ 
- kierowców w zakresie profilaktyki
  przeciwalkoholowej i przeciwdziałania narkomanii
- kierowców naruszających przepisy ruchu drogowego www.wordciechanow.pl

ODDZIAŁ REGIONALNY TOWARZYSTWA WIEDZY POWSZECHNEJ W CIECHANOWIE

P
R

O
W

A
D

Z
I:

 

SZKOŁĘ PODSTAWOWĄ Z KLASAMI „0”
tel. 23 672 82 14, kom. 668 383 265
NIEPUBLICZNE LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCE 
DLA DOROSŁYCH - kom. 519 101 609
KWALIFIKACYJNY KURS ZAWODOWY 
W ZAWODZIE ROLNIK -  kom. 602 288 294

ul. Warszawska 10, Tel. 23  672 50 07, Kom. 668 336 979
ATRAKCYJNE KURSY 
I SZKOLENIA RÓŻNEGO TYPU

*
*
*

*

06-400 Ciechanów, ul. Mazowiecka 7
Tel./Fax 23 672 54 14, Tel. 23 672 47 47, 23 673 78 15
e-mail: pzd@pzd-ciechanow.pl   www.pzdciechanow.pl

ZARZĄDCY DRÓG

tel.512 392 905

BEZPŁATNE  zajęcia
  W W Rczesnego spomagania ozwoju Dziecka 

– także dla dzieci spoza naszej placówki: 
   Logopedia Integracja Sensoryczna, ,

Smykomultisensoryka.

Powiatowy Urząd Pracy w Ciechanowie
06-410 Ciechanów, ul.  T. Sygietyńskiego 11

tel.: (23) 673 08 40, (23) 672 38 44
e-mail: sekretariat@pup-ciechanow.pl     

www.ciechanow.praca.gov.pl
Usługi elektroniczne PUP:  

www.praca.gov.pl PUPCiech

INSTYTUCJE RYNKU PRACY

 502 68 48 21tel.
e-mail: pulsciechanowa@gmail.com 

Rektorat: 
06-400 Ciechanów

ul. Narutowicza 9

Tel. 23 672 20 50
rektorat@puzim.edu.pl
www.puzim.edu.pl

PAŃSTWOWA AKADEMIA NAUK STOSOWANYCH 
im. Ignacego Mościckiego w Ciechanowie

MAGAZYN OPINII 
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ

Zapraszam do kontaktu:
tel. 608 521 369    e-mail: michal.garstka@interia.pl

MICHAŁ GARSTKA
Radny Rady Miasta Ciechanów

RADNI RADY MIASTA CIECHANÓW

ZAMEK KSIĄŻĄT 

MAZOWIECKICH 

W CIECHANOWIE

ul. Zamkowa 1

tel. 23 672 40 64

BIURO MUZEUM w Ciechanowie, ul. Warszawska 61 A, tel. 23 672 53 46

Godziny otwarcia obiektów - od wtorku do niedzieli: 10:00 - 16:00

BUDYNEK 

EKSPOZYCYJNY MUZEUM 

W CIECHANOWIE

ul. Warszawska 61

tel. 23 672 55 87

ODDZIAŁ 

MUZEUM POZYTYWIZMU 

W GOŁOTCZYŹNIE

ul. Świętochowskiego 16

tel. 23 671 30 78

MUZEA

KLUCZE - PIECZĄTKI

ZAMKI * KLUCZE * KODOWANIE * PIECZĄTKI * GRAWEROWANIE

kom. 508 270 950

Ciechanów, 
ul. Śląska 2
(wejście od 

Pl. Jana Pawła II 14)

tel. 23 673 54 02
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJReklama

GASTRONOMIA

SPORT  I  REKREACJA

BEZPIECZEŃSTWO

OCHRONA

Kucharze z Wietnamu 

zapraszają!

Ciechanów ul. Płońska 26  pn.-sob. 10-21, niedz. 11-20  tel. 788 686 779 * * * 

Duże i smaczne 
porcje

DOWÓZ 
NA TERENIE 

MIASTA

 tel. 23 673 24 84
23 672 55 01

fax 23 673 24 84  
e-mail: 

mosir@mosirciech.pl

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Ciechanowie
06-400 Ciechanów, ul. 17 Stycznia 60 B

www. mosirciech.pl

Ciechanów, ul. Fabryczna 2 

Poniedziałek - Piątek 11:00 - 17:00
Sobota - Niedziela 9:30 - 15:00

USŁUGI KOMUNALNE

PROFESJONALNE BADANIE KAMERĄ TERMOWIZYJNĄ

ul. Tysiąclecia 18, 06-400 Ciechanów 

tel. 23 672 33 58, biuro@pecciechanow.pl

 

Niska temperatura
w Twoim mieszkaniu?

Wysokie rachunki 
za ogrzewanie?

SPRAWDŹ TO!www.pecciechanow.pl

SPOŁECZNA INICJATYWA MIESZKANIOWA 

CEL: Społeczne Budownictwo Mieszkaniowe. 

MISJA: Budowanie mieszkań 

na wynajem o umiarkowanym 

czynszu z opcją dojścia do własności.

06-400 Ciechanów, ul. Warszawska 10A
tel. 538 360 458 * e-mail: biuro@simpm.pl * www.simpm.pl

Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Północne Mazowsze Sp. z o.o.

Zapraszamy do odwiedzenia 
naszego salonu :

W ciągłej sprzedaży produkty najlepszych firm:
 CZ, GLOCK, MARLIN, MOSSBERG, REMINGTON, S&W, SIG-SAUERBROŃ:

 FEDERAL, GECO, LAPUA, NORMA, RWS, SAKO, S&BAMUNICJA:
oraz najnowocześniejsza broń z USA

BROŃ - AMUNICJA
www.radexbron.pl

W OFERCIE
NIEZAWODNE

GAZY OBRONNE

tel. 23 672 52 76, 23 672 59 80, e-mail: tbs@tbsciechanow.pl

ul. Stefana Okrzei 14, 06-400 Ciechanów

TOWARZYSTWO BUDOWNICTWA 
SPOŁECZNEGO SP. Z O.O.

HOTEL - RESTAURACJA 

ul. Pułtuska 20B, Ciechanów

www.obiadydomowejagienka.pl

UWAGA! Oferta obowiązuje tylko 
przy zamówieniach powyżej 30 zł 

przez aplikacje mobilną! 
Kod kuponu: apk15

15% rabatu
bez limitu do końca lutego!

tel. 518 449 009
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Reklama
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MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJReklama
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MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Reklama :: Edukacja

PRAWO

ul. Płońska 33, 06-400 Ciechanów 

tel. 508 157 193, e-mail: marek.lebkowski@radcaprawny24.pl

MAREK ŁEBKOWSKI
RADCA PRAWNY

ZAJĘCIA DODATKOWE 

NOWOŚĆ W CIECHANOWIE! 

zapisy:

DLA TWOJEGO DZIECKA! 

Poznaj pełną ofertę zajęć na

www.eukacyjnakraina.com

ul. Zagumienna 38A

SAMORZĄD ZAWODOWY

SAMORZĄD  GOSPODARCZY 

Facebook.pl/migciechanow

Ciechanów, ul. Warszawska 21/23 lok.9
Biuro czynne wt.-czw. w godz. 9.00 - 15.00

tel. 502 277 787  oraz  518 540 506, 
e-mail: mazowieckaizbagospodarcza@gmail.com

PROWADZIMY:
LEGALIZACJĘ  DOKUMENTÓW  

HANDLOWYCH  I  EKSPORTOWYCH oraz 
CENTRUM  MEDIACJI  GOSPODARCZYCH

Zachęcamy  do  członkostwa  
w  naszej  Izbie!

MAZOWIECKA IZBA GOSPODARCZA W CIECHANOWIE

06-400 Ciechanów, ul. Powstańców Warszawskich 6
tel.  693 933 032, e-mail: btciechanow@maz.piib.org.pl

www.maz.piib.org.pl

Mazowiecka Okręgowa Izba
Inżynierów Budownictwa
Biuro Terenowe w Ciechanowie

USŁUGI  DLA  BIZNESU 

BANK

Ciechanów, ul. Sikorskiego 12
tel. 501 107 111

PRZESYŁKI KURIERSKIE 

PRZESYŁKI KURIERSKIE I POCZTA POLSKA 
W JEDNYM MIEJSCU!

U NAS NADASZ LISTY, PACZKI, PALETY 
– KRAJOWE I MIĘDZYNARODOWE.

UWAGA! WYSYŁAMY NAWET NAJBARDZIEJ 
NIETYPOWE PRZESYŁKI O WADZE DO 70 KG 

I O DŁUGOŚCI DO 4 METRÓW!

Ciechanów, ul. Gwardii Ludowej WRN 13       517 844 824        ciechanow@lotnapaczka.pl

Państwowa akademia Nauk Stosowanych im. Ignacego Mościckiego

O systemach jakości w rolnictwie
Na Wydziale Inżynierii i  Ekonomii Państwowej 
Akademii Nauk Stosowanych im. Ignacego 
Mościckiego w Ciechanowie odbyła się Między-
narodowa Konferencja Naukowa nt. „Systemy 
jakości w nowoczesnym rolnictwie z perspekty-
wy praktycznej”.

Zorganizowana została dzięki współ-
pracy PANSIM, Uniwersytetu Rolnicze-
go im. Hugo Kołłątaja w  Krakowie oraz 
przedsiębiorstwa GREEN CROPS.

O  wysokiej randze konferencji najle-
piej świadczy długa lista uczelni zagranicz-
nych, których przedstawiciele przybyli do 
Ciechanowa: Abylkas Saginov Karaganda 
Technical University z Kazachstanu; Kyrgyz 

National Agrarian University oraz Naryn 
State University named after Satybaldi Na-
amatov z Kirgistanu; Tashkent State Agra-
rian University, Samarkand State University 
of Veterinary Medicine, Livestock and Bio-
technology oraz Samarkand Agroinnova-
tions and Research University z Uzbekista-
nu; Alanya Alaaddin Keykubat Üniversitesi 
z Turcji, Lutsk National Technical Univer-
sity z Ukrainy oraz Università Cattolica del 
Sacro Cuore z Włoch. 

Podczas wydarzenia w  murach Wy-
działu Inżynierii i  Ekonomii gościli 
również Pál Attila Illés - Konsul Gene-
ralny Węgier oraz Łukasz Lewandow-
ski - Dyrektor Mazowieckiego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego. Konferencja była 
doskonałą okazją do wymiany doświad-
czeń i spostrzeżeń w zakresie rozwoju rol-

nictwa, jak i jego wpływu na środowisko 
naturalne. Wizyta wielu przedstawicieli 
uczelni spoza granic Polski pozwoliła 

również na dyskusję dotyczącą edukacji 
na kierunkach rolniczych.  
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Uczestnicy Międzynarodowej Konferencji Naukowej nt. „Systemy jakości w nowoczesnym rolnictwie z perspektywy praktycznej”, która odbyła się na 
Wydziale Inżynierii i Ekonomii Państwowej Akademii Nauk Stosowanych im. Ignacego Mościckiego w Ciechanowie
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MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJBiznes

Polisa inwestycyjna jest zawierana na określony 
czas. Składkę można opłacić z góry w całości, w 
transzach lub systematycznie, np. co kwartał lub 
miesiąc. Program zostaje rozwiązany z chwilą 
zakończenia okresu inwestycyjno-ochronnego 
lub śmierci ubezpieczonego. Jeśli pozwalają na 

to warunki umowy, polisę można rozwiązać 
wcześniej, podejmując zgromadzone już środki, 
powiększone o naliczone do tej pory premie 
i odsetki.

ź zakres ochrony – standardowa polisa za-
pewnia świadczenie w razie śmierci, ale 
ochronę często można rozbudować o dodat-
kowe ryzyka, np. wypadki, choroby czy 
niezdolność do pracy,

Wybierając ubezpieczenie inwestycyjne, warto 
zwrócić uwagę na:

ź stopy zwrotu i premie – czyli ile możemy 
zyskać w ramach inwestycji,

ź okresy kapitalizacji – to, jak często aktua-
lizowana jest wartość zgromadzonych środ-
ków, może mieć znaczenie np. w razie chęci 
wystąpienia z programu,

Polisa inwestycyjna jest to rodzaj ubezpieczenia 
na życie, który oferuje możliwość długo-
terminowego oszczędzania poprzez inwestowa-
nie składek w fundusz kapitałowy. To rozwiąza-
nie dla osób, które szukają sposobu na pomno-
żenie kapitału, a jednocześnie chcą mieć 
pewność, że w razie śmierci bliscy otrzymają 
pełne wsparcie. Warto zaznaczyć, że ubezpie-
czający może uposażyć dowolną osobę do 
otrzymania środków z polisy (niezależnie od np. 

stopnia pokrewieństwa), a dodatkowo nie 
wchodzą one w masę spadkową, a więc nie 
podlegają opodatkowaniu ani zasadom dziedzi-
czenia.

ź wysokość świadczenia w razie śmierci – 
sposób określenia wysokości świadczenia, 
które będzie przysługiwać osobie uposażo-
nej.

Szukasz polisy inwestycyjnej, z którą w 
bezpieczny sposób osiągniesz założone cele? W 
Domu Ubezpieczeniowym Spectrum porów-

nasz najlepsze oferty i dopasujesz ochronę do 
swoich oczekiwań. Zajrzyj do naszego biura lub 
zadzwoń!

Justyna Pieckowska
Kierownik Oddziału 

Domu Ubezpieczeniowego Spectrum 
w Ciechanowie

Siedziba Oddziału DOMU 
UBEZPIECZENIOWEGO

SPECTRUM  w Ciechanowie

Czym jest polisa inwestycyjna i jak działa?

reklama
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Kolejne pokolenie w firmie 
rodzinnej – jak przygotować 
przedsiębiorstwo na sukcesję?

Sukcesja przedsiębiorstwa rodzinnego 
jest jednym z najważniejszych wyzwań, przed 
jakimi stają właściciele firm. Brak odpowied-
niego przygotowania od strony prawnej może 
prowadzić do konfliktów między spadkobier-
cami, problemów z  zarządzaniem firmą czy 
nawet jej upadku. Kluczowe jest zatem podję-
cie działań, które zabezpieczą interesy zarówno 
właściciela, jak i jego następców.

Jednym z  najważniejszych narzędzi 
prawnych w  procesie sukcesji jest testa-
ment. Sporządzenie precyzyjnego testa-
mentu pozwala uniknąć dziedziczenia 
ustawowego, które często prowadzi do po-
działu majątku między wszystkich spadko-
bierców. Ważne jest, aby testament był 
sporządzony zgodnie z  przepisami 
Kodeksu cywilnego, najlepiej w for-
mie notarialnej, co minimalizuje 
ryzyko jego podważenia.

Coraz częściej praktykowanym 
rozwiązaniem jest sukcesja za życia 
właściciela, na przykład poprzez da-
rowiznę przedsiębiorstwa lub udzia-
łów w spółce, co jednakże powinno być 
wcześniej odpowiednio przygotowane. 

Od wprowadzenia ustawy o  funda-
cjach rodzinnych w  2023 roku, to roz-

wiązanie to staje się coraz bardziej popu-
larne wśród przedsiębiorców planujących 
sukcesję. Fundacja rodzinna pozwala na 
ochronę majątku firmy oraz zabezpiecze-
nie interesów spadkobierców w  dłuższej 
perspektywie czasowej.

Fundacja rodzinna to osoba prawna, 
której celem jest zarządzanie majątkiem 
przekazanym przez fundatora (właściciela 
firmy) i  realizacja określonych świadczeń 
na rzecz beneficjentów, np. członków ro-

dziny. Majątek w  fundacji rodzinnej jest 
odseparowany od majątku osobistego 
spadkobierców, co minimalizuje ryzyko 
jego roztrwonienia lub podziału.

Fundacja rodzinna to nowoczesne 
narzędzie sukcesji, które może być szcze-
gólnie przydatne dla firm rodzinnych 
o  dużej wartości majątkowej. Warto 
skonsultować się z adwokatem lub radcą 
prawnym, aby dostosować to rozwiązanie 
do indywidualnych potrzeb i  zapewnić 
firmie trwałość na pokolenia.

Odpowiednie przygotowanie przed-
siębiorstwa na sukcesję wymaga podjęcia 
szeregu kroków prawnych, które zabez-
pieczą interesy właściciela i  jego spadko-
bierców. Testament, darowizny, umowy 
spadkowe, założenie fundacji rodzinnej 
oraz planowanie podatkowe to narzę-
dzia, które mogą pomóc w  sprawnym 
przeprowadzeniu tego procesu. Warto 
rozpocząć przygotowania jak najwcześ-
niej, angażując profesjonalistów, aby za-

gwarantować przyszłość firmy i  uniknąć 
problemów prawnych.

BARTOSZ MACHUL 

Radca Prawny

Wiceprezes Mazowieckiej Izby Gospodarczej 

Rozważania prawnicze
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MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Region

Piątek trzynastego okazał się dniem pełnym 
radości i  spełnionych marzeń dla OSP w  Mło-
cku, do której trafił nowy samochód ratowni-
czo-gaśniczy.

13 grudnia 2024 roku, o  godzinie 
13:00, miało miejsce niezwykle ważne wy-
darzenie dla jednostki Ochotniczej Straży 
Pożarnej w  Młocku oraz całej społeczno-
ści Gminy Ojrzeń. W tym dniu, po wie-
lu latach oczekiwań, odbyło się uroczyste 
przekazanie nowego średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego, który z pewnością 
poprawi zdolności operacyjne strażaków 
i  zwiększy bezpieczeństwo mieszkańców 
regionu. To długo wyczekiwana inwesty-
cja, która stała się rzeczywistością, a jej rea-
lizacja była możliwa dzięki zaangażowaniu 
władz gminy oraz wsparciu finansowemu 
z Funduszy Europejskich.

Lata oczekiwań, które stały się 
rzeczywistością
Zainwestowanie w  nowoczesny 

sprzęt ratowniczy to nie tylko kwestia 
komfortu, ale przede wszystkim poprawy 
efektywności działań ratunkowych. Nowy 
średni samochód ratowniczo-gaśniczy to 
nie tylko wymarzony pojazd, ale przede 
wszystkim narzędzie, które pozwoli na 
szybszą i  bardziej skuteczną interwencję 
w razie zagrożenia.

Warto podkreślić, że przekazanie no-
wego pojazdu było wynikiem wieloletnich 
starań lokalnych władz, strażaków oraz 
mieszkańców Gminy Ojrzeń. Samochód 
ratowniczo-gaśniczy został zakupiony 
w ramach projektu „Zakup nowego śred-
niego samochodu ratowniczo-gaśniczego 
wraz z pełnym wyposażeniem przez Gmi-
nę Ojrzeń w  celu zarządzania klęskami 
i  katastrofami”, współfinansowanego 
z  Europejskiego Funduszu Rozwoju Re-
gionalnego. Całkowita wartość projektu 
wynosi 1.355.700 zł, z czego 1.152.345 zł 
pochodzi z funduszy unijnych.

Wzrost bezpieczeństwa lokalnej 
społeczności
Podczas uroczystości Wójt Gminy 

Ojrzeń Artur Delura podkreślił ogromne 
znaczenie Ochotniczych Straży Pożarnych 
dla społeczności lokalnych. OSP to jedno-

stki, które w każdej chwili gotowe są sta-
wić czoła zagrożeniom związanym z poża-
rami, klęskami żywiołowymi, wypadkami 
drogowymi i innymi kryzysowymi sytua-
cjami. To odwaga i poświęcenie strażaków 
sprawiają, że życie mieszkańców gminy, 
powiatu, a  nawet województwa mazo-
wieckiego jest bezpieczniejsze. Wójt Ar-
tur Delura wyraził również wdzięczność 
wszystkim osobom, które przyczyniły się 
do realizacji projektu, a także strażakom, 
którzy codziennie narażają swoje życie, by 
ratować innych.

Uroczystość pełna gratulacji 
i słów uznania
W  uroczystości wzięli udział liczni 

goście, którzy nie szczędzili słów uzna-
nia dla strażaków oraz władz lokalnych. 
Wśród zaproszonych gości znaleźli się: 
Anna Cicholska - Poseł na Sejm RP, Ce-
zary Bobowski - Dyrektor Biura Sena-
tora RP Krzysztofa Bieńkowskiego oraz 
Monika Gwoździk - Sekretarz Powiatu   
Ciechanowskiego reprezentująca Starostę 
Ciechanowskiego.

Goście podkreślili znaczenie Ochot-
niczych Straży Pożarnych i ich nieocenio-
ną rolę w utrzymaniu porządku i bezpie-
czeństwa na poziomie lokalnym. Wszyscy 
gratulowali strażakom oraz władzom gmi-
ny tego historycznego osiągnięcia.

Poświęcenie samochodu
Uroczystość nabrała jeszcze bardziej 

podniosłego charakteru dzięki poświęce-
niu nowego samochodu przez ks. Roberta 
Kamińskiego - Proboszcza Parafii pw. Św. 
Wojciecha w  Malużynie. Ksiądz Robert 
wzniósł modlitwę o bezpieczeństwo stra-
żaków i powodzenie w ich trudnej służbie. 
Życzył, by nowy pojazd służył im przez 
wiele lat, pomagając w  ratowaniu życia 
i mienia mieszkańców gminy.

Projekt współfinansowany 
z Funduszy Europejskich
Zakup nowego średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego został sfinansowa-
ny w  ramach projektu „Zakup nowego 
średniego samochodu ratowniczo-gaś-
niczego wraz z  pełnym wyposażeniem 

przez Gminę Ojrzeń”. Projekt ten jest 
współfinansowany z  Europejskiego Fun-
duszu Rozwoju Regionalnego w  ramach 
Priorytetu II „Fundusze Europejskie na 
zielony rozwój Mazowsza”, Działania 2.4: 
„Dostosowanie do zmian klimatu”, pro-
gramu Fundusze Europejskie dla Mazow-
sza 2021-2027.

Celem projektu jest zapobieganie 
zagrożeniom i  ograniczenie ich skutków 
poprzez zakup średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego, co bezpośred-
nio wpływa na poprawę bezpieczeństwa 
mieszkańców Gminy Ojrzeń, powiatu 
ciechanowskiego oraz województwa ma-

zowieckiego. Dzięki temu projektowi 
strażacy zyskali nowoczesny pojazd, który 
pozwoli im na szybsze i skuteczniejsze rea-
gowanie w sytuacjach kryzysowych.

Nowy samochód ratowniczo-gaśni-
czy to nie tylko nowoczesny pojazd, ale 
także symbol współpracy, zaangażowania 
i determinacji lokalnych władz, strażaków 
oraz całej społeczności. Dzięki realizacji 
tego projektu mieszkańcy Gminy Oj-
rzeń mogą czuć się bezpieczniej wiedząc, 
że w  razie potrzeby strażacy dysponują 
nowoczesnym i  w  pełni wyposażonym 
sprzętem, który pozwala na skuteczną 
interwencję. Dodatkowo, zakup pojazdu 
ma istotne znaczenie w kontekście ochro-
ny środowiska i  dostosowania jednostek 
straży pożarnej do zmieniających się wa-
runków klimatycznych.

To wyjątkowy dzień, który na długo 
zostanie w  pamięci tych, którzy uczest-
niczyli w  tym historycznym wydarzeniu. 
Dziękujemy wszystkim, którzy przyczy-
nili się do realizacji projektu, a  przede 
wszystkim strażakom - którzy zawsze stoją 
na straży naszego bezpieczeństwa.

Nowy samochód ratowniczo-gaśniczy dla OSP Młock
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Gmina Grudusk

Kupili nowy autobus szkolny
Gmina Grudusk ma nowy autobus, którym ucz-
niowie będą dowożeni do prowadzonych przez 
nią szkół. Kosztował 534.927 zł.

Zakup był współfinansowany ze 
środków Samorządu Województwa Ma-
zowieckiego w ramach Mazowieckiego 
Instrumentu Wsparcia „Autobusy dla 
mazowieckich szkół”. Dofinansowanie 

to wyniosło 300.300 zł, zaś wkład włas-
ny Gminy – 234.627 zł.

Nowy autobus szkolny ma 22 miej-
sca siedzące dla pasażerów oraz fotele 
kierowcy i pilota. Jest przystosowany 
do przewozu osób z niepełnospraw-
nościami. Posiada ogrzewanie po obu 
stronach przestrzeni pasażerskiej oraz 
klimatyzację.

Z uzyskanego dofinansowania i nowe-
go nabytku cieszy się Marek Piotrowicz – 
Wójt Gminy Grudusk. – Zakupiony przez 
nas autobus zastąpił pojazd, który miał już 
25 lat. Wymagał częstych napraw, co ge-
nerowało koszty. Nowy autobus nie tylko 
zwiększy bezpieczeństwo, ale i komfort 
podróży uczniów – podkreśla wójt Marek 
Piotrowicz. AI Fo
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Nowy autobus 
szkolny zaku-
piony przez 
Gminę Grudusk
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJEdukacja

Mazowiecki Ośrodek doradztwa Rolniczego

Sukces gruduskiej 
uczennicy

Miasto wspiera młodych artystów

Stypendia prezydenta 
dla młodych artystów

Fundacja edukacyjno-sportowa reGeneracja

Finał projektu „Dragon’s Den”

Od lewej: Barbara Głozak – wychowawczyni laureatki, Marlena Gałęziewska – dyrektor Zespołu 
Placówek Oświatowych w Grudusku, Julia Matusiak – laureatka konkursu plastycznego „Odpo-
czywaj na wsi”, Łukasz Lewandowski – dyrektor Mazowieckiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 
oraz Marek Piotrowicz – Wójt Gminy Grudusk

Julia Matusiak - uczennica kl. IV B ze Szkoły 
Podstawowej im. Władysława Broniewskiego 
w Grudusku – została laureatką konkursu pla-
stycznego „Odpoczywaj na wsi”.

Zajęła II miejsce w etapie wojewódz-
kim przeprowadzonym przez Mazowiecki 
Ośrodek Doradztwa Rolniczego. Z  kolei 
w etapie ogólnopolskim, którego organiza-
torem było Ministerstwo Rolnictwa i Roz-
woju Wsi, uczennica gruduskiej szkoły 
zdobyła III miejsce.

Zadaniem konkursowym było wy-
konanie pracy plastycznej, pokazującej 
walory naturalne, dziedzictwo kulturowe 
i  kulinarne oraz różnorodność przyrodni-
czą obszarów wiejskich. Konkurs promuje 
wśród uczniów wypoczynek na polskiej 
wsi i pozytywny wizerunek obszarów wiej-

skich, jako turystycznego rynku oferujące-
go zróżnicowane i całoroczne atrakcje.

Nagrody dla Julii Matusiak wręczył 
Łukasz Lewandowski – dyrektor Mazo-
wieckiego Ośrodka Doradztwa Rolnicze-
go. W liście gratulacyjnym dostrzegł tak-
że aktywność szkoły i rodziców. - Pragnę 
również przekazać wyrazy uznania dla 
Szkoły Podstawowej im. Władysława 
Broniewskiego w Grudusku, która wspie-
rała Twój rozwój artystyczny. To dzięki 
współpracy nauczycieli, rodziców í ucz-
niów możliwe są takie wyjątkowe osiąg-
nięcia. Życzę dalszych sukcesów na drodze 
twórczej, spełnienia marzeń oraz satysfak-
cji z  rozwijania swoich pasji. Niech ten 
sukces stanie się inspiracją dla innych 
młodych talentów – napisał dyrektor Le-
wandowski. AI

Utalentowani artystycznie uczniowie ciecha-
nowskich szkół otrzymali stypendia na 2025 r. 
Przyznane gratyfikacje finansowe mają na celu 
wspieranie młodzieży oraz jej rodziców i  opie-
kunów w rozwijaniu talentów.

Prezydent Krzysztof Kosiński co-
rocznie przyznaje uczennicom i  uczniom 
stypendia za osiągnięcia artystyczne. Gra-
tyfikacje mają wspierać rozwój zdolności 
i pasji młodzieży oraz motywować do pie-
lęgnowania talentów. Stypendia są wypła-
cane przez 12 miesięcy w roku. 

Na ich otrzymanie mają szanse ucz-
niowie ciechanowskich szkół lub ucz-
niowie mieszkający w  Ciechanowie. To 
młode osoby, które wybitnie wyróżniają 
się talentem i  uzdolnieniami w  zakresie 
twórczości artystycznej oraz promują 
miasto swoimi osiągnięciami. 

W  tym roku stypendia w  wysokości 
4.800 zł (400 zł miesięcznie) otrzymały: 

Antonina Falkowska, Kaja Grzelak, Alicja 
Kaszubowska i Małgorzata Pilzak.

Stypendium w wysokości 4.200 zł (350 
zł miesięcznie) otrzymała Alicja Pabich.

Stypendium w kwocie 3.600 zł (300 
zł miesięcznie) przyznano: Zofii Konwer-
skiej, Mateuszowi Leśniewskiemu i Nata-
szy Pepłowskiej. 

Z kolei Aniela Stypik otrzyma w 2025 r. sty-
pendium w wysokości 3.000 zł (250 zł miesięcznie).

Kolejnymi stypendystami prezydenta 
Ciechanowa w  tym roku zostali: Maria Gor-
golewska, Zofia Jankowska, Bartosz Orłowski, 
Norbert Pepłowski, Alicja Perczyńska i Zuzan-
na Wilkowska. Wysokość ich stypendium wy-
niesie 2.400 zł (200 zł miesięcznie). UM/AI

W auli Wydziału Nauk o Zdrowiu i Nauk Spo-
łecznych Państwowej Akademii Nauk Sto-
sowanych im. I. Mościckiego w  Ciechanowie 
odbył się finał projektu „Dragon’s Den”, reali-
zowanego przez Fundację reGeneracja.

Wydarzenie było zwieńczeniem in-
tensywnej pracy młodzieży, która roz-
poczęła się we wrześniu i  trwała aż do 
finału, poprowadzonego przez Katarzynę 
Szmit – Prezesa Fundacji reGeneracja 
oraz Natalię Olszewską – koordynatora 
projektu „Dragon’s Den”.

W  projekcie wzięło łącznie udział 
36 uczestników. Przedstawiciele po-
szczególnych szkół przez ostatnie kilka 
miesięcy tworzyli biznesplany. Jednym 
z  etapów projektu był konkurs „Bizne-
sMistrz”, w którym społeczność lokalna 
miała decydujący głos. Wszystkie grupy 
do tego konkursu przygotowywał Paweł 
Pyrzyński.

W  trakcie zajęć młodzież wykaza-
ła się niezwykłą determinacją i  zaan-
gażowaniem – regularnie uczestniczyli 
w  spotkaniach, które odbywały się poza 

lekcjami, a  ich postępy były widoczne 
na każdym kroku. Każda drużyna mia-
ła swojego mentora lub mentorkę, któ-
rzy wspierali uczestników w  rozwijaniu 
pomysłów i  przygotowywali drużyny 
do prezentacji biznesplanów na finale: 
Szkoła Podstawowa w  Grudusku  – Ra-
fał Bartek Panfil, SP w Gąsocinie – Ewa 
Kraszewska, SP w  Humięcinie  – Marek 
Łebkowski, SP w  Sońsku  – Małgorzata 
Szmit, SP w Czernicach Borowych – Pa-
weł Mieszkowski, SP w Krasnem – Piotr 
Rzeczkowski.

Podczas finału drużyny zaprezento-
wały swoje pomysły przed jury, w którego 
skład weszli: Małgorzata Piechna (Woje-
wódzki Urząd Pracy w Warszawie - Filia 
w  Ciechanowie), Rafał Porębski (Powia-
towy Urząd Pracy w  Ciechanowie) oraz 
Marcin Ostromecki (właściciel firmy 
Marcin Ostromecki Nieruchomości).

Pierwsze miejsce zajęła drużyna 
Szkoły Podstawowej w Grudusku, drugie 
– SP w Gąsocinie, a trzecie – SP w Hu-
mięcinie. Pozostałe drużyny uplasowały 
się ex aequo na czwartym miejscu.

Z  sukcesu swoich uczniów cieszy 
się Marlena Gałęziewska – dyrektor Ze-
społu Placówek Oświatowych w  Gru-
dusku. - Każdy sukces uczniów, to nie-
wątpliwie powód do dumy dla nich, ale 
także dla całej społeczności szkolnej.   
Uczniowie osiągają sukcesy w  nauce, 
te sukcesy są bardzo ważne, ale mnie 
zawsze wyjątkowo cieszy każda ich   ak-
tywność i  działalność pozaszkolna. 
W  przypadku Projektu „Dragon’s Den” 
ta aktywność dotyczyła rozwijania 
przedsiębiorczości, jednej z  kompeten-
cji kluczowych. W  dzisiejszych czasach 
niebywale ważną umiejętnością jest 
dostrzeganie szans w  życiu i  ich wy-
korzystywanie, a  tego uczyli się mię-
dzy innymi uczestnicząc w  Projekcie.   
Pamiętajmy jednak, że sukces uczniów 
nie byłby możliwy, gdyby nie inicjatywa 
Fundacji reGeneneracja skierowana do 
młodych ludzi oraz aktywność i zaanga-
żowanie zespołu, a  zwłaszcza mentora 
naszej grupy Rafała Panfila – powiedziała 
nam dyrektor Gałęziewska. 

 NO/AI

Nagrody dla uczestników konkursu ufundowały: Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Krajowy 
Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, Mazowiecki Ośrodek Doradztwa Rolniczego, Kasa Rolniczego Ubez-
pieczenia Społecznego oraz Mazowiecka Regionalna Organizacja Turystyczna

Nagrodzona praca plastyczna autorstwa Julii Matusiak
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Prezydent Krzysztof Kosiński z młodymi artystami, którym przyznał stypendia na 2025 rok
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Uczestnicy finału projektu „Dragon’s Den”.
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Koncert ciechanowskiej szkoły muzycznej 

Kolędy i wzruszenia w Akademii Dźwięku

W piękny, zimowy styczniowy wieczór w ciecha-
nowskiej Pizzerii Fratelli odbył się niezwykły 
koncert kolędowy uczniów i nauczycieli Akade-
mii Dźwięku. To wydarzenie na długo zapadnie 
w pamięci zarówno wykonawców, jak i zgroma-
dzonej publiczności.

Młodzi adepci muzyki mieli okazję 
zaprezentować swoje umiejętności w róż-
norodnym repertuarze, w którym domino-
wały kolędy i pastorałki. Na scenie pojawili 
się uczniowie grający na gitarze i pianinie, 
a także wokaliści. Wieczór otworzył wzru-
szający występ najmłodszego uczestnika 
- 5-letniego Tymka, który swoją interpre-
tacją kolędy podbił serca zgromadzonych.

Koncert odbył się w szczególnym dniu 
- Dniu Babci. Wielu uczniów zaprosiło na 
swoje występy nie tylko rodziców, ale także 
babcie i dziadków. Wzruszenie towarzy-
szyło wszystkim, a na twarzach słuchaczy 
pojawiały się łzy radości i dumy.

Wydarzenie poprowadzili nauczycie-
le Akademii Dźwięku: Piotr Pszczółkow-
ski - założyciel szkoły i nauczyciel gry na 
gitarze oraz Robert Widacki - specjalista 
od instrumentów klawiszowych. Obaj 
dodali koncertowi ciepłej, rodzinnej at-
mosfery, angażując publiczność i wspie-
rając swoich uczniów.

Nie zabrakło również akcentu charyta-
tywnego. Podczas wieczoru przeprowadzo-

no zbiórkę pieniędzy na leczenie 2-letniego 
Antosia Malinowskiego, który zmaga się 
z ciężkim nowotworem - neuroblastomą 
IV stopnia. Wspólnymi siłami udało się 
zebrać ponad tysiąc złotych, które zostały 
przekazane na konto zbiórki prowadzonej 
na portalu Siepomaga.

(https://www.siepomaga.pl/antoni-
-malinowski)

To niezwykłe wydarzenie pokazało, jak 
wielka siła tkwi w muzyce i wspólnej ini-
cjatywie. Akademia Dźwięku po raz kolej-
ny udowodniła, że jest nie tylko miejscem 
rozwijania talentów, ale także przestrzenią, 
gdzie rodzi się solidarność i wzajemne 
wsparcie. PC 

Już 13 lat z Wami!
ogłoszenie własne wydawcy
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Rok się kończy, rok zaczyna…
MAGDALENA BANASIAK 
Dyrektor Żłobka i Przedszkola KINDERO

Miniony rok w  naszym przedszkolu 
i  żłobku był pełen różnorodnych działań 
wspierających wszechstronny rozwój dzieci.

W  ramach codziennych aktywności 
prowadzone były zajęcia edukacyjne, tera-
peutyczne, sportowe oraz muzyczne, które 
pomagały rozwijać zarówno umiejętności 
motoryczne, jak i  wrażliwość artystyczną. 
Dzieci uczestniczyły również w  zajęciach 
z języka angielskiego, co wspierało ich kom-
petencje językowe i otwierało na nowe moż-
liwości komunikacyjne.

Nasze działania miały na celu wsparcie 
indywidualnych potrzeb każdego dziecka, 
tworząc atmosferę sprzyjającą nauce i  za-
bawie. Dzięki zaangażowaniu kadry oraz 
różnorodności prowadzonych zajęć, dzieci 
rozwijały swoje zdolności w  sposób kom-
pleksowy i harmonijny.

W  2025 roku chcemy skupić się na 
rozwijaniu mowy u dzieci poprzez specjal-
nie przygotowane ćwiczenia i zabawy języ-
kowe. W planach mamy również wprowa-
dzenie w żłobku zajęć kulinarnych, które 
nie tylko będą świetną formą zabawy, ale 
również pomogą dzieciom rozwijać samo-
dzielność i zdolności manualne. Dodatko-
wo zamierzamy wzbogacić ofertę terapeu-
tyczną o terapię przetwarzania słuchowego 
Neuroflow, co pozwoli jeszcze lepiej odpo-
wiadać na potrzeby dzieci w zakresie roz-
woju percepcji i koncentracji.

Dziękujemy Rodzicom za współpracę 
i zaufanie, a dzieciom za ich zaangażowanie 
i  radość, którą wnoszą do naszego przed-
szkola. Z entuzjazmem patrzymy na kolejny 
rok pełen wyzwań i sukcesów.

BEATA BAYER
Dyrektor Niepublicznej Terapeutycznej 
Szkoły Podstawowej w Ciechanowie

Miniony rok był dobrym czasem dla 
naszej Szkoły, która funkcjonuje od 2018 
roku. Cały czas stawiamy na rozwój naszej 
kadry, tak aby sprostać oczekiwaniom pod-
opiecznych, ich rodziców i opiekunów.

Szkoła jest prywatną placówką o  cha-
rakterze terapeutycznym. W naszej siedzibie, 
która znajduje się w Ciechanowie przy ulicy 
3 Maja 3A, zapewnione są przyjazne i profe-
sjonalne warunki do rozwoju i edukacji. Jed-
nostka przeznaczona jest dla dzieci w wieku 
przedszkolnym i szkolnym z zaburzeniami ze 
spektrum autyzmu i  niepełnosprawnościa-
mi sprzężonymi - posiadającymi orzeczenie 
o  potrzebie kształcenia specjalnego, a  także 
dla dzieci w normie intelektualnej.

Głównymi założeniami przedszkola 
i szkoły jest dostosowanie przestrzeni do po-
trzeb uczniów, przez doskonale wyposażone 
sale lekcyjne, gabinety specjalistyczne i pro-
fesjonalną kadrę pedagogiczną.

Naszym celem jest wspieranie wszech-
stronnego rozwoju uczniów, zgodnie z  ich 
indywidualnymi możliwościami. Ważnym 
założeniem naszej działalności jest inten-
sywna praca terapeutyczna oraz kształce-
nie umiejętności niezbędnych do życia we 
współczesnym świecie i  przystosowanie 
dzieci do życia w społeczeństwie.

W  skład naszej kadry wchodzą nauczy-
ciele pedagodzy, oligofrenopedagodzy, psy-
chologowie i terapeuci. Specjaliści promują sa-
modzielność i ciekawość poznawczą uczniów. 
Podopiecznym zapewnione są warunki do 
rozwoju poznawczego, motorycznego i  spo-
łecznego. W niewielkich grupach realizowane 
są programy nauczania dostosowane do indy-
widualnych potrzeb rozwojowych i możliwo-
ści psychofizycznych uczniów, a także zajęcia 
w ramach wczesnego wspomagania rozwoju. 
Szkoła proponuje liczne dodatkowe zajęcia 
pozalekcyjne, m.in.: muzykoterapię, kodowa-
nie z Photonem, bajkoterapię, terapię ręki oraz 
zajęcia w Sali Doświadczania Świata.

Idziemy za najnowocześniejszymi tren-
dami i staramy się korzystać z urządzeń gwa-
rantujących znakomite efekty podczas pracy 
z dziećmi, także z niepełnosprawnościami i za-
burzeniami. Od lutego zaczynamy zajęcia dla 
naszych podopiecznych z Musiconem, który 
poprzez zabawę motywuje do poznawania 
świata dźwięków i rozwija umiejętności mate-
matyczne. Stymuluje progres psychofizyczny 
na wielu jego płaszczyznach - usprawnia mo-
torykę, koordynację, koncentrację, percepcję 
słuchową i dźwiękową.

Wszystkie dotychczasowe działania, 
a  także te planowane na rok bieżący, mają 
na celu niesienie pomocy dzieciom z  nie-
prawidłowościami rozwoju i  zachowania. 
Zapowiada się u  nas ciekawy rok, który 
przyniesie wiele innowacyjnych rozwiązań.

MICHAŁ GARSTKA
Trener i założyciel Ciechanowskiego 
Klubu Bokserskiego

Rok 2024 był kolejnym rokiem nasze-
go dynamicznego rozwoju. Niewątpliwie 
był to najlepszy rok w dotychczasowej dzia-
łalności klubu.

Mamy w  swoich zasobach kadrowych 
pięciu wykwalifikowanych trenerów posia-
dających licencję Polskiego Związku Bok-
serskiego i Crossfitu. Są to: Marcin Wierz-
chowski - I trener sekcji zawodniczej, Filip 
Garstka, Przemysław Łuniewski, Marcin 
Obudziński i ja. 

Obecnie posiadamy pięć sekcji bokser-
skich: przedszkolaków 4-6 lat, dzieci 7-12 
lat, młodzieży 13-17 lat, kobiet 18+, męż-
czyzn 18+ oraz sekcję Crossfit 16+.

W  2024 roku nasi zawodnicy i  za-
wodniczki stoczyli 25 walk rankingowych 
w  całej Polsce, jak i  za granicą (Włochy, 
Francja, Litwa, Węgry, Bośnia-Hercegowi-
na) zdobywając dla Ciechanowa mnóstwo 
medali, pucharów i  tytułów, m.in.: sześć 
Mistrzostw Mazowsza i  tyle samo Wice-
mistrzostw Mazowsza.

Mamy w Ciechanowie złotą Mistrzy-
nię Europy, złotą medalistkę Mistrzostw 
Polski, srebrną medalistkę Pucharu Polski - 
Alicję Michalak (młodziczka 48 kg). War-
to dodać, że Ala jest pierwszą Mistrzynią 
Europy w Polsce w swojej kategorii. Lidia 
Bernat jest brązową medalistką Mistrzostw 
Polski (kat. 60kg młodzik). Z  kolei Julia 
Górska to srebrna medalistka Mistrzostw 
Polski oraz złota medalistka Pucharu Pol-
ski (kat. 63kg Junior). 

Brązowy medal Amatorskich Mi-
strzostw Polski Seniorów zdobyła Patrycja 
Gąsiorowska, Wicemistrzem został Bartosz 
Oleś. Dwunastu zawodników CKB zostało 
powołanych do Kadry Mazowsza na obóz 
letni i zimowy. Dwóch bardzo utalentowa-
nych zawodników - Gracjan Ambroziewicz 
(kadet 66 kg) i Jakub Sumiła (kadet 70 kg) 
- zdobyło tytuły najlepszych zawodników 
Turnieju w Warszawie i Białymstoku. 

Braliśmy udział w wielu ważnych tur-
niejach w  całej Polsce, a  sami byliśmy or-
ganizatorem IV Ciechanowskiego Turnieju 
Bokserskiego i  Mistrzostw Mazowsza Ka-
detów. Nasze miasto odwiedzili zawodnicy 
z 60 klubów i odbyło się 200 walk bokser-
skich. Jednym z sędziów turnieju był mistrz 
olimpijski Paweł Skrzecz. 30 listopada 
zorganizowaliśmy V Ciechanowski Turniej 
Bokserski, podczas którego odbyło się 46 
walk w  różnych kategoriach wiekowych. 
Na obydwa turnieje był wolny wstęp dla 
publiczności. Jako pierwsi pokazaliśmy na 
naszych turniejach boks na wózkach. 

Największym sukcesem organiza-
cyjnym w  ub.r. była I  Gala Bokserska na 
Zamku Książąt Mazowieckich w  Ciecha-
nowie, która odbyła się 14 września. Jako je-
dyni w Polsce zorganizowaliśmy Galę w tak 
pięknym miejscu. Stoczono na niej 30 walk, 
w tym dwie walki na wózkach. 

W  2024 roku organizowaliśmy poka-
zy sportowe dla uczniów, przedszkolaków, 
dzieci autystycznych, mieszkańców poszcze-
gólnych osiedli, czy seniorów. Wspieraliśmy 
i wspieramy powodzian. Odwiedzamy szko-
ły i  przedszkola. Nawiązaliśmy współpracę 
z  Młodzieżową Radą Miasta Ciechanów 
i wpisaliśmy ją do realizowanego przez nas 
projektu z  Funduszu Inicjatyw Obywatel-

skich. Zorganizowaliśmy nieodpłatnie cykl 
treningów, m.in. dla seniorów. Wraz z Panią 
Literką - Joanną Kałwą i Urzędem Miasta 
Ciechanów zorganizowaliśmy w naszej sie-
dzibie półkolonie dla dzieci. 

Pozyskaliśmy środki z Funduszu Inicja-
tyw Obywatelskich, dzięki czemu w ramach 
programu „Walczymy o pamięć, walczymy 
o  wartości” zabraliśmy młodzież na wy-
cieczkę do Muzeum II Wojny Światowej 
w  Gdańsku (dodatkowo było zwiedzanie 
Ratusza i  innych zabytków tego miasta). 
Drugą wycieczkę zorganizowaliśmy do 
Warszawy, gdzie zwiedzaliśmy Muzeum Po-
wstania Warszawskiego. Organizujemy war-
sztaty z zakresu tworzenia treści video oraz 
wystąpień publicznych. Przygotowaliśmy 
też Patriotyczny Rajd Rowerowy.

Mamy bardzo jasno sprecyzowane pla-
ny na 2025 rok: zdobyć Mistrzostwo Ma-
zowsza w  ośmiu kategoriach wagowych, 
Mistrzostwo Polski i  Europy młodzików, 
kadetów i  juniorów oraz Puchar Polski. 
Planujemy wziąć udział w najważniejszych 
turniejach Boksu Olimpijskiego w  Polsce 
i  za granicami, a  także zorganizować dwa 
Turnieje Bokserskie (pierwszym będą Mi-
strzostwa Mazowsza w marcu, a drugi - je-
sienią). Z kolei w maju odbędzie się II Gala 
Bokserska na Zamku Książąt Mazowieckich 
w Ciechanowie.

Zapraszamy na salę treningową oraz do 
śledzenia naszej strony na Facebooku.

ARTUR GIZIŃSKI
Zastępca Przewodniczącego 
Rady Mazowieckiej Okręgowej Izby 
Inżynierów Budownictwa

Biuro Terenowe MOIIB w Ciechano-
wie w  2024 roku zorganizowało szkolenia 
dla członków Izby z zakresu zmian w pra-
wie budowlanym, obowiązków i odpowie-
dzialności kierownika budowy, inspektora 
nadzoru inwestorskiego, prowadzenia elek-
tronicznej książki obiektów budowlanych 
oraz elektronicznego dziennika budowy. 
W sumie zorganizowaliśmy dwanaście szko-
leń dla naszych członków.

We współpracy z  Radą Federacji Sto-
warzyszeń Naukowo-Technicznych NOT 
w  Ciechanowie współorganizowaliśmy VI 
Mazowieckie Dni Techniki, które odbyły się 
w Elektrociepłowni Ciechanów. Podczas wi-
zyty prezes Małgorzata Niestępska omówiła 
wykonane i planowane inwestycje. W trak-
cie zwiedzania zakładu można było poroz-
mawiać o zastosowanych technologiach do 
produkcji energii cieplnej i  elektrycznej – 
m.in. kotła na biomasę i turbiny gazowej. 

W  ubiegłym roku zorganizowaliśmy 
I Turniej Gry w Boule dla inżynierów z wo-

jewództwa mazowieckiego. Turniej odbył 
się w  Rodzinnym Parku Edukacji i  Roz-
rywki w Gołotczyźnie (gm. Sońsk).  Cieszył 
się ogromnym zainteresowaniem i został na 
stałe wpisany do naszego kalendarza imprez.

Włączyliśmy się w  organizowaną 
na Mazowszu IV edycję Dni Otwartych 
„Budowa i  eksploatacja, remont twojego 
obiektu – porozmawiaj o tym z inżynierem 
budownictwa”. Biuro Terenowe w  swoim 
okręgu udzielało porad w sześciu punktach 
konsultacyjnych (Ciechanów - 2, Mława - 
1, Płońsk - 1, Pułtusk - 1 i Przasnysz - 1).

Korzystając z  okazji bardzo dziękuję 
Monice Adamczyk-Cieślak za organiza-
cję i  przygotowanie szkoleń, wyjazdów 
technicznych oraz zaangażowanie na rzecz 
MOIIB, często po godzinach pracy.

Na ten rok mamy zaplanowane kolejne 
ciekawe szkolenia oraz wyjazdy techniczne 
na realizowane inwestycje. W  ramach V 
edycji Dni Otwartych w  MOIIB chcemy 
zwiększyć ilość punktów konsultacyjnych 
i  uruchomić je w  kolejnych gminach. Bę-
dzie też drugi Turniej Gry w  Boule dla 
członków MOIIB w  Rodzinnym Parku 
Edukacji i  Rozrywki w  Gołotczyźnie. Pla-
nujemy też utworzyć sekcję sportową gry 
w  badmintona. Zapraszam do kontaktu 
z naszym Biurem Terenowym.

PAWEŁ JARZYŃSKI 
Prezes Zarządu Jarzyński 
– Auto Serwis Sp. z o.o. 

W firmie Jarzyński – Auto Serwis ubiegły 
rok bardzo dobrze wpisywał się w hasło Skody: 
„Rok nowości”. Był to okres wytężonej pracy 
i wprowadzania nowych produktów do naszej 
oferty, zarówno w handlu, jak i serwisie.

Powitaliśmy dwie zupełnie nowe generacje 
samochodów Skoda Superb i Skoda Kodiaq. 
Marka zaskoczyła nas innowacyjnymi rozwią-
zaniami, znaczącym postępem technicznym 
i  nietuzinkowym wyglądem nowych modeli 
Skody. Klienci docenili nasze nowe produkty. 
Obydwa modele od samej premiery cieszą się 
nieustającym zainteresowaniem. Dobre samo-
chody, lojalni klienci i świetny zespół zaowoco-
wały ponad 400 nowymi autami sprzedanymi 
przez nas w ubiegłym roku. 

Nowości obecne były nie tylko w handlu. 
W ramach naszego autoryzowanego serwisu, 
przez cały ubiegły rok mocno pracowaliśmy 
nad rozwinięciem nowej dla nas marki – sa-
mochodów osobowych Volkswagen. Coraz 
więcej klientów tej marki przyjeżdża do nasze-
go serwisu. Pomimo że był to dopiero począ-
tek, już co szóste auto serwisowane w naszym 
warsztacie to był właśnie Volkswagen. Jeste-
śmy pewni, że w kolejnych latach ten udział 
będzie jeszcze większy!
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Opinie

Rok 2024 oznaczał dla nas też inwe-
stycje. Powiększyliśmy parking dla klientów 
przed firmą, dzięki czemu możemy obec-
nie pomieścić dodatkowe 30 samochodów. 
Zainwestowaliśmy w  nowoczesne urządze-
nia, m.in. automat do mieszania lakierów 
w naszym serwisie blacharsko-lakierniczym, 
dzięki czemu nasze usługi są jeszcze bardziej 
profesjonalne i jeszcze wyższej jakości.

Nadchodzący rok witamy kolejnymi 
wyzwaniami. W  najbliższym czasie bramy 
naszego serwisu otworzą się dla kolejnych 
marek samochodów. W  najbliższych tygo-
dniach działalność rozpocznie autoryzowa-
ny serwis samochodów Seat i  Cupra. Już 
teraz zapraszamy użytkowników tych pojaz-
dów do śledzenia naszego Facebooka!

Korzystając z  okazji chciałbym po-
dziękować wszystkim naszym klientom za 
zaufanie i  wsparcie okazane nam w  2024 
roku. Jesteśmy tu dla Was!

MARIA KLONOWSKA
Prezes Zarządu Stowarzyszenia 
„Sokołówek” im. Tomasza Klonowskiego

Rok 2024 w zasadzie nie zmienił nicze-
go w sytuacji w jakiej znajduje się pozosta-
łość po Fundacji im. Tomasza Klonowskiego 
pod nazwą Park Podworski w Sokołówku.

Bardzo duże nadzieje wiążemy z osobą 
nowego Wójta Gminy Ciechanów, który 
zadeklarował rewitalizację tego miejsca, po-
przez odbudowę budynku Uniwersytetu 
Ludowego i otoczenia szkoły, dzięki którym 
miejscowość ta uzyskała ciekawą historię 
i została wpisana do Rejestru Zabytków Wo-
jewództwa Mazowieckiego. Powstał wstępny 
projekt, uzyskał uzgodnienia konserwator-
skie i podlega dalszym opracowaniom.

Martwi nas z  kolei całkowite pomija-
nie przez Muzeum Pozytywizmu w Gołot-
czyźnie, będące częścią Muzeum Szlachty 
Mazowieckiej, dorobku pozytywistycznego 
„Sokołówka” - jakikolwiek on by nie był. 
Uważamy, że działalność społeczników 
ubiegłej epoki zabiegających o  powstanie 
Szkoły Rolniczej oraz sama Fundacja Toma-
sza Klonowskiego, jak i działalność szkoły, 
a  później innych placówek oświatowych 
w Sokołówku, to na wskroś pozytywistycz-
na działalność. Miała ona za fundament 
pozytywistyczne hasła  „pracy u  podstaw” 
i powinna być przez Muzeum dostrzegana, 
popularyzowana i  zachowana. Działalność 
ta stanowiła podstawę wpisu do Rejestru 
Zabytków, ale skoro nie jest przez muzeal-
ników doceniana to nasuwa się prosty wnio-
sek -  konserwator zabytków widocznie się 
pomylił. Gdyby nie działalność naszego Sto-
warzyszenia, to teren ten byłby zapomniany 
przez Boga i historię. 

Dr Franciszek Rajkowski miał dużą 
świadomość znaczenia oświaty rolniczej 
dla odzyskania niepodległości, która nie 

dokonałaby się bez udziału chłopów i  nie 
szczędził ani sił, ani funduszy, zabiegając 
aby ta polska szkoła w  warunkach reżi-
mu carskiego w  Sokołówku powstała. Ze 
względu na szacunek dla trudu tamtego 
pokolenia upominamy się o  zainteresowa-
nie przez Muzeum tą kwestią, ponieważ jak 
dotąd to Sokołówek jest zabytkiem tylko 
w papierach konserwatora. Ani działalność 
oświatowa, która tam powstała, ani wartość 
drzewostanu Parku - będące podstawą wpi-
su do Rejestru Zabytków dzisiaj są nic nie 
znaczącym sloganem. Ponadto upłynęły 44 
lata od wpisu do Rejestru Zabytków, a czy 
znajdziesz tam Czytelniku informację, że 
jest to zabytek? Absolutnie nie! Każdy może 
tam śmiecić, dewastować, a ostatnio wycię-
to ok. 170 drzew bez zgody konserwatora. 
Brak jest jakiegokolwiek oznakowania tere-
nu i informacji jakie obowiązują tam zasady.

Jeśli Sokołówek nadal będzie tylko za-
bytkiem na „papierze”, to nie pozostanie 
nam nic innego jak tylko podjęcie starań 
o wykreślenie go z Rejestru Zabytków. A my 
zamiast tracić czas - jak to od 15 lat robi-
my - na bezowocną „walkę z  wiatrakami”, 
namawiając podmioty odpowiedzialne aby 
wywiązywały się ze swoich obowiązków wo-
bec Sokołówka, zajmiemy się utworzeniem 
Muzeum Wirtualnego Ośrodka Oświaty 
Rolniczej w Sokołówku. Przynajmniej w ten 
sposób uwiecznimy trud ciechanowskich pa-
triotów, którzy zrobili dla Polski to co wów-
czas należało zrobić, a działalność oświatowa 
w Sokołówku będąca dziedzictwem kulturo-
wym i mająca wartość historyczną zostanie 
przez nas społeczników ocalona. Będzie to 
dla nas priorytetem w 2025 roku.

dr inż. GRZEGORZ KOC
Rektor Państwowej Akademii Nauk 
Stosowanych im. Ignacego Mościckiego 
w Ciechanowie

Zakończony 2024 rok był okazją kon-
tynuowania prac związanych z systematycz-
nym rozwojem Uczelni. Sprzyjają temu roz-
wój naukowy własnej kadry dydaktycznej 
oraz wysoki poziom rekrutacji umożliwiają-
cy optymalizację organizacyjną.

W minionym roku, co jest już tradycją, 
kontynuowaliśmy współpracę z otoczeniem 
Uczelni. Działaniem istotnym dla nasze-
go funkcjonowania na terenie Północnego 
Mazowsza jest systematyczne wzbogacanie 
relacji z  otoczeniem społeczno-gospodar-
czym. Za bardzo ważną uznaję współpracę 
z  pracodawcami, u  których nasi studenci 
odbywają praktyki. Jest to możliwe dzięki 
podpisywaniu kolejnych umów, związanych 
z  pozyskiwaniem zakładów pracy. Dzięki 
nim uczelnia ma zapewniony stały przepływ 
informacji z lokalnego rynku pracy. Cieszy 
mnie, że nasi absolwenci znajdują zatrud-
nienie w  tych zakładach pracy. Na wno-
szone przez pracodawców propozycje do-
stosowujemy programy studiów w zakresie 

najnowszych rozwiązań technologicznych, 
niezbędnych na rynku pracy.

Utrzymujemy bardzo dobre relacje 
ze szkołami poprzez realizację ich oferty 
w  zakresie prowadzenia zajęć otwartych. 
Ponadto odbywamy już tradycyjnie spotka-
nia dyrektorami szkół ponadpodstawowych 
i starostami.

Wykorzystując nasz potencjał nauko-
wy przedstawiciele Uczelni uczestniczyli 
w konferencjach o zasięgu krajowym i mię-
dzynarodowym, m.in. „Quality Systems in 
Modern Agriculture from a  Practical Per-
spective” odnoszącej się do systemu jakości 
we współczesnym rolnictwie z perspektywy 
praktycznej. Innym przykładem aktywno-
ści jest udział w  konferencji organizowa-
nej przez Ministerstwo Cyfryzacji „Szczyt 
Cyfrowy IGF Polska 2024” z  osobistym 
udziałem wicepremiera Krzysztofa Gaw-
kowskiego. Konferencja była poświęcona 
przyszłości Internetu oraz wyzwaniom zwią-
zanym z  rozwojem bezpiecznej przestrzeni 
cyfrowej. Kontynuowano także prace nad 
projektem badawczym dotyczącym bez-
pieczeństwa wodnego pod agendą ONZ. 
Uczestniczono w  licznych seminariach 
i  sympozjach o zasięgu europejskim, m.in. 
Seminarium organizowanym przez Agen-
cję Narodową Cypru ds. Erazmus+. Miało 
ono na celu omówienie problematyki luki 
i kompetencji pomiędzy sektorem edukacji 
a przemysłem. Uczelnia była organizatorem 
Sympozjum Naukowo-Szkoleniowego pt. 
„Młodzi konsumenci w cyfrowym świecie”.

Uwzględniając zapotrzebowanie zgła-
szane przez otoczenie Uczelni, a  także po-
trzebę dalszego jej rozwoju, pozytywnie 
oceniam uruchomienie nowego kierunków 
studiów Fizjoterapia oraz studiów II stop-
nia na kierunku Logistyka. Uruchamiając 
te kierunki zapewniliśmy kadrę oraz bazę, 
która wymagała powiększenia części dydak-
tycznej i  doposażenia. Dokonaliśmy kapi-
talnego remontu budynku, dostosowując 
go jednocześnie do wymogów związanych 
z kształceniem na tak specjalistycznym kie-
runku. Wraz z  rozwojem Wydziału Nauk 
o Zdrowiu i Nauk Społecznych realizujemy 
rozbudowę tego obiektu, dostosowując go 
do potrzeb systematycznie zwiększającej się 
liczby studentów.

W  minionym roku nasza Uczelnia 
uzyskała tytuł laureata wśród uczelni 
publicznych w  ramach kolejnej edycji 
programu „Dydaktyczna Inicjatywa Do-
skonałości”, pozyskując milion złotych 
z przeznaczeniem na doposażenie pracow-
ni i laboratoriów dydaktycznych.

Dbając o rozwój sportowy naszych stu-
dentów powołaliśmy Akademicki Związek 
Sportowy, obejmujący osiem sekcji.

Jak już wspomniałem, priorytetem na-
szej Uczelni jest owocna współpraca z  oto-
czeniem społeczno-gospodarczym, służąca 
wykorzystaniu własnego potencjału badaw-
czo-dydaktycznego ukierunkowanego na 
zastosowanie unowocześnionych rozwiązań 
w przemyśle, rolnictwie, technice i  ochronie 
zdrowia. Jednym z największych sukcesów mi-
nionego roku, związanym z szeroko rozumia-
ną współpracą z  otoczeniem zewnętrznym, 
jest otwarcie Akredytowanego Laboratorium 
Badawczego Inżynierii Mechanicznej i Mate-
riałowej. Jestem przekonany, że umożliwi to 
także pozyskiwanie dodatkowych środków dla 
Uczelni, będących wynikiem prowadzonych 
badań - a  tym samym, na czym bardzo mi 
zależy, dalszy jej rozwój w następnych latach.

Uwzględniając specyfikę naszego regio-
nu utworzyliśmy także Laboratorium No-
woczesnych Technik Rolniczych. W związ-
ku z tym podjęliśmy starania o pozyskanie 
ze Skarbu Państwa wielohektarowej działki 
rolnej, która ongiś była własnością ziemską 
naszego patrona.

W  odniesieniu do priorytetu doty-
czącego zasobów ludzkich i  działalności 
badawczo-rozwojowej, to dbamy przede 
wszystkim o  rozwój naukowy i  stabilność 
naszej kadry.

ROBERT KOŁAKOWSKI
Dyrektor Muzeum Szlachty Mazowieckiej 
w Ciechanowie

Miniony 2024 rok obfitował w  wiele 
wydarzeń. W  muzeum odbywały się m.in. 
wernisaże wystaw, koncerty, promocje ksią-
żek, konkursy, warsztaty i  lekcje muzealne 
oraz imprezy plenerowe, a wśród nich, m.in.: 
„Przegląd Zespołów Zapustnych”, „Kwiaty 
Ogrodów”, „Majowe Muzykowanie”, „Spot-
kania z Historią” oraz „Zajazd Szlachecki”.

W  ubiegłym roku po raz pierwszy 
w naszym Oddziale w Gołotczyźnie odbył 
się tygodniowy Mistrzowski Kurs Wokal-
ny dla śpiewaków operowych. W  naszych 
obiektach przyjmowaliśmy wielu gości 
z kraju i z zagranicy, w tym Ambasadora Re-
publiki Turcji JE Raufa Alp Denktaşa oraz 
przedstawicieli współpracującej z  naszym 
muzeum Tureckiej Fundacji Usług Społecz-
nych TOVAK.

Ubiegły rok to także rozpoczęcie dwóch 
dużych inwestycji, realizowanych ze środków 
Samorządu Województwa Mazowieckiego. 
Od początku roku na terenie zespołu dwor-
sko-parkowego Muzeum Pozytywizmu w Go-
łotczyźnie rozpoczęła się budowa Centralnego 
Magazynu Zbiorów. W tym wielofunkcyjnym 
obiekcie, o powierzchni ponad 2 tys. metrów 
kwadratowych, oprócz nowoczesnych po-
wierzchni magazynowych, gdzie przechowy-
wane będą nasze zbiory, znajdą się również, 
m.in.: pracownie konserwatorskie, stolarnia, 
czy też pracownia digitalizacji. W  nowym 
obiekcie jest też przewidziana strefa z rucho-
mymi ścianami, która w zależności od potrzeb 
będzie mogła być miejscem prezentowania 
wystaw czasowych, odbywania konferencji, 
koncertów czy stanowić zaplecze edukacyjne. 

W 2024 r. powstała również dokumen-
tacja projektowa dotycząca rewaloryzacji 
budynku ekspozycyjnego przy ulicy War-
szawskiej w Ciechanowie. Obiekt, który po-
chodzi z okresu międzywojennego, powstał 
na potrzeby ówczesnego banku. Wymaga 
generalnego remontu i  przystosowania go 
do celów muzealnych. Chcemy jak najwier-
niej odtworzyć pierwotny wygląd budynku, 
by stał się ozdobą naszego miasta.

Rok 2025 upłynie nam też pod wpły-
wem zadań inwestycyjnych, bo w  tej dzie-
dzinie w  bieżącym roku i  kolejnych latach 
mamy jeszcze bardzo wiele do zrobienia. 

Będą kontynuowane wspomniane już inwe-
stycje. Prace przy budynku magazynu są już 
zaawansowane w około 70 procentach, a jego 
budowa zakończy się w bieżącym roku. 

W tym roku ruszą także prace budow-
lane związane z rewaloryzacją budynku eks-
pozycyjnego przy ulicy Warszawskiej.

W budżecie Samorządu Województwa 
Mazowieckiego zapisano również na ten 
rok środki na opracowanie dokumentacji 
projektowej rewaloryzacji, znajdującej się 
w  Gołotczyźnie, willi Aleksandra Święto-
chowskiego (ALMA). Obejmie ona także 
zagospodarowanie terenu, gdyż drewniany 
budynek znajduje się na blisko 37-arowej 
zadrzewionej działce. Docelowo w  willi 
znajdzie się Centrum Myśli Pozytywi-
stycznej. Będziemy tam ukazywać dorobek 
Aleksandra Świętochowskiego i innych po-
zytywistów, wykorzystując przy tym nowo-
czesne technologie multimedialne. Chcemy 
by willa stała się też domem pracy twórczej. 

W  2025 roku będziemy przygotowy-
wali kolejne niezbędne dla rozwoju naszego 
muzeum inwestycje, w tym związane z ko-
niecznymi pracami konserwatorskimi w na-
szych obiektach.

Zaplanowaliśmy też bogatą ofertę wy-
staw, działań edukacyjnych, koncertów i  in-
nych wydarzeń muzealnych. O  wszystkich 
będziemy Państwa informowali i  serdecznie 
zapraszam do odwiedzania naszych obiektów.

MICHAŁ KORZYBSKI
Prezes i trener LKS Matsogi Ciechanów

To był bardzo udany rok dla Matsogi. 
Odnieśliśmy kilka znaczących sukcesów 
sportowych oraz organizacyjnych.

Jeśli chodzi o sukcesy, to przede wszyst-
kim odbywająca się już od 18 lat pod Patrona-
tem Prezydenta Ciechanowa Pana Krzysztofa 
Kosińskiego XVIII edycja Międzynarodowe-
go Turnieju Taekwon-do Mazovia Masters 
Cup 2025. Po raz kolejny zgromadziła na 
starcie imponującą liczbę 543 zawodników 
z 58 klubów, reprezentujących sześć państw: 
Łotwę, Słowację, Anglię, Szwecję, Ukrainę 
oraz Polskę. Matsogi wystawiło 32 zawodni-
ków, którzy wywalczyli 35 medali - w tym 10 
złotych - co pozwoliło wygrać dwie kategorie 
wiekowe tych największych w Polsce cyklicz-
nych zawodów międzynarodowych: dzieci 
10-11 lat oraz kadeta 12-13 lat.

Drugą ważną imprezą, którą organizowa-
liśmy w czerwcu, są XXXIII Mistrzostwa Polski 
Juniorów i Młodzieżowców, w których wystar-
towało 216 zawodników z 46 klubów z całej 
Polski. Honorowym patronatem imprezę ob-
jęli wspólnie Prezydent Miasta Ciechanów Pan 
Krzysztof Kosiński oraz Starosta Powiatu Cie-
chanowskiego Pan Jan Andrzej Kaluszkiewicz. 
Ciechanów reprezentowało siedmiu zawodni-
ków, ale tylko Karolina Królikowska oraz Do-
minik Szwąder zdobyli trzy brązowe medale.

 >>ciąg dalszy na str. 29
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJOpinie

Kolejne sukcesy, już wyjazdowe, to 
marcowe Mistrzostwa Mazowsza w  Mińsku 
Mazowieckim, gdzie 52 naszych młodych za-
wodników zdobyło 23 medale - w tym pięć 
złotych. Również w  marcu 12 zawodników 
próbowało swoich sił w  Grand Prix Polski 
w  Tomaszowie Mazowieckim, gdzie medale 
zdobyli Wiktoria Jakubowska oraz Dominik 
Szwąder. Kwiecień to udany start w ogólno-
polskim An-DO Cup w Pruszczu Gdańskim, 
gdzie 20 naszych młodzików wywalczyło 21 
medali - w tym pięć złotych, co dało wysokie II 
miejsce klubowo. W majowych Międzywoje-
wódzkich Mistrzostwach Młodzików w Gro-
dzisku Mazowieckim 37 naszych zawodników 
zdobyło 28 medali, w tym siedem złotych, co 
dało nam drugie miejsce w klasyfikacji klubo-
wej. W czerwcu był sukces młodziutkiej Marii 
Zdunek, która zdobyła srebrny medal w wal-
kach podczas Mistrzostw Polski Juniorów 
Młodszych w Brzegu Dolnym.

Na jesieni, oprócz MMC 2025, braliśmy 
udział w warszawskiej Olimpiadzie Młodzieży, 
w której zdobyliśmy 33 medale - w tym 11 zło-
tych - co pozwoliło zająć klubowi III miejsce 
w  stolicy. W  tych turniejach najlepszym za-
wodnikiem został Bartłomiej Szerewicz, który 
w tym roku wygrywał w imponującym stylu 
zdobywając aż osiem złotych medali.

Uważam, że drogą do takich sukcesów, 
oprócz systematycznych i atrakcyjnych tre-
ningów, jest świetna atmosfera panująca 
w Klubie, gdzie silniejsi wspierają słabszych, 
starsi – młodszych, a wsparcie trenerów do-
pełnia dzieła. Nie bez znaczenia jest udział 
w seminariach oraz szkoleniach trenerskich 
i sędziowskich, które pozwalają na wymianę 
doświadczeń oraz bardzo inspirują. 

Nie byłoby takich sukcesów, gdyby nie 
wspierająca mnie zaangażowana kadra tre-
nerska, czyli trener Michał Rząsiński IV dan 
oraz instruktor Kornel Korzybski I dan.

Najważniejsze wydarzenia planowane na 
2025 rok to organizacja międzynarodowego 
seminarium dla czarnych pasów na przełomie 
stycznia i lutego, kiedy do Ciechanowa zawita 
ponad 60 trenerów i instruktorów z Polski oraz 
Ukrainy. Organizacja w  październiku kolej-
nej edycji MMC czyli Mazovia Masters Cup 
2025, będącego turniejem który przygotowuje 
się przez cały rok. Oczywiście nie ma wakacji, 
bez letniego obozu Matsogi, więc w tym roku 
- podobnie jak w poprzednim - odwiedzamy 
nadmorski Jantar. Jeśli chodzi o starty, to w tym 
roku zaczynamy w  lutym udziałem w Latvia 
Cup w Rydze, a następnie 1 marca w Miń-
sku Mazowieckim, i dalej na Pucharze Polski 
w Nowej Rudzie. Tych startów jest naprawdę 
dużo i myślę, że będą powody do radości. Tym 
bardziej widząc postępy robione przez naszych 
młodych zawodników.

WIESŁAWA MACHUL 
Dyrektor Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej 
w Ciechanowie

Miniony rok 2024 był dla nas szczególnym 
czasem – świętowaliśmy 55-lecie działalności po-
radnictwa w powiecie ciechanowskim. Punktem 
kulminacyjnym obchodów była uroczysta Gala 
Poradnictwa, która odbyła się 29 października. 
Przez cały rok przybliżaliśmy społeczności lokal-
nej historię naszej placówki, przypominając naj-
ważniejsze wydarzenia z jej działalności.

Był to jednocześnie okres intensywnej pra-
cy diagnostyczno-terapeutycznej i  doradczej. 
W  ubiegłym roku wydaliśmy: 530 orzeczeń, 
914 opinii, 103 informacje o wynikach badań. 
Każdy z tych dokumentów powstał w wyniku 
rzetelnie prowadzonego procesu diagnostycz-
nego. Ponadto otrzymaliśmy 2.796 pism od 
rodziców, szkół i innych instytucji, które wyma-
gały odpowiednich działań z naszej strony.

W  ramach działalności edukacyjno-
-wspierającej zrealizowaliśmy: dwa cykle 
Szkoły dla Rodziców, projekt „Szkoła Zgody 
i  Dialogu” we współpracy z  Mazowieckim 
Samorządowym Centrum Doskonalenia Na-
uczycieli - Wydział w Ciechanowie, warsztaty 
dla nauczycieli dotyczące radzenia sobie ze stre-
sem i efektywnych metod uczenia się, cykliczne 
spotkania pięciu grup wsparcia dla pedagogów, 
nauczycieli i dyrektorów, porady i konsultacje, 
prelekcje, wykłady, warsztaty oraz zajęcia tera-
peutyczne dla dzieci, młodzieży i ich rodziców.

Odpowiadając na potrzeby zgłaszane 
przez szkoły przeprowadzaliśmy badania 
przesiewowe, wspierając zarówno uczniów, 
jak i kadrę pedagogiczną.

Rok 2024 był również czasem moderni-
zacji. Wyposażyliśmy naszą placówkę w  no-
woczesne, wystandaryzowane narzędzia diag-
nostyczne, aby świadczone przez nas usługi 
spełniały najwyższe standardy jakości.

Rok 2025 zapowiada się jako kolejny 
intensywny okres działalności naszej Poradni. 
Wśród najważniejszych działań znajdą się:

- kontynuacja diagnostyki i wydawanie 
orzeczeń, opinii oraz informacji na podsta-
wie wniosków rodziców,

- prowadzenie terapii psychologicznej, 
pedagogicznej i logopedycznej,

- udzielanie porad i konsultacji,
- organizacja warsztatów, prelekcji 

i spotkań dla dzieci, młodzieży, nauczycieli 
i rodziców,

- dalsza realizacja projektu „Szkoła Zgo-
dy i Dialogu” – w tym zajęć warsztatowych 
dla uczniów na terenie szkół,

- wsparcie szkół i przedszkoli w organizacji 
pomocy psychologiczno-pedagogicznej oraz 
rozwiązywaniu konfliktów czy problemów nie-
typowych pojawiających się na ich terenie,

- prowadzenie działań wspierających 
nauczycieli pracujących z dziećmi ze specjal-
nymi potrzebami edukacyjnymi, 

- prowadzenie grup wsparcia oraz kolej-
nych edycji Szkoły dla Rodziców.

KRZYSZTOF NIEMIERZYCKI
Prezes Zarządu ciechanowskiego Oddziału 
Stowarzyszenia Elektryków Polskich

W minionym roku nasz Oddział skupił 
się w dużej mierze na statutowej działalności 
stowarzyszeniowej. Zrealizowaliśmy wszyst-
kie postawione z  początkiem roku przez 
Zarząd cele i  z  bardzo dobrymi wynikami 
zaczęliśmy 2025 rok.

To z  czego cieszę się najbardziej to 
fakt, iż mimo trudnych czasów dla sto-
warzyszeń, nasz Oddział wciąż się rozwi-
ja i  zdobywa nowe kompetencje. Oferta 
związana ze szkoleniami przygotowujący-
mi do nabycia świadectw kwalifikacyjnych 
w grupie Eksploatacji i Dozoru w zakresie 
elektrycznym, cieplnym i gazowym cieszy 
się coraz większym powodzeniem i  coraz 
więcej firm z nich korzysta.

Poszerzyliśmy i wciąż rozwijamy naszą 
działalność gospodarczą w  zakresie po-
miarów eksploatacyjnych sieci i  instalacji 
elektrycznych. Działania te umożliwiają 
nam na realizację wielu ciekawych inicja-
tyw pozwalających integrować nasze środo-
wisko, łączyć projektantów, handlowców 
i  wykonawców. Klika zorganizowanych 
wydarzeń, które są tego dowodem to 
choćby Bal karnawałowy elektryków, wy-
jazd szkoleniowo-techniczny do Wiednia 
i Słowacji ze zwiedzaniem obiektów tech-
nicznych, spływ kajakowy po Krutyni czy 
świąteczno-noworoczne spotkanie połą-
czone z branżową sesją wykładową. 

Markę SEP promowaliśmy również 
poza naszą organizacją biorąc udział w  VI 
Mazowieckich Dniach Techniki gdzie mie-
liśmy okazję wygłosić referat „Dlaczego 
energia jest tak droga i  co możemy zrobić 
żeby to zmienić”, który rzucił nowe światło 
na nasze domowe rachunki.

Powyższe działania pozwalają nam 
także na udział w  inicjatywach społecz-
nych. Pomimo, że nasz Oddział jest jed-
nym z  najmniejszych w  Stowarzyszeniu 
SEP w Polsce, staramy się pomagać innym 
w potrzebie. Po wrześniowej powodzi na 
południu kraju wsparliśmy naszych ko-
legów z  Oddziału Jeleniogórskiego oraz 
Wałbrzyskiego SEP i zakupiliśmy dla nich 
przemysłowe urządzenia do osuszania. 
Wzięliśmy udział w  XXXIV charytatyw-
nym koncercie Gala 2025 organizowa-
nym przez Powiatowe Centrum Kultury 
i Sztuki, gdzie mogliśmy wesprzeć dzieci 
i  młodzież w  rozwijaniu ich pasji i  ta-
lentów. Wylicytowany obraz dodatkowo 
przekazaliśmy PCK w Ciechanowie celem 
ponownego wystawienia go na XXIV Gali 
PCK i pomoc dzieciom.

W minionym roku gościliśmy w swo-
ich progach bardzo wielu przedstawicieli 
najważniejszych i  renomowanych firm 
branżowych z kraju przedstawiając nowości 
i innowacje naszym członkom.

JERZY OMIECIŃSKI
Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Ciechanowie

Rok 2024 był kolejnym rokiem inten-
sywnej pracy związanej z bieżącym funkcjo-
nowaniem Ośrodka, organizacją wielu im-
prez sportowo-rekreacyjnych oraz realizacją 
inwestycji wzbogacających infrastrukturę 
sportową naszego miasta.

Sztandarową inwestycją, która zosta-
ła zakończona w  ub.r. była modernizacja 
obiektu hotelowo-gastronomicznego przy 
ul. 17 Stycznia 60 A. Hotel wraz z częścią 
restauracyjną został całkowicie odnowio-
ny, wymieniono instalacje elektryczne 
i wodno-kanalizacyjne. W obiekcie zainsta-
lowano nowoczesny system zabezpieczenia 
przeciwpożarowego połączony z  systemem 
monitoringu Komendy Powiatowej Pań-
stwowej Straży Pożarnej w  Ciechanowie. 
W  ramach remontu wymieniono całość 
wyposażenia pokoi hotelowych i  restaura-
cji. Obiekt w pełni przystosowano do ob-
sługi klientów z  niepełnosprawnościami. 
Hotel po modernizacji spełnia wszystkie 
wymagania dla grup sportowych korzysta-
jących z  bogatej bazy sportowej naszego 
miasta. Jesteśmy pewni, że będzie się cieszył 
dużym zainteresowaniem ze strony gości 
odwiedzających Ciechanów.

Kolejną zakończoną inwestycją była 
wymiana nawierzchni syntetycznej boiska 
treningowego, które znajduje się w  kom-
pleksie sportowym przy ul. 3 Maja. Do-
tychczasowa nawierzchnia, po intensywnej 
- blisko 18-letniej eksploatacji, straciła swoje 
właściwości. Nowa nawierzchnia, spełnia-
jąca wymogi europejskie, jest jedną z  naj-
nowocześniejszych w  Polsce. Boisko, przy 
odpowiedniej konserwacji, powinno służyć 
piłkarzom przez kolejne kilkanaście lat. In-
westycja została dofinansowana ze środków 
Ministerstwa Sportu.

MOSiR w  2024 roku, przy udziale 
Dyrekcji Szkoły Podstawowej nr 7, zreali-
zował wymianę nawierzchni syntetycznej na 
boisku Orlik. Będzie ono wykorzystywane 
przez młodzież. W  ramach pozyskanych 
z Ministerstwa Sportu środków wykonano 
również remont nawierzchni boiska wielo-
funkcyjnego oraz szatni w SP7.

Kolejnym zadaniem poprawiającym 
stan infrastruktury sportowej była wymiana 
pokrycia dachowego hali do gier zespoło-
wych przy ul. 17 Stycznia 60 C. W ramach 
środków pozyskanych na ten cel z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Mazo-
wieckiego wymieniono również armaturę 
w szatniach dla zawodników.

Oprócz wymienionych przeze mnie 
zadań inwestycyjnych, w 2024 roku wyko-
nano także szereg drobnych remontów za-
pewniających mieszkańcom naszego miasta 
możliwość bezpiecznego korzystania z bazy 
sportowo-rekreacyjnej.

MOSiR był w minionym roku organi-
zatorem lub współorganizatorem 234 wy-
darzeń o charakterze sportowo-rekreacyjno-
-kulturalnym.

Plany na najbliższy rok obejmują prze-
de wszystkim kolejne inwestycje w poprawę 
stanu bazy sportowej. Planujemy budowę 
boiska o sztucznej nawierzchni przy Szkole 
Podstawowej nr 1 oraz generalny remont 
dachu krytej pływalni. Rozpoczniemy także 
prace związane z budową miejsc parkingo-
wych oraz zagospodarowaniem terenu kom-
pleksu przy ul. 3 Maja.

Realizacja naszych planów to kolejny 
etap zwiększania atrakcyjności naszego mia-
sta oraz stworzenie przestrzeni do aktywnego 
wypoczynku dla mieszkańców Ciechanowa.

SEBASTIAN PIĘTKA
Współwłaściciel Firmy KOPTRANS

Rok 2024 był dla naszej firmy mniej 
owocny od poprzedniego. Widać wyraźnie 
zawirowania na szczeblu rządowym po wy-
borach. Mimo wszystko wymieniliśmy część 
sprzętu na nowszy i wydajniejszy, co mamy 
nadzieję przełoży się na jeszcze wyższą jakość 
świadczonych usług. 

Nasze większe inwestycje, które prowadzi-
my to przebudowa ul. Śmiecińskiej dla Urzędu 
Miasta Ciechanów oraz budowa ul. Chrusz-
czewskiej dla Urzędu Gminy Ciechanów. Obie 
te inwestycje będą ukończone w tym roku.

W dalszym ciągu prowadzimy naprawy 
nawierzchni asfaltowych oraz zajmujemy 
się kompleksową naprawą dróg i ulic. Na-
szymi zleceniodawcami są ościenne Gminy, 
Powiat Ciechanowski, Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich w Warszawie oraz Ge-
neralna Dyrekcja Dróg Krajowych i Auto-
strad w Warszawie i Olsztynie.

Nowy rok jest dla wszystkich czasem re-
fleksji i  snucia planów na następne 365 dni. 
Podkreślenia wymaga, że wchodzimy w niego 
z  podpisanymi kontraktami na lata 2025-
2026, co daje nam pewną dozę spokoju o nad-
chodzący czas. Naszym planem na rozpoczy-
nający się rok jest zatem dalsza współpraca 
z podmiotami publicznymi oraz prywatnymi.

Styczeń obfituje w  opady śniegu, 
w związku z czym sprzęt oraz załoga Firmy 
są w  pełni przygotowane do odśnieżania 
dróg w naszym rejonie. 

Naszym życzeniem na ten rok jest dal-
szy rozwój Firmy, zdobywanie nowych do-
świadczeń oraz zakup kolejnych maszyn, co 
wpłynie na jakość i tempo wykonywanych 
przez nas prac. Chcielibyśmy jak co roku 
wciąż pozyskiwać nowych, zadowolonych 
klientów. Serdecznie zapraszamy zatem do 
współpracy z naszą Firmą.

RAFAŁ PORĘBSKI
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
w Ciechanowie

Rok 2024 był dla Powiatowego Urzędu 
Pracy w Ciechanowie czasem licznych wy-
zwań, intensywnej, ale przynoszącej efekty 
pracy wszystkich pracowników zaangażowa-
nych w aktywizację zawodową osób bezro-
botnych, poszukujących pracy jak i wspar-
ciem pracodawców.
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Opinie

Zrealizowaliśmy zaplanowane cele 
oraz podjęliśmy nowe inicjatywy, nawią-
zując wiele nowych współpracy z partne-
rami na rynku pracy. W  ramach swoich 
inicjatyw, urząd oferował wsparcie finan-
sowe na tworzenie nowych miejsc pracy 
oraz zwrot kosztów związanych z zatrud-
nieniem osób bezrobotnych. Oprócz 
tego, realizowaliśmy szereg usług, takich 
jak pośrednictwo pracy, doradztwo zawo-
dowe, organizację szkoleń oraz promo-
waliśmy przedsiębiorczość i wspieraliśmy 
samozatrudnienie. 

Zaktywizowaliśmy ponad 870 zareje-
strowanych osób, przeznaczając na pomoc 
przeszło 11 milionów złotych. Mimo wielu 
zadań do wykonania, ponownie udowodni-
liśmy nasz profesjonalizm.

W  marcu 2024 r. zorganizowaliśmy 
po raz kolejny Targi Edukacji i Pracy pod 
Honorowym Patronatem Starosty Cie-
chanowskiego. Adresatami targów byli nie 
tylko uczniowie z  Powiatu Ciechanow-
skiego, ale także osoby poszukujące pracy 
lub zainteresowane odnalezieniem nowej 
ścieżki w  karierze zawodowej. Wydarze-
nie było doskonałą okazją do zapoznania 
się z  ofertą szkół ponadpodstawowych, 
uczelni oraz instytucji, a dla osób poszu-
kujących pracy możliwością bezpośredniej 
rozmowy z pracodawcami dysponującymi 
ofertami zatrudnienia. W Targach wzięło 
udział około 100 wystawców, w tym: pra-
codawcy, szkoły ponadpodstawowe, szko-
ły policealne, uczelnie, jednostki szkole-
niowe oraz urzędy i inne instytucje.

Braliśmy też udział jako współorgani-
zatorzy w XII Akademickich Targach Pra-
cy zatytułowanych „MLM - prawda, która 
może Cię zaskoczyć!”, których organiza-
torem była Państwowa Akademia Nauk 
Stosowanych im. Ignacego Mościckiego. 
Wydarzenie to było dedykowane zarówno 
studentom, jak i  instytucjom, otwierając 
przed nimi nowe możliwości. Stanowiło 
doskonałą okazję do nawiązywania kon-
taktów, dzielenia się wiedzą oraz prezen-
tacji swojej oferty.

Naszym celem jest nieustanne polep-
szanie warunków na lokalnym rynku pracy 
oraz wspieranie rozwoju umiejętności i kwa-
lifikacji osób bezrobotnych, tak aby mogli 
oni zdobyć odpowiednią pracę, a pracodaw-
cy mieli szansę na zatrudnienie wykwalifiko-
wanych pracowników. 

Aby odpowiedzieć na potrzeby spo-
łeczności, oferowaliśmy wsparcie również 
osobom niezarejestrowanym. Współpraco-
waliśmy z placówkami edukacyjnymi, insty-
tucjami publicznymi oraz mediami, starając 
się, aby nasza oferta dotarła do jak najszer-
szego grona odbiorców.

Przed nami kolejny rok wyzwań 
i  planowanych zmian, szczególnie w  za-
kresie nowej ustawy dotyczącej rynku 
pracy. Mając na uwadze dotychczaso-
we doświadczenia i  owocną współpracę 
z partnerami rynku pracy z optymizmem 
patrzymy w przyszłość. 

Na 2025 rok urząd dysponuje kwotą 
około 10 mln zł w tym: z Funduszu Pracy 
ponad 7 mln zł oraz EFS PLUS kwotą po-
nad 2 mln zł. Planujemy łącznie zaktywizo-
wać przeszło 700 osób, w ramach różnych 
form wsparcia m.in.: robót publicznych, 
prac interwencyjnych, szkoleń, staży, jedno-
razowych środków na podjęcie działalności 
gospodarczej, bonów na zasiedlenie dla osób 
do 30. roku życia. 

Regularnie wspieramy lokalny rynek 
pracy poprzez kształcenie ustawiczne za-
równo pracowników, jak i pracodawców 
w  ramach Krajowego Funduszu Szkole-
niowego. Na KFS pozyskaliśmy kwotę 
prawie 1,2 mln zł i zamierzamy wesprzeć 
około 480 osób. 

Zachęcam do kontaktu z naszymi po-
średnikami pracy oraz doradcami zawodo-
wymi, którzy udzielają wsparcia w ramach 
bezpłatnego pośrednictwa i poradnictwa.

Nieprzerwanie dążymy do poprawy 
jakości i  efektywności usług oferowanych 
przez Urząd. Szczególnie zależy nam na 
skróceniu czasu realizacji spraw urzędowych 
oraz wzbogaceniu naszej oferty. Dlatego 
też kontynuujemy od 2022 roku cyklicz-
ne spotkania w  ramach Dnia Aktywności 
Zawodowej, które dostarczają informacji 
i  porad na temat rynku pracy, możliwości 
podnoszenia kwalifikacji, ofert pracy oraz 
samozatrudnienia. Tematyka spotkań na 
2025 rok została już zamieszczona na stro-
nie internetowej PUP. W  wydarzeniach 
tych mogą brać udział nie tylko osoby bez-
robotne, ale także pracodawcy, przedstawi-
ciele stowarzyszeń, fundacji oraz instytucji. 
Gorąco zachęcam wszystkie zainteresowane 
osoby do kontaktowania się z pracownika-
mi Powiatowego Urzędu Pracy, aby uzyskać 
więcej informacji o naszej działalności.

MAGDALENA PYTEL
Dyrektor Niepublicznego Przedszkola 
i Niepublicznego Punktu Przedszkolnego 
ALPIK oraz wicedyrektor 
ds. organizacyjnych w Niepublicznej 
Szkole Podstawowej Structured 
TEACCHing w Ciechanowie

Za nami rok 2024 – kolejny czas inten-
sywnej i  jakże owocnej pracy na rzecz na-
szych podopiecznych i ich rodzin. Udało się 
nam szczęśliwie zrealizować wszystkie nasze 
zeszłoroczne plany, a nawet dużo więcej.

Przykładowo, dotrzymując naszych 
obietnic – na terenie Niepublicznej Szko-
ły Podstawowej Structured TEACCHing 
w  Ciechanowie uruchomiliśmy bezpłatną 
terapię treningów słuchowych metodą prof. 
A. Tomatisa, którą zgodnie z planem obej-
mowane są po kolei wszystkie klasy. W mi-
nionym roku, nasza kadra stale podnosiła 
swoje kwalifikacje zawodowe w  obszarze 
pracy z dziećmi z niepełnosprawnością. Nasi 
nauczyciele odbyli szereg specjalistycznych 
warsztatów i szkoleń, takich jak np. terapia 
ręki, terapia TUS, muzykoterapia według 
metody B. Strauss, metoda Ruchu Rozwi-
jającego W. Sherborne. Ponadto, aż dwoje 
z naszych pedagogów uzyskało też dodatko-
we kwalifikacje w zakresie diagnozy i terapii 
wg metody Integracji Sensorycznej w  Pol-
skim Stowarzyszeniu Terapeutów Integracji 
Sensorycznej (PSTIS), a jedna osoba ukoń-
czyła dodatkowo kurs certyfikacyjny upraw-
niający do pracy metodą EEG Biofeedback. 

W  Niepublicznej Szkole Podstawowej 
Structured TEACCHing w  Ciechanowie, 
aż trzech naszych nauczycieli otrzymało sto-
pień awansu zawodowego nauczyciela mia-
nowanego – gratulujemy i mamy nadzieję 
na kolejne sukcesy! Do naszej szkoły zawi-
tała również Fundacja Polsat, która na tere-
nie placówki zrealizowała aż dwa programy 
telewizyjne, pokazujące jak kompleksowo 
pomagamy naszym uczniom m.in. poprzez 
trening umiejętności społecznych (TUS) 
i terapię z udziałem zwierząt (hipoterapia). 

Na rok 2025 mamy nie mniej ambit-
ne plany! Dlatego też, w  Niepublicznym 
Przedszkolu ALPIK uruchamiamy kolejne 
już bezpłatne zajęcia dla naszych podopiecz-
nych z orzeczeniem o potrzebie kształcenia 
specjalnego i WWRD – tym razem będzie 
to terapia metodą EEG Biofeedback. Jest to 
uznana na całym świecie metoda terapeu-
tyczna usprawniająca pracę mózgu. Terapia 
EEG Biofeedback pozytywnie wpływa też 
m.in. na koncentrację uwagi, pamięć robo-
czą, regulacje emocji, a także na możliwość 
lepszego snu i odpoczynku.

A na koniec – wisienka na torcie! Otóż 
już pod koniec stycznia br. dzięki uprzejmo-
ści wydawnictwa naukowego SCHOLAR 
ukaże się książka pt. „Terapia autyzmu bez 
kar i nagród?” autorstwa dr Julity Siemiąt-
kowskiej-Sujki pełniącej na co dzień funkcję 
psychologa i oligofrenopedagoga w naszych 
placówkach. Całość książki oparta jest na 
badaniach naukowych przeprowadzonych 
przez autorkę na terenie naszej szkoły 
i przedszkola. Publikacja ta ma też na celu 
przybliżenie tematyki różnych form tera-
pii i edukacji dzieci ze spektrum autyzmu, 
a  także ukazanie dlaczego objęcie małego 
dziecka różnorodnymi formami wsparcia 
jest aż tak bardzo kluczowe dla jego dalszego 
rozwoju. Na podstawie badań naukowych 
przeprowadzonych przez dr Julitę Siemiąt-
kowską-Sujkę we współpracy z  Warszaw-
skim Uniwersytetem Medycznym (WUM) 
wiemy też, że jako placówki oświatowe po-
dążamy słuszną drogą i dokładamy małą ce-
giełkę w codziennej pracy na rzecz sukcesu 
wszystkich naszych wychowanków.

ANNA SMOLIŃSKA 
Dyrektor Powiatowego Centrum Kultury 
i Sztuki w Ciechanowie 

Rok 2024 można podsumować jako 
bardzo dobry dla powiatowej kultury. To 
setki wydarzeń artystycznych, które PCKiSz 
zorganizowało samodzielnie lub wsparło 
innych organizatorów merytorycznie i tech-
nicznie. To również prawie 2 tysiące seansów 
w Kinie „Łydynia”, a przy tym prawie 80 ty-
sięcy widzów.

Nasi odbiorcy chętnie i  licznie 
korzystali z  prestiżowych koncertów 
z  muzyką na żywo, m.in. Koncertów 
Noworocznych w  wykonaniu Orkiestry 
Dętej OSP Ciechanów, czy Sylwestro-

wego Wieczoru ze Straussem. Do takich 
należały również muzyczne projekty 
z okazji Dnia Kobiet, a  także cykl kon-
certów w wykonaniu solistów, orkiestry 
i  baletu Agencji Brussa (10 Tenorów, 
ABBA Symfonicznie, Sanremo na Bis, 
Aleja Rocka, czy Pod dachami Paryża). 
Wszystkie były pełne dobrej piosenki, 
cudownych kostiumów i  niezwykłych 
umiejętności wokalnych oraz muzycz-
nych występujących artystów. Na sce-
nie gościliśmy również Edytę Geppert, 
Ryszarda Rynkowskiego, Michała Wiś-
niewskiego, czy Macieja Maleńczuka.

Jesteśmy chwilę po wyjątkowym wy-
darzeniu, które odbyło się także rok wcześ-
niej - w 2024 roku. Mowa o GALI, czyli 
charytatywnym Koncercie Noworocznym, 
połączonym ze zbiórką pieniędzy i  licyta-
cją dzieł (zebrano w 2024 r. ponad 63 tys. 
zł, a  w  tym roku w  styczniu prawie 100 
tys. zł!). Coroczna GALA najlepiej oddaje 
naszą działalność – pracę z utalentowany-
mi dziećmi i młodzieżą oraz nagrodzenie 
ich za osiągnięcia artystyczne.

Zorganizowaliśmy też koncerty dzia-
łających w  PCKiSz grup artystycznych, 
na które bilety sprzedawały się błyska-
wicznie. To przede wszystkim wydarze-
nia w  wykonaniu LZA „Ciechanów”, 
Zespołu Tanecznego „Noise”, czy współ-
pracującej z PCKiSz Formacji Artystycz-
nej „Freak Show”. Były również wyczeki-
wane przez rodziców dzieci i  młodzieży 
występy: grup baletowych, Ludowego 
Ogniska Tanecznego „Iskierka”, grupy 
tańca towarzyskiego, grupy teatralnej 
„Teatrzaki”, czy w  końcu Studium Pio-
senki „dEs” oraz Koncert „Utalentowani 
Dzieciom” z  okazji Dnia Dziecka, „Mi-
kołajki Show”. 

W  PCKiSz bardzo prężnie działają 
amatorskie teatry, dzięki którym wystawi-
liśmy premierowo spektakle: Teatru „Roz-
myty Kontarst” („Boeing, Boeing”, „Ko-
lacja dla głupca”, „Antygona w  Nowym 
Jorku”, „Najlepiej na zdjęciach”), Teatru 
„Klaps” i  „Klapsik” („Demokracja żołąd-
ków”, „Władca much”). W ubiegłym roku 
nie zabrakło też zawodowych teatrów, 
dzięki systematycznej współpracy PCKiSz 
z  agencjami artystycznymi oraz dobrym 
biznesowym relacjom. Mogliśmy obejrzeć 
klasyczne spektakle teatralne („Ambasa-
dor”, „Kolacja dla głupca”), balet („Jezioro 
łabędzie”), ale również komediowe spekta-
kle ze znanymi z  telewizji twarzami oraz 
stand-upy (Dolniak, Chałupa, Adam van 
Bendler).

Nieustająco w  Kinie „Łydynia” gramy 
już filmy premierowo. Biorąc pod uwa-
gę frekwencję widzów, najlepiej wypadły: 
„Akademia Pana Kleksa (5.468 os.), „Listy 
do M. Pożegnania i  powroty” (5.200 os.) 
oraz „Gru i  Minionki. Pod przykrywką” 
(3.483 os.). Nie obyło się bez wizyt niezwy-
kłych Gwiazd Kina, m.in. Anny Seniuk, 
Macieja Zakościelnego, czy wybitnego re-
żysera Krzysztofa Zanussiego i jego aktorki 
- Mai Komorowskiej. 

Nie zapomnieliśmy o dużych, plene-
rowych imprezach dla dzieci i dorosłych. 
Jak co roku dotarliśmy z  Zaprzęgiem 
Świętego Mikołaja do najmłodszych w ca-
łym powiecie. Udało nam się również 
w okresie wakacyjnym zorganizować duże 
wydarzenie „Opole nad Łydynią”, gdzie 
Gwiazdą była Alicja Szemplińska i zespół 
Lombard.

Dziękuję z  tego miejsca wszystkim 
widzom i  odbiorcom wydarzeń za licz-
ne uczestnictwo, ale także Pracownikom, 
współpracującym placówkom, mediom, ar-
tystom i Sponsorom. Za wsparcie i zaufanie 
dziękuję głównie Panu Staroście i Zarządo-
wi oraz Radnym Powiatu Ciechanowskiego. 
Wszystkich zapraszam do PCKiSz! Drzwi 
mamy otwarte dla każdego!

SZYMON SOJAK
Właściciel lokalu gastronomicznego 
„Obiady Domowe Jagienka”

Z dumą możemy powiedzieć, że rok 
2024 był wyjątkowo udany. Pomimo 
bardzo trudnej sytuacji na rynku, utrzy-
maliśmy wzrostowy trend sprzedaży. Po-
dobnie jak cała branża gastronomiczna 
mierzyliśmy się z wyzwaniami związany-
mi z  inflacją oraz wzrostem cen surow-
ców i energii.

Dzięki optymalizacji procesów, 
a  szczególnie dbałości o  utrzymanie fo-
odcostów, udało nam się zminimalizować 
wpływ tych czynników na nasze ceny i ja-
kość usług. Rozwijaliśmy system do przyj-
mowania zamówień online, co znacząco 
zwiększyło nasze zasięgi oraz przyciągnęło 
więcej zadowolonych klientów korzystają-
cych z  naszych aplikacji. Powiększyliśmy 
również flotę o dodatkowe auta.

Był to czas intensywnej pracy i  wy-
zwań dla całego zespołu, które przyniosły 
wiele cennych doświadczeń. Miniony rok 
był także ważny dla umacniania relacji 
z naszymi klientami i kontrahentami. Ser-
decznie im dziękujemy za zaufanie i wy-
bór naszej firmy.

Rok 2025 zapowiada się jako ekscy-
tujący dla naszej firmy, ponieważ chcemy 
skupić się na rozszerzeniu oferty oraz 
wprowadzeniu innowacyjnych rozwią-
zań, które umilą doświadczenia kulinarne 
naszych klientów.

Jednym z  głównych celów firmy jest 
rozwój karty dań, wprowadzenie nowych 
smaków oraz eksperymentowanie z  niety-
powymi propozycjami kulinarnymi, aby 
zaskoczyć nawet najbardziej wymagających 
koneserów. Ponadto firma „Obiady Do-
mowe Jagienka” planuje zmianę lokalu na 
większy, co umocni naszą pozycję na lokal-
nym rynku i wzbudzi jeszcze większe zain-
teresowanie.

Podsumowując, Obiady Domowe Ja-
gienka z pełnym zaangażowaniem i entu-
zjazmem wchodzi w rok 2025, gotowa na 
nowe wyzwania i zmiany. Nasze plany, in-
nowacje oraz ciągłe dążenie do doskonało-
ści sprawią, że nadal będziemy miejscem, 
gdzie dobre jedzenie, nowatorskie podej-
ście i pasja do kuchni łączą się w niezapo-
mnianym doświadczeniu dla wszystkich 
miłośników gastronomii.

 >>ciąg dalszy na str. 32
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KATARZYNA STAWICKA 
Dyrektor Szkoły Podstawowej STO 
w Ciechanowie 

Miniony rok był dla Szkoły STO 
czasem pełnym sukcesów i inspirujących 
działań. W ramach projektu „Ekocyrku-
larni”, który zdobył uznanie i  nagrodę 
Marszałka Województwa, stworzyliśmy 
model edukacji promujący ideę zero wa-
ste. Ideę tę wcielaliśmy w  życie w kilku 
projektach realizowanych we współpra-
cy z  Bankiem Żywności oraz innymi 
lokalnymi instytucjami. Projekty te nie 
tylko nauczyły nas odpowiedzialności 
ekologicznej, ale także zainspirowały do 
licznych działań na lekcjach i  zajęciach 
pozalekcyjnych. 

Cieszymy się również z  przyna-
leżności do sieci szkół Erasmusa, która 
umożliwiła nam gościć nauczycieli z kra-
jów Unii Europejskiej. Była to okazja 
do wymiany doświadczeń i  uczenia się 
od siebie nawzajem. Realizacja projektu 
Polsko-Ukraińskiej Rady Wymiany Mło-
dzieży w partnerstwie ze szkołą z Kijowa 
wzmocniła więzi między naszymi kraja-
mi i  pozwoliła na rozwój kompetencji 
społecznych i  emocjonalnych naszych 
uczniów. Kontynuujemy wysiłki na rzecz 
promowania postaw obywatelskich, eko-
logicznych i społecznych, z naciskiem na 
szacunek dla drugiego człowieka, wol-
ność i godność.

Nadchodzący rok zapowiada się rów-
nie dynamicznie jak ten miniony. Z  ra-
dością rozpoczęliśmy kolejne projekty, 
bo wierzymy, że uczenie metodą projek-
tu jest najlepszym sposobem zdobywa-
nia wiedzy. Dzięki grantowi z Programu 
Fundusze Europejskie dla Rozwoju Spo-
łecznego wkrótce 18 uczniów weźmie 
udział w  wymianie międzynarodowej 
w  Zagrzebiu, a  12 nauczycieli odwiedzi 
szkoły partnerskie w Europie, by obser-
wować lekcje i  doskonalić swoje umie-
jętności. 

Rok 2025 będzie dla nas szczególny 
– obchodzić będziemy 115. rocznicę uro-
dzin patronki szkoły, Ireny Sendlerowej, 
oraz jubileusz 35-lecia istnienia naszej 
placówki. Będzie to czas świętowania, 
wspomnień i spotkań, które pokażą, jak 
bardzo nasza szkoła wpisała się w lokalną 
społeczność. 

Jako dyrektor jestem dumna z  na-
szej społeczności szkolnej – nauczycie-
li, uczniów i  rodziców, którzy wspólnie 
tworzą miejsce otwarte na świat, oparte 
na uczciwości, szacunku, tolerancji i em-
patii. Wierzę, że dzięki takiemu podej-
ściu zrealizujemy jeszcze wiele wspania-
łych inicjatyw. Z  wielkim optymizmem 
wchodzimy w 2025 rok, pełni nadziei na 
dalszy rozwój i sukcesy.

ROBERT SZEPIETOWSKI
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 
w Ciechanowie

I minął kolejny rok – jaki był 2024, czy 
udało się zrealizować plany, a może postano-
wienia na przyszły 2025 rok? Znaczną część 
osób dotyka refleksja niezależnie od tego co 
robią w życiu.

Jako Dyrektor Powiatowego Zarządu 
Dróg w Ciechanowie uważam, że niezależ-
nie od toczących się postępowań sądowych 
z  byłymi pracownikami był to rok dobry. 
Dzięki zrozumieniu i  dobrej współpracy 
z Zarządem Powiatu, a także zaangażowaniu 
całego ciągle budowanego zespołu pracow-
ników PZD udało się zrealizować szereg za-
planowanych zadań inwestycyjnych.

Na uwagę zasługuje realizacja długo 
oczekiwanych zadań jak rozbudowa DP nr 
1217W Ciechanów – Rutki Marszewice 
w  zakresie I  etapu, tj. ul. Leśna w  obrębie 
miasta Ciechanów (0,91km – inwestycja 
rozpoczęta, wartość zadania - 7,876 mln zł, 
dofinansowanie: Polski Ład - 5,225 mln zł,  
Miasto Ciechanów - 1 mln zł), które dzięki 
zaangażowaniu wykonawcy (Zakład Instala-
cji Sieci Gazowych, Wodno-Kanalizacyjnych 
M. M. Młyńscy) zostało zrealizowane dwa 
miesiące przed upływem zaplanowanego ter-
minu. Podobnie przebudowa DP nr 3428W 
na odcinku od m. Ślubowo do m. Kałęczyn 
(1,9 km, zadanie realizowane w formule „za-
projektuj i wybuduj”, wartość zadania - 4,383 
mln zł, dofinansowanie: Polski Ład - 2 mln 
zł), które pomimo planowanego terminu rea-
lizacji na czerwiec 2025 r. zostało praktycznie 
zakończone. Przyspieszenie robót przez firmę 
„BLIŹNIACZEK” spowodowało, że miesz-
kańcy Ślubowa mogą korzystać z nawierzchni 
bitumicznej na całym przebudowanym od-
cinku drogi Ślubowo – Kałęczyn. 

Kolejnym zadaniem zrealizowanym 
przez tego wykonawcę, przy współudziale 
firmy DROG-BUD, (częściowo, ale zgod-
nie z  planem kontynuacja w  2025 r.) jest 
przebudowa DP nr 1208W na odcinku 
2,40 km tj. od DK nr 60 w m. Gołymin-
-Ośrodek do granicy powiatu (wartość 
zadania - 4,372 mln zł, plan dofinansowa-
nia: RFRD  - 3,9 mln zł, Gmina Gołymin-
-Ośrodek – 200 tys. zł). 

Pozyskane środki z  tzw. „funduszu 
mostowego” (300 tys. zł) oraz środki włas-
ne Powiatu Ciechanowskiego (450 tys. zł) 
umożliwiły realizację części dokumentacji 
projektowej (finansowanej w kwocie 86.100 
zł przez Gminę Sońsk) przebudowy DP nr 
1241W w zakresie przebudowy mostu nad 
rzeką Strugą w m. Sońsk.

W ramach środków własnych udało się 
rozpocząć rozbudowę DP 2421W Grudusk 
- Łysakowo w zakresie budowy oświetlenia 
ulicznego w m. Łysakowo. Wartość zadania  
142 tys. zł wydaje się nieznaczna, ale reali-

zacja ta pozwoliła na wyłączenie istniejące-
go oświetlenia na słupach energetycznych, 
których część wymaga przeniesienia z uwagi 
na kolizję z zaplanowaną przebudową drogi.

Dzięki dobrej współpracy z  Gminą Oj-
rzeń (400 tys. zł) oraz Miastem i Gminą Gli-
nojeck (190 tys. zł) oraz pozyskanym środkom 
w ramach tzw. funduszu remontowego udało 
się odtworzyć nawierzchnię jezdni i chodników 
oraz odmulić rowy DP 1247W na odcinku 
Ojrzeń - granica powiatu  (5,5 km) i DP nr 
3017W w m. Zygmuntowo (1,1km).

Dbając o  racjonalizację wydatków 
PZD zgromadził (odzysk z zadań remonto-
wych) oraz pozyskał destrukt z dróg woje-
wódzkich, co dzięki wsparciu finansowym 
Gminy Ciechanów (350 tys. zł) i  Gminy 
Opinogóra Górna (260 tys. zł) w ostatniej 
chwili udało się wprowadzić i  zrealizować 
zadanie polegające na przebudowie DP 
1222W na odcinku Grędzice - Pomorze 
(3,1 km) w  zakresie poszerzenia i  wzmoc-
nienia konstrukcji istniejącej nawierzchni 
żwirowej. Wartość zrealizowanych robót 
wyniosła 1,302 mln zł, ale w  tej kwocie 
niestety nie znalazła się opcjonalna warstwa 
z mieszanki mineralno-bitumicznej.

Nieoficjalnie plany na 2025 r. mamy 
szerokie, ale ich realizacja jest uzależniona 
od posiadanych i pozyskanych środków fi-
nansowych. Realnie rzecz biorąc, to przyjęty 
budżet Powiatu Ciechanowskiego w zakre-
sie dróg nie napawa optymizmem. Jeśli nie 
uda się pozyskać środków zewnętrznych, 
to tegoroczny plan pozostanie na niezmie-
nionym poziomie - tj. kontynuacji zadań 
rozpoczętych w  2024 r. Niestety, potrzeb 
jest wiele więcej, o  czym nie zapominamy 
obserwując stan dróg podczas objazdów 
oraz dzięki czujności mieszkańców nasze-
go powiatu, ale ekonomia jest nieubłagana 
i ogranicza działania w tym zakresie. 

W  podsumowaniu pochwalę się, iż 
dzięki zrozumieniu potrzeb przez Zarząd 
Powiatu oraz pewnym przesunięciom środ-
ków PZD zakupił długo oczekiwany i po-
trzebny samochód ciężarowy wraz z  płu-
giem i posypywarką (używany). Zakup ten 
pozwolił na zwiększenie zasobów i mobilno-
ści w zakresie zimowego utrzymania dróg.

CEZARY SZESKI
Prezes Zarządu Ciechanowskiej 
Lewicy Samorządowej

Ciechanowska Lewica Samorządowa 
jest stowarzyszeniem, które na trwałe wpisa-
ło się w krajobraz polityczny naszego powia-
tu. Organizację tworzą ludzie szczególnie 
wrażliwi na niesprawiedliwość, krzywdę 
społeczną, nierówności i  biedę. Większość 
naszych działaczy jest bezpartyjna.

W przeszłości CLS wystawiało własne listy 
w wyborach do samorządu miejskiego i powia-
towego. W  2010 r. kandydat stowarzyszenia 

wystartował w wyborach na Prezydenta Miasta 
Ciechanów. Przeszłość mamy zatem bogatą, 
chociaż nie zawsze odnosiliśmy sukcesy. 

W  2024 roku tradycyjnie - już po raz 
trzeci - poparliśmy w wyborach na Prezydenta 
Miasta Ciechanów Krzysztofa Kosińskiego. 
Kandydatka CLS walczyła o mandat radnej 
samorządu miejskiego z  listy, którą popular-
nie nazywano „drużyną prezydenta”. Krzysz-
tof Kosiński i jego lista odnieśli duży sukces. 
Nasza kandydatka niestety nie dostała się do 
samorządu, ale dzięki jej startowi zaznaczyli-
śmy obecność na lokalnej scenie politycznej 
i zdobyliśmy nowe doświadczenia. 

W  2025 roku CLS planuje kontynu-
ować działalność na rzecz umocnienia spo-
łeczeństwa obywatelskiego. Chcielibyśmy 
zorganizować kilka otwartych spotkań – 
najchętniej z wybitnymi politykami Lewicy 
lub działaczami społecznymi o  szczególnej 
wrażliwości. Wbrew pozorom takich posta-
ci na scenie politycznej nie brakuje. Chcie-
libyśmy także upamiętnić w  Ciechanowie 
postać Ignacego Daszyńskiego. Ten wybitny 
polityk był jednym z twórców Odrodzonej 
Rzeczypospolitej w 1918 roku. Należy mu 
się pamięć i szacunek. Zasługuje na pamiąt-
kową tablicę albo ulicę swego imienia. 

Uważamy za słuszne nawiązanie współ-
pracy z  innymi ugrupowaniami lewicowy-
mi. W Ciechanowie - oprócz CLS – działają 
także Nowa Lewica i Unia Pracy. Nie mamy 
zamiaru tracić swojej tożsamości, jednak 
wspólnota ideowa jest dla nas ważna. Być 
może podejmiemy jakieś skoordynowane 
inicjatywy, chociaż droga do trwałej koope-
racji jest jeszcze daleka. 

W  swojej działalności liczymy na po-
moc i zaangażowanie młodszego pokolenia. 
Wśród studentów, młodej inteligencji czy 
pracowników najemnych hasła lewicowe są 
ciągle żywe. Zazwyczaj jednak te środowiska 
pozostają poza strukturami partyjnymi. Dla 
tych osób jest miejsce w CLS. 

Lewica w kraju jest podzielona i niewąt-
pliwie przeżywa kryzys, co ma przełożenie na 
wyniki wyborów i sondaże. Tylko działalność 
stowarzyszeń lewicowych - praca wśród ludzi, 
wrażliwość na krzywdę, mogą ten kryzys prze-
łamać i otworzyć nowe perspektywy. 

Ciechanowska Lewica Samorządowa nie 
dysponuje wielkimi środkami ani bardzo roz-
budowanymi strukturami. Naszą siłą jest wsłu-
chiwanie się w głos ludzi. Doskonale rozumie-
my potrzeby lokalnej społeczności. I  na tym 
opieramy naszą siłę i wiarę w lepszą przyszłość.

ALICJA WODZYŃSKA
Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Ciechanowie

Miniony rok dla Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w  Ciechanowie był czasem in-
tensywnej pracy i rozwoju, który przyniósł 
liczne sukcesy i okazje do zadowolenia.

Zrealizowaliśmy szereg wydarzeń kul-
turalnych i  edukacyjnych, które spotkały 
się z  dużym zainteresowaniem naszych 
użytkowników. Do najważniejszych osiąg-
nięć zaliczyć należy wzbogacenie zbiorów 
bibliotecznych, które obejmowały zarów-
no nowości książkowe, jak i  multimedia 
(zakupy – 1.858 egz. i  805 egz. - dary). 
Organizowaliśmy liczne spotkania autor-
skie, warsztaty literackie, spotkania po-
dróżnicze, które angażowały społeczność 
lokalną w  różnym wieku. W  roku 2024 
zorganizowaliśmy 606 wydarzeń kultural-
nych we wszystkich naszych placówkach 
(spotkania autorskie, koncerty kameral-
ne, warsztaty, lekcje biblioteczne, kon-
kursy, wizyty czytelnicze w przedszkolach 
i szkołach, wycieczki do biblioteki i inne), 
w których udział wzięło 18.029 mieszkań-
ców Ciechanowa i okolic.

Rok 2024 to również czas rozwoju ofer-
ty dla dzieci i młodzieży – organizowaliśmy 
warsztaty kreatywne, konkursy literackie oraz 
spotkania z autorami książek dziecięcych.

W roku 2024 udało się nam zrealizo-
wać zamierzone cele, a głównym jest roz-
wój czytelnictwa, któremu sprostaliśmy. 
Wprowadzenie elektronicznego systemu 
wypożyczania księgozbioru spowodowa-
ło, że mieszkańcy w  łatwy i  przystępny 
sposób mogą korzystać ze wszystkich pla-
cówek bibliotecznych zlokalizowanych na 
terenie Ciechanowa, ale również kontro-
lować stan swojego konta bibliotecznego 
oraz m.in. zamawiać książki. O  tym, że 
#Ciechanowczyta po raz kolejny mogli-
śmy się przekonać analizując dane sta-
tystyczne, a  poziom wypożyczeń książek 
oraz pozostałych zbiorów (63.994 egz.) 
utrzymuje się na poziomie porównywal-
nym do lat ubiegłych. W roku 2024 Miej-
ską Bibliotekę Publiczną w  Ciechanowie 
odwiedziło 26.312 osób.

Na przestrzeni całego roku braliśmy 
udział w  wielu akcjach ogólnopolskich: 
Żonkile (akcja poświęcona powstaniu 
w  Getcie Warszawskim), Tydzień Bi-
bliotek, Ogólnopolski Tydzień Głośne-
go Czytania, Jak nie czytam jak czytam, 
Narodowe Czytanie (współorganizowane 
z  Biblioteką Pedagogiczną przy zaan-
gażowaniu Młodzieżowej Rady Miasta 
Ciechanów), Noc Bibliotek, Kampania 
Białych Serc. 

Na 2025 rok mamy ambitne plany na 
dalszy rozwój. Jestem pełna wiary, że wraz 
z  całym zespołem sprostamy założeniom 
i  planom, które mamy poczynione i  nad 
którymi nieustająco pracujemy, a  część 
z  nich już się realizuje, jak kreatywne 
spotkania dla najmłodszych czy spotkania 
autorskie. Na pewno utrzymamy dobre 
i sprawdzone formy działania, którymi są 
spotkania autorskie skierowane do dzie-
ci i  młodzieży oraz dorosłych. Będą też 
spotkania regionalne, wystawy pod arka-
dami, rozmowy z nietuzinkowymi gośćmi 
z najbliższej okolicy, będą projekty współ-
organizowane z placówkami i organizacja-
mi działającymi na terenie miasta.

Cały czas pracujemy nad tym, aby 
wszyscy nasi Czytelnicy byli usatysfakcjo-
nowani wizytami w  Miejskiej Bibliotece 
Publicznej oraz wspólnie z  nami dzielili 
pasję, jaką jest czytanie. Mamy nadzieję, że 
dalszy rozwój Biblioteki będzie odpowiedzią 
na rosnące potrzeby lokalnej społeczności 
i uczyni naszą instytucję jeszcze bardziej do-
stępną oraz angażującą.
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Opinie

ANNA ZADROŻNA
Dyrektor Szkoły Podstawowej TWP 
w Ciechanowie

Rok 2024 był dla mnie rokiem prze-
łomowym. Od 1 września objęłam funkcję 
dyrektora Szkoły Podstawowej TWP w Cie-
chanowie. Szkoła ta nie do końca była dla 
mnie nowa. Przez kilka lat pracowałam tu 
jako nauczyciel biologii i wychowawca klasy.

Szkoła Podstawowa TWP zawsze cie-
szyła się i cieszy zaufaniem rodziców. Jest to 
miejsce, z którym dzieci i młodzież identy-
fikują się, w której chętnie przebywają. Do-
kładamy wszelkich starań aby nasza szkoła 
zapewniła odpowiednie warunki do  zdo-
bywania wiedzy, a  edukacja przyniosła jak 
najlepsze efekty.

Mijający rok był rokiem wielu inicja-
tyw i projektów, wśród których na szczegól-
ną uwagę zasługuje zorganizowany przez nas 
projekt - koncert patriotyczny pt. „Historia 
Polski hymnem pisana”, do którego zapro-
siliśmy uczniów wszystkich ciechanowskich 
szkół podstawowych. Nasi uczniowie pre-
zentowali swoje talenty muzyczne na wielu 

polskich scenach osiągając czołowe miejsca. 
Brali również udział w  wielu konkursach 
przedmiotowych zdobywając tytuły laurea-
tów czy finalistów. Osiągają wysokie wyniki 
z egzaminów zewnętrznych. Są stypendysta-
mi lokalnych władz i instytucji.

Dążymy do tego, by stworzyć szkołę, 
która przygotowuje dzieci i uczniów do życia, 
do ciągle zmieniającego się świata. Ważnym 
dla nas przesłaniem jest kształcenie w  ucz-
niach potrzeby ciągłego rozwoju, odkrywa-
nia, ciekawości i  kreatywności. Kluczowym 
działaniem, obok celów dydaktycznych, 
jest rozwój kompetencji miękkich, takich 
jak: negocjacje, umiejętność rozwiązywania 
problemów, komunikacja, umiejętność pro-
wadzenia dialogu, planowanie wspólnych 
projektów. Naszym zadaniem i  celem jest 
jak najlepiej przygotować dziecko do życia, 
do kolejnej drogi, by bez problemu potrafiło 
funkcjonować w dorosłym życiu.

Co nas wyróżnia? Przyjazna atmosfera, 
zaangażowanie nauczycieli, różnorodność 
form i  metod edukacyjnych, koncerty, no-
cowanie w szkole, dni tematyczne, spotkania 
z ciekawymi ludźmi, udział w ogólnopolskich 
projektach oraz ciągłe dążenie do zmian.

Co nas dodatkowo wyróżnia? Klasy 
do 18 osób, zajęcia świetlicowe podzielone 
na grupy wiekowe prowadzone od 6.30 do 
17.00, drugi język obcy od klasy IV, wiele 
zajęć dodatkowych (np.: robotyka, informa-
tyka, zajęcia kreatywne, plastyczne, zajęcia 
językowe i ortograficzne, koła przedmioto-
we, szachy)

W  kolejny rok Szkoła Podstawowa 
TWP wkracza z nowymi pomysłami i pro-
jektami. Wychodząc naprzeciw naszym ucz-
niom i ich rodzicom planujemy wprowadzać 
liczne innowacje, by rozwój ucznia odbywał 

się na różnych płaszczyznach, by każdy z nich 
odkrywał i zdobywał swoje Mount Everesty, 
a nasza szkoła była nadal synonimem jakości, 
stabilizacji i powodem do dumy.

LECH ZDUŃCZYK
Dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej 
w Ciechanowie

Miniony 2024 rok był dla nas okre-
sem intensywnej pracy, udanych inicjatyw, 
ciekawych projektów i  rosnącej frekwencji 
odwiedzających nas użytkowników.

Niewątpliwie wpływ na taki stan rzeczy 
miał fakt, że korzystaliśmy z odnowionych 
pomieszczeń na parterze naszej siedziby, 
co znacznie poprawiło warunki, w  jakich 
przyszło nam pracować. Wyposażyliśmy je 
w nowe nagłośnienie i  sprzęt multimedial-
ny, co wpłynęło na jakość przygotowywa-
nych imprez i uroczystości.

Program działalności kulturalnej, jaki 
udało się nam zrealizować w ubiegłym roku 
był bardzo bogaty i urozmaicony. Dość po-
wiedzieć, że w bibliotece miało miejsce 190 
różnorodnych wydarzeń, w których wzięło 

udział ponad 8.800 osób. Cieszy nas szcze-
gólnie fakt, że było wśród nich ponad 5.870 
dzieci, które zaprosiliśmy na ponad 140 
spotkań, imprez i uroczystości. Nie sposób 
wymienić je wszystkie, ale zdarzały się dni, 
w których bibliotekę odwiedzały 3-4 grupy 
przedszkolaków oraz uczniów z  rodzicami 
i opiekunami.

Ogromnym powodzeniem cieszyły 
się także imprezy skierowane do doro-
słych użytkowników biblioteki, szczególnie 
przygotowany już po raz czwarty koncert 
„Kwiaty Polskie”, biblioteczna biesiada „Po-
wróćmy jak za dawnych lat” czy koncerty 
„Cygańska biesiada” i  „Z  piosenką przez 
Europę”. Wyjątkowym wydarzeniem było 
spotkanie poświęcone pamięci Tadeusza 
i  Zygmunta Szczepankowskich, połączo-
ne z promocją albumu „Ojciec i Syn” oraz 
wystawa prac obu tych ciechanowskich 
artystów. Był to efekt współpracy z Panem 
Starostą Andrzejem Kaluszkiewiczem, oso-
biście zaangażowanym w  organizację tej 
imprezy. Bardzo wiele osób przybyło także 
na wieczór wspomnień o  doktorze Karolu 
Szwanke i  tradycyjnie już organizowane 
„Spacerki po Ciechanowie”. Nie zabrakło 
także imprez promujących nowe książki 
autorstwa naszych twórców – Marty Mro-
zińskiej, Krzysztofa Bieńkowskiego, Ewy 
Buraczewskiej, Adama Stawickiego,  Czesła-
wa Janowskiego, Katarzyny Kowalskiej czy 
Amandy Kicińskiej. Nie można nie wspo-
mnieć o  spotkaniach z  ciekawymi ludźmi, 
wystawach czy Dyskusyjnym Klubie Książ-
ki. W listopadzie po raz pierwszy wręczyli-
śmy także naszą, ustanowioną w 2024 roku, 
nagrodę „Przyjaciel Biblioteki”. Chcemy 
w  ten sposób podziękować ludziom czy 
firmom, które wspierają naszą działalność. 

Laureatem I edycji nagrody został Pan Ber-
nard Grzankowski.

W  2025 roku nie mamy zamiaru 
zwalniać tempa. Przygotowany plan dzia-
łalności jest równie bogaty, bowiem oprócz 
tradycyjnych już propozycji zaproponujemy 
naszym użytkownikom kolejne interesujące 
spotkania. Będą więc jubileuszowe „Kwiaty 
Polskie”, kolejna biesiada biblioteczna, pro-
mocje książek, „Młode talenty Powiatu”, 
konkursy recytatorskie, następne edycje 
„Liber Mazovia” i  „Przyjaciel Biblioteki”. 
Zaprosimy czytelników na wystawę starej 
ciechanowskiej prasy („Kup pan gazetę”), 
Ciechanowską Biesiadę Poetycką, Dzień 
Kurpiowski, spotkanie poświęcone Janinie 
Fetlińskiej, „Spacerki po Ciechanowie” czy 
kolejną „Herbatkę z…”. Mamy też nadzieję, 
że zaprosimy dzieci na „Ciechanowską Pa-
radę Krasnoludków”. Niestety w ubiegłym 
roku, ze względu na niebezpieczną pogodę, 
zmuszeni byliśmy zrezygnować z organizacji 
tej pięknej imprezy. Szczególnym wyzwa-
niem będzie organizacja Ogólnopolskiej 
Konferencji Bibliotekarzy Regionalistów, 
planowana na wrzesień 2025 roku. Jest to 
dla nas wyjątkowe wyróżnienie, bowiem 
zazwyczaj organizatorem są biblioteki wo-
jewódzkie. Powierzenie nam przygotowania 
tej imprezy jest wyrazem uznania środowi-
ska regionalistów dla PBP w Ciechanowie za 
osiągnięcia i efekty pracy dotyczącej badania 
i promocji regionalizmu.

Nie zapominamy także o  podstawo-
wym profilu naszej działalności. Tak jak 
w  ubiegłym, także w  bieżącym roku na 
naszych półkach pojawi się ponad tysiąc 
nowości wydawniczych. Mamy nadzieję, że 
wzorem 2024 roku pojawią się w  naszych 
progach nowi czytelnicy i użytkownicy.

Szkoła Podstawowa TwP w Ciechanowie

Dzień Babci i Dziadka w TWP

Uczniowie Szkoły Podstawowej TWP w  Ciecha-
nowie, pod kierunkiem swoich nauczycieli - na 
czele z  Dominikiem Molewskim, przygotowali 
wspaniały Koncert z okazji Dnia Babci i Dziadka.

W  Hali Sportowo-Widowiskowej 
MOSiR zaprezentowano program ar-
tystyczny, na który składały się występy 
muzyczne wszystkich klas z podziałem na 
poszczególne roczniki. Uczniowie wspólnie 
śpiewali i grali na instrumentach. Były też 
wokalne i instrumentalne występy solowe, 
a także duety czy śpiew w mniejszych lub 
większych grupach. W imieniu Społeczno-

ści Szkolnej życzenia Babciom i Dziadkom 
złożyła dyrektor Anna Zadrożna.

Po występach wokalno-instrumental-
nych przyszedł czas na „Poloneza”, którego 
w widowiskowy sposób zatańczyli ucznio-
wie klas siódmych i ósmych.

Na twarzach widzów było widać za-
chwyt i  wzruszenie… Na zakończenie 
Babcie i  Dziadkowie otrzymali od swych 
wnucząt własnoręcznie wykonane prezen-
ty. Zadbano też o słodki poczęstunek.

W  kuluarach można było podziwiać 
wystawę prac plastycznych autorstwa 
członków Klubu Senior+ w Dzboniu. AI
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Uczniowie widowiskowo zatańczyli „Poloneza”. W pierwszej parze - Kornelia Kuklak  i Szymon Wojciechowski

Uczniowie Szkoły Podstawowej TWP przygotowali piękny koncert z okazji Dnia Babci i Dziadka

Dominik Molewski
Od lewej: Kamila Ruszczycka, Małgosia Tenderenda oraz Kornelia Kuklak, które wykonały kolędę 
pt. „Jezusa narodzonego”
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Bożonarodzeniowe spotkanie w Grupie Biedronek 

Magia świąt 
w Miejskim 
Przedszkolu nr 3

Społeczność Chrześcijańska w Ciechanowie

Świąteczny koncert gospel

Parafia Św. Tekli w Ciechanowie

Charytatywny koncert w Klasztorku

W  Miejskim Przedszkolu nr 3 w  Ciechanowie 
odbyło się wyjątkowe, bożonarodzeniowe spot-
kanie w  Grupie Biedronek, które wprowadziło 
wszystkich uczestników w  świąteczny nastrój. 
To niezwykłe wydarzenie zgromadziło nie tyl-
ko przedszkolaków, ale również ich rodziców, 
którzy mieli okazję podziwiać występy swoich 
pociech.

Dzieci, pod czujnym okiem nauczycie-
li, przygotowały przepiękny program arty-
styczny pełen świątecznych piosenek, kolęd 
i wierszyków. Mali artyści, ubrani w  tema-
tyczne stroje, z ogromnym zaangażowaniem 
prezentowali swoje umiejętności przed zgro-
madzoną publicznością. Rodzice, z  uśmie-
chem i  wzruszeniem, nagradzali występy 
swoich dzieci gromkimi brawami, a w nie-
jednym oku pojawiła się łza wzruszenia.

Głównym punktem programu była 
wizyta Świętego Mikołaja, który z  wor-

kiem pełnym prezentów wywołał na twa-
rzach dzieci prawdziwy zachwyt. Każdy 
przedszkolak otrzymał upominek, a atmo-
sfera pełna radości i śmiechu dopełniła ten 
magiczny dzień. Dzieci z  niecierpliwością 
podchodziły do Mikołaja, dziękując za 
wspaniałe prezenty i pozując do pamiątko-
wych zdjęć.

Spotkanie zakończyło się wspólnym 
kolędowaniem, które jeszcze bardziej 
zbliżyło do siebie wszystkich uczestników 
– dzieci, rodziców i nauczycieli. Wspólne 
chwile, pełne serdeczności i  świątecznej 
magii, były doskonałą okazją do integracji 
i  podkreślenia wyjątkowej atmosfery, jaka 
panuje w Grupie Biedronek.

To wyjątkowe wydarzenie na długo 
pozostanie w  pamięci zarówno dzieci, jak 
i rodziców, będąc pięknym wprowadzeniem 
w świąteczny czas pełen radości i ciepła.

 PP 

W  Społeczności Chrześcijańskiej w  Ciechanowie, 
która jest częścią protestanckiego Kościoła Chry-
stusowego w RP, odbył się wspaniały świąteczny 
koncert w stylu gospel.

W  bardzo żywiołowy sposób wystąpił 
chór „One Voice Choir”, który śpiewał w ję-
zyku angielskim, a  kolędę „Wśród nocnej 
ciszy” wykonał po polsku. Grupa funkcjo-
nuje przy warszawskim Kościele „Redeemed 
Christian Church of God – House of Truth” 

(Odkupiony Chrześcijański Kościół Boży – 
Dom Prawdy). Jest to protestancki Kościół 
nurtu ewangelikalnego, który swą główną 
siedzibę ma w Nigerii. Posiada 7 milionów 
wiernych na całym świecie. W Polsce zało-
żył kilka afrykańskich społeczności. Świą-
teczne zgromadzenie poprowadził Krzysz-
tof Adamkowski – pastor ciechanowskiej 
Społeczności Chrześcijańskiej, zaś duszpa-
sterskie przesłanie do zebranych skierował 
pastor Leye Oladipupo z Warszawy. AI

W Klasztorku - świątyni Parafii Św. Tekli w Cie-
chanowie odbył się piękny Bożonarodzeniowy 
Koncert Charytatywny.

W jego trakcie zbierano pluszowe 
maskotki i zabawki dla dzieci z Oddziału 
Pediatrii Szpitala w Płońsku oraz dla ma-
łych pacjentów Oddziału Onkologii Cen-
trum Zdrowia Dziecka w Warszawie. Po 
koncercie przeprowadzono też kwestę na 
zakup maskotek i zabawek, podczas której 
zebrano 2.624 zł.

Przed licznie zgromadzoną w świą-
tyni publicznością wystąpiła Grupa 
Koncertowa pod kierownictwem Doroty 
Łukasiewicz. Jej członkowie, to zarówno 
dzieci, młodzież, jak i dorośli. Część z 
artystów jest spokrewniona. Występuje 
np. rodzeństwo lub rodzice i dzieci. – Jest 
to już trzynasty koncert, który organizu-
jemy. W Klasztorku występujemy po raz 

pierwszy. Jeśli chodzi o dzieci z naszej 
Grupy, są to głównie uczniowie z gmin-
nych szkół z okolic Płońska. Nasz zamysł 
był taki, aby miały one możliwość zapre-
zentować swoje talenty szerszej publicz-
ności. A świątynia ma swój dodatkowy 
urok, szczególnie w repertuarze związa-
nym z Bożym Narodzeniem – powiedzia-
ła nam Dorota Łukasiewcz.

Artyści zaprezentowali kolędy i inne 
świąteczne utwory. Był śpiew, gra na in-
strumentach i taniec. Pomiędzy występa-
mi kolejnych wykonawców duchowymi 
refleksjami dzieliły się osoby współprowa-
dzące koncert.

Publiczność była zachwycona i okla-
skami przyjęła zapowiedź proboszcza ks. 
kan. Grzegorza Bednarczyka, że w przy-
szłości ponownie zaprosi Grupę Koncerto-
wą do Klasztorka. – To był piękny koncert, 
który dodatkowo miał wymiar charytatyw-

ny. Wychodzę z założenia, że warto wspie-
rać wszelkie dobre dzieła – powiedział nam 
ks. Bednarczyk.

Gratulacje artystom złożył także obec-
ny na koncercie Adam Krzemiński – Poseł 
na Sejm RP.

***
Przed ciechanowską publicznością 

wystąpili: Dorota Łukasiewicz, Zofia Bo-
nisławska, Michalina Pawłowska, Antoni 
Piotrowski, Amelia Wiśniewska, Wiktoria 
Kosudzińska, Kacper Napiórkowski, Zu-
zanna Julczyk, Maja Burna, Alicja Pier-
ścińska, Zuzanna Brzezińska, Kornelia 
Banasiak, Lena Banasiak, Milena Napiór-
kowska, Filip Melzacki, Weronika Melza-
cka, Sylwia Paładiczuk, Mateusz Kacprow-
ski, Dariusz Zarzycki, Antonina Zarzycka, 
Klaudia Krupińska, Anna Tomaszewska, 
Karol Pisarski, Miłosz Paładiczuk, Karol 
Paładiczuk i Łukasz Napiórkowski. AI

- zaopatrzenia ortopedycznego
1,5 procent to nie tak wiele, a dla mnie 
szansa na nowe sprawne życie.

- regularnej intensywnej rehabilitacji 
- opieki lekarskiej

Nazywam się FILIP BUGAJEWSKI urodziłem się 14 lipca 2015 roku
z Artrogrypozą, która wiąże się z opóźnieniem mojego rozwoju 
ruchowego. Od początku życia przeszedłem już kilka operacji 
ortopedycznych, mimo to nadal nie umiem samodzielnie chodzić. 
Każdego dnia na przekór losu ćwiczę ze wszystkich sił, aby w końcu 
pokonać wszelkie trudności. Aby wrócić do pełnej sprawności 
potrzebuje opieki specjalistów i szeregu operacji. 
Dzięki wam mogę korzystać z:

Podaruj 1,5% podatku
KRS 0000037904

28302 Bugajewski Filip

PODARUJ
1,5%

ogłoszenie

Pamiątkowe zdjęcie dzieci, wychowawców oraz rodziców wykonane podczas przedświątecznego 
spotkania w Miejskim Przedszkolu nr 3 w Ciechanowie
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Chór „One Voice Choir” wraz z pastorem Krzysztofem Adamkowskim i jego żoną Dorotą

Od lewej pastorzy: Leye Oladipupo i Krzysztof 
Adamkowski

W Klasztorku wystąpiła Grupa Koncertowa pod kierunkiem Doroty Łukasiewicz
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Ciechanowski Jarmark Bożonarodzeniowy

Jarmark i Wigilia przed Ratuszem

W  przedświąteczny weekend na Placu Jana 
Pawła II władze miasta zorganizowały Ciecha-
nowski Jarmark Bożonarodzeniowy. Główną 
atrakcją była Miejska Wigilia oraz koncert „Ka-
peli ze wsi Warszawa”.

Na Jarmarku można było kupić, 
m.in.: świąteczne upominki, ozdoby, 
rękodzieło, biżuterię, zabawki, słodycze, 
miód, tradycyjne wędliny, nabiał oraz re-
gionalne alkohole.

Były także stoiska gastronomiczne, 
m.in. ciechanowskiej Restauracji Deja Vu 
oraz Kół Gospodyń Wiejskich z  terenu 
okolicznych gmin.

Pomiędzy stoiskami przechadzał się 
Święty Mikołaj ze Śnieżynkami, chętnie 
pozując do pamiątkowych zdjęć. 

Pierwszego dnia na scenie wystąpiły 
przedszkolaki i  uczniowie. Był też pokaz 
tańca grupy MADA DANCE. Chętni mo-
gli spróbować swoich sił w  ŚWIĄTECZ-
NYM KARAOKE.

Podczas niedzielnego programu arty-
stycznego zaprezentowali się: Miejska Or-
kiestra Dęta OSP Ciechanów, stypendyści 
Prezydenta Miasta Ciechanów, a także lo-
kalni soliści i zespoły muzyczne.

W południe prezydent Krzysztof Ko-
siński złożył mieszkańcom życzenia świą-
teczno-noworoczne, a  później częstował 
przybyłych wigilijnymi potrawami. Rozda-
wano także miejski kalendarz na 2025 rok.

Organizatorami Ciechanowskiego 
Jarmarku Bożonarodzeniowego były wła-
dze miasta i Ciechanowski Ośrodek Edu-
kacji Kulturalnej STUDIO, we współ-
pracy z  Miejskim Ośrodkiem Sportu 
i Rekreacji oraz Przedsiębiorstwem Usług 
Komunalnych. 

 AI

Specjalny Ośrodek Szkolno-wychowawczy w Ciechanowie

Wyjątkowe Jasełka 
w SOSW

Koncert „Spełniamy Marzenia”

Świąteczne spełnienie marzeń

W grudniu w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wy-
chowawczym w Ciechanowie zaprezentowano 
wyjątkowe Jasełka – przygotowane wspólnie 
przez uczniów i nauczycieli.

Historia narodzin Jezusa została przed-
stawiona poprzez piękny śpiew, grę na 
skrzypcach, taniec oraz wzruszające słowa. 
Jasełka były wyjątkowe nie tylko dla dzieci 

i pracowników Ośrodka, ale także dla za-
proszonych gości. Wyrażali oni pochwały 
pod adresem występujących oraz złożyli 
świąteczne życzenia. Wśród gości znalazł 
się m.in. ks. kan. Zbigniew Adamkowski 
– proboszcz ciechanowskiej Parafii pw. Św. 
Józefa.

Organizatorom i wykonawcom należą 
się brawa za przygotowanie Jasełek. MB/AI

W  kościele Parafii Św. Franciszka z  Asyżu w  Cie-
chanowie odbył się wspaniały koncert „Spełniamy 
Marzenia”. Jego organizatorem był ciechanowski 
oddział Polskiego Towarzystwa Walki z  Kale-
ctwem, zaś patronat honorowy nad wydarzeniem 
sprawował prezydent Krzysztof Kosiński.

Koncert w pięknym stylu poprowadzi-
li: jego pomysłodawca Robert Słupski oraz 

Dominika Kasińska – uczestniczka 
programu telewizji TTV pt. „Down the 
Road. Zespół w trasie”.

Przed publicznością, która licznie wy-
pełniła świątynię wystąpili: Zosia Jankow-
ska, Tosia Falkowska, Damian Kowalski, 
Alicja Kaszubowska, Kaja Grzelak, Mał-
gosia Pilzak, Natasza i  Norbert Pepłow-
scy oraz Daria, Piotr i Robert Piotrowscy, 
a  także zespoły – „Moja Rodzina” i  „Ku-
canki”. Artystom w  trakcie wykonywania 
części utworów towarzyszyły osoby z  nie-
pełnosprawnościami.

Po raz pierwszy wystąpił ponad 
20-osobowy ciechanowski Chór TWK.

Gwiazdą wieczoru był Regionalny Ze-
spół Pieśni i Tańca „ONDRASZEK”, któ-
rego członkiem jest Dominika Kasińska.

- Po raz kolejny udało się nam spełnić 
marzenia. Koncert okazał się też sukcesem 
frekwencyjnym. Kościół był wypełniony 
publicznością – powiedział nam Robert 
Słupski.

PULS był jednym z patronów medial-
nych tego muzycznego wieczoru pełnego 
wzruszeń. 

 AI

W Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Ciechanowie w formie Jasełek przypomniano 
wydarzenia sprzed ponad dwóch tysięcy lat
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Tegoroczny koncert „Spełniamy Marzenia” odbył się w świątyni Parafii Św. Franciszka z Asyżu w Ciechanowie
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Prezydent Krzysztof Kosiński składa mieszkańcom 
życzenia świąteczno-noworoczne

Prezydent Krzysztof Kosiński częstował mieszkańców wigilijnymi potrawamiŚwięty Mikołaj i Śnieżynki chętnie pozowali do pamiątkowych fotografii

Na scenie występują dzieci z Miejskiego Przedszkola nr 3 w Ciechanowie
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ogłoszenie

związek Żołnierzy wojska Polskiego

Żołnierskie 
spotkanie opłatkowe

Towarzystwo walki z Kalectwem

Spotkanie opłatkowe w TWK

Polskie Stronnictwo Ludowe

Opłatek u Ludowców

Prawo i Sprawiedliwość

Opłatkowe spotkanie Prawa i Sprawiedliwości

Członkowie i  przyjaciele ciechanowskiego od-
działu terenowego Polskiego Towarzystwa 
Walki z Kalectwem zgromadzili się na spotkaniu 
opłatkowym w  gościnnych murach Ciechanow-
skiego Ośrodka Edukacji Kulturalnej „Studio”.

Świąteczne, bardzo wzruszające prze-
słanie, skierowała do obecnych Ewa Micha-
lak – prezes zarządu oddziału TWK. - Moi 
drodzy, Wigilia to czas wyjątkowy, pełen 
ciepła i refleksji. To czas, gdy zatrzymujemy 
się na moment, by zdać sobie sprawę z pięk-
na świąt i docenić wspólne chwile spędzone 
z najbliższymi. I właśnie zbliża się chwila, 
gdy z  radością i  entuzjazmem będziemy 
celebrować Święta Bożego Narodzenia 
w zaciszu naszych domów. Ale zanim roz-
poczniemy ten szczególny czas w gronie ro-
dziny, chciałabym zatrzymać się na chwilę, 
aby podzielić się z Wami kilkoma słowami 
w trakcie naszej Wigilii. Jesteśmy nie tylko 
członkami stowarzyszenia, ale również gru-
pą osób, która potrafi wspólnie się bawić 
i  wspierać. Nasze działania sprawiają, że 
wszyscy jesteśmy trochę lepsi, a  odrobinę 
lepszy jest także świat, w  którym żyjemy. 
Wierzymy, że miłość i dobroć nie wyczer-
pują się nigdy – powiedziała prezes Micha-
lak, która na zakończenie złożyła wszystkim 
obecnym życzenia świąteczne.

Życzenia zebranym, w  imieniu włas-
nym oraz starosty Jana Andrzeja Kalusz-
kiewicza, złożył także wicestarosta Robert 
Morawski.

Słowo duszpasterskie wygłosił ks. prał 
Eugeniusz Graczyk. Podkreślił, że Boże 
Narodzenie to nie tylko wydarzenie histo-
ryczne. – Boże Narodzenie może odbywać 
się dziś, w każdej chwili. Ma ono miejsce 
gdy wyciągamy pomocną dłoń do chorego, 
starszego czy samotnego człowieka – powie-
dział ks. prał. Graczyk, po czym pobłogo-
sławił opłatek, świąteczne potrawy i wszyst-
kich obecnych. Następnie podzielono się 

opłatkiem i  zaśpiewano kolędę „Wśród 
nocnej ciszy”.

W  świątecznym zgromadzeniu wzię-
ła też udział grupa wychowanków oraz 
kierownictwo Placówki Opiekuńczo-Wy-
chowawczej „Nasze Dzieci” w  Czernicach 
Borowych. Dzieci zaprezentowały krótki 
program artystyczny.

Bardzo miłym akcentem było wrę-
czenie podziękowań członkom TWK, 
którzy jako wolontariusze włączyli się 
w  tegoroczną Świąteczną Zbiórkę Żyw-
ności prowadzoną przez Bank Żywności 
w Ciechanowie. AI

Członkowie i sympatycy Polskiego Stronnictwa 
Ludowego zgromadzili się na tradycyjnym 
spotkaniu opłatkowym. Jak zawsze w tym śro-
dowisku panowała życzliwa, niemalże rodzinna 
atmosfera.

Gospodarzami spotkania byli Elżbieta 
Szymanik - Prezes Zarządu Powiatowego 
PSL, Przewodnicząca Rady Powiatu Ciecha-
nowskiego oraz Robert Morawski – Prezes 
Zarządu Miejskiego PSL w  Ciechanowie, 
Wicestarosta Ciechanowski.Na przedświą-
teczne zgromadzenie licznie przybyli m.in. 
związani z PSL samorządowcy.

Do zebranych przemówili prezesi 
Elżbieta Szymanik i  Robert Morawski. 
W trakcie swoich wystąpień dziękowali za 
zaangażowanie w  samorządową kampanię 
wyborczą. Wyrazili nadzieję na podobną 

aktywność struktur partii podczas zbliża-
jących się wyborów Prezydenta RP. Złożyli 
też wszystkim przybyłym życzenia świą-
teczne i noworoczne.

Minutą ciszy uczczono pamięć człon-
ków Polskiego Stronnictwa Ludowego 
z naszego terenu, którzy zmarli w mijają-
cym roku.

Bardzo miłym akcentem było podzię-
kowanie Ludowcom, którzy angażują się 

w Świąteczną Zbiórkę Żywności. Dyplomy 
wręczyła wolontariuszom Dorota Jezierska 
– Prezes Zarządu Banku Żywności w Cie-
chanowie.

Po części oficjalnej podzielono się 
opłatkiem i składano sobie wzajemnie ży-
czenia. Warto dodać, że w sali gdzie zgro-
madzili się Ludowcy stała piękna choinka, 
udekorowana m.in. bombkami z logo PSL.

 AI

Przed Świętami Bożego Narodzenia odbyło się 
spotkanie opłatkowe członków oraz sympaty-
ków Prawa i  Sprawiedliwości. Sala konferen-
cyjna ciechanowskiego Domu Rzemiosła ledwie 
pomieściła wszystkich gości.

Jako pierwsza zabrała głos poseł Wiolet-
ta Kulpa, która pełni obowiązki prezesa Za-
rządu Okręgowego PiS. Życzenia zebranym 
złożyli także: poseł Anna Cicholska, senator 
Krzysztof Bieńkowski oraz Jacek Ozdoba – 
poseł do Parlamentu Europejskiego.

W  ich wystąpieniach, oprócz życzeń 
świąteczno-noworocznych, pojawiły się 
także wątki dotyczące obecnej sytuacji 

politycznej w  kraju. Parlamentarzyści 
podkreślali konieczność zachowania jed-
ności w  strukturach PiS oraz nastawienia 
się na ciężką i  solidną pracę w  wyborach 
Prezydenta RP. Słowo duszpasterskie do 
zebranych skierował ks. kan. Jan Jóźwiak 

– proboszcz Parafii Matki Bożej Fatimskiej 
Ciechanowie.

Po części oficjalnej zgromadzeni po-
dzielili się opłatkiem i  zaśpiewali kolędę 
„Wśród nocnej ciszy”. Końcowym elemen-
tem spotkania była wieczerza wigilijna. AI

Członkowie ciechanowskiego Koła Związku Żoł-
nierzy Wojska Polskiego zebrali się na tradycyj-
nym spotkaniu opłatkowym. 

Świąteczne zgromadzenie poprowadził 
prezes płk dypl. Marek Falkowski. – Wigilia 
Świąt Bożego Narodzenia jest powszech-
nie uważana za najbardziej rodzinny dzień 
w roku. To czas spotkań wśród rodziny i przy-
jaciół, a także refleksji nad minionym rokiem 
i obdarowywania się wzajemnie życzliwością. 
Niech przeżywanie Świąt Bożego Narodze-
nia będzie dla wszystkich członków naszego 
Związku oraz zaproszonych gości źródłem 
łaski w codziennym życiu, zarówno w pracy, 
jak i w domu. Nadchodzący Nowy Rok 2025 
niech przejawia się pomyślnością w  służbie 
drugiemu człowiekowi i rodzinie, a przez to 
i Ojczyźnie – mówił płk Falkowski.

Minutą ciszy zgromadzeni uczcili pamięć 
członków Koła, którzy w  ciągu minionego 
roku odeszli na wieczną wartę. Byli to: płk 
Krzysztof Talak i ppłk Zdzisław Puternicki.

Wręczono legitymacje nowym człon-
kom Koła. Odebrali je mjr Józef Świerczek 
i ppłk Zbigniew Janusz.

Świąteczne życzenia złożyli zebranym: 
gen. dyw. rez. Piotr Czerwiński – prezes 
Federacji Stowarzyszeń Rezerwistów 
i Weteranów Sił Zbrojnych Rzeczpospoli-
tej Polskiej, gen. dyw. Norbert Iwanowski 
– dowódca 1 Dywizji Piechoty Legionów 
oraz starosta Jan Andrzej Kaluszkiewicz. 
W spotkaniu wzięli też udział, m.in.: wi-
cestarosta Robert Morawski, radny miej-
ski Andrzej Bayer, Ewa Gładysz – hono-
rowy członek ZŻWP oraz Marek Kiwit 
– przewodniczący Rady Powiatowej No-
wej Lewicy w Ciechanowie.

Słowo duszpasterskie skierował do ze-
branych ks. kan. Wojciech Hubert, który 
także pobłogosławił opłatek. Wspólnie za-
śpiewano kolędę „Wśród nocnej ciszy”.

Po części oficjalnej składano sobie życze-
nia i dzielono się opłatkiem. 
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Od lewej członkowie Zarządu Koła Związku Żołnierzy Wojska Polskiego w Ciechanowie: wiceprezes 
ppłk Eugeniusz Nowak, sekretarz kpt. Andrzej Wysocki i  prezes płk dypl. Marek Falkowski. 
Opłatek błogosławi ks. kan. Wojciech Hubert

Świąteczne zgromadzenie oddziału terenowego Polskiego Towarzystwa Walki z  Kalectwem 
w Ciechanowie

Uczestnicy opłatkowego spotkania członków i sympatyków Polskiego Stronnictwa Ludowego

Od lewej: poseł Wioletta Kulpa, senator Krzysztof Bieńkowski, poseł Anna Cicholska, poseł Jacek 
Ozdoba oraz ks. kan. Jan Jóźwiak
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Prosecco Półmaraton

Łebkowski pobiegł 
w stolicy „Prosecco”

Gala Babilon MMa 51 

Szymon Kołecki stoczy 
walkę w Ciechanowie

Ciechanowski Klub Karate Kyokushin

Medale na zakończenie roku

Ciechanowski Klub Karate Kyokushin

Walczyli w Kątach Wrocławskich

Ciechanowski Klub Bokserski

Muzealna lekcja historii

Reprezentacja Ciechanowskiego Klubu Karate 
Kyokushin (CKKK) wzięła udział w Pucharze Polski 
PZK 2024, który odbył się w grudniu w Koszalinie.

W zawodach wzięło udział prawie 400 
zawodników, reprezentujących 67 klubów 
z całej Polski. Wśród nich znalazła się trój-
ka karateków z CKKK: Gabriela Simińska, 
Marta Grzegorczyk i Szymon Mądry. To-
warzyszył im sensei Krzysztof Szczepański.

Choć konkurencja była bardzo licz-
na i wymagająca, to naszym zawodnikom 

udało się wywalczyć w  Pucharze Polski 
dwa medale. Gabriela Simińska wygrała 
wszystkie walki zdobywając tym samym 
pierwsze miejsce. Z kolei Szymon Mądry, 
po dotarciu do finału, musiał uznać nie-
wielką przewagę rywala i ostatecznie zajął 
drugie miejsce.

Marta Grzegorczyk po wyrównanej 
walce i werdykcie, który nie był jednogłoś-
ny, musiała uznać wskazanie na przeciw-
niczkę kończąc zawody zaraz za podium.

 KS/AI

Dziewięcioosobowa drużyna Ciechanowskiego 
Klubu Karate Kyokushin (CKKK) wzięła udział 
w ICHIBAN IKO POLISH CUP, które odbyły się 11 
stycznia w Kątach Wrocławskich.

W zawodach wystartowało ponad 500 
zawodników z dwunastu krajów Europy. 
Nasi reprezentanci rywalizowali w konku-
rencjach kata i kumite zdobywając w sumie 
sześć medali.

A oto indywidualne wyniki zawodników 
CKKK uzyskane w poszczególnych kategoriach:

- konkurencja Kata: II miejsce - Ga-
briela Simińska. Tuż za podium uplasowali 
się Marta Grzegorczyk i Franciszek Szcze-
pański.

- konkurencja Kumite Open: II miej-
sce - Gabriela Simińska.

- konkurencja Kumite: II miejsce - Szy-
mon Mądry, III -  Franciszek Szczepański, 

Nina Gołębiewska i Szymon Bazylejski. W 
konkurencji tej startowali również: Marta 
Grzegorczyk, Jakub Mieszkowski, Magda-

lena Pikus i Paweł Pikus. Cała czwórka, po 
mocnych walkach w eliminacjach, zakoń-
czyła zmagania poza strefą medalową. KS/AI

Grupa kilkudziesięciu młodych osób z  powiatu 
ciechanowskiego pojechała do Gdańska, gdzie 
zwiedziła m.in. Muzeum II Wojny Światowej 
oraz Stare Miasto. Wyjazd zorganizował Ciecha-
nowski Klub Bokserski w  ramach projektu pn. 
„Walczymy o pamięć, walczymy o wartości”.

Celem projektu jest zbudowanie 
wśród młodych osób z powiatu ciechanow-
skiego postaw patriotycznych, ukazanie 
wartości jakie niesie ze sobą działanie na 

rzecz innych ludzi oraz zachęcenie szero-
kiego grona młodych sportowców do wo-
lontariatu oraz poznawania dziejów Polski 
i historii lokalnej.

W wyjeździe do Gdańska, oprócz mło-
dych sportowców, wzięli także udział przed-
stawiciele Młodzieżowej Rady Miasta Ciecha-
nów. – Ostatni wyjazd to kolejny dowód na 
to, że nasz Klub to nie tylko Boks Olimpijski, 
ale również integracja i nauka historii dla dzieci 
i młodzieży – podkreśla trener Michał Garstka.

Ciechanowski Klub Bokserski reali-
zuje projekt „Walczymy o  pamięć, wal-
czymy o wartości” we współpracy z firmą 
ProFound Katarzyna Szmit, która jest 
odpowiedzialna za jego koordynację. Jest 
on finansowany ze środków Narodowego 
Instytutu Wolności - Centrum Rozwoju 
Społeczeństwa Obywatelskiego w  ra-
mach Rządowego Programu Fundusz 
Inicjatyw Obywatelskich NOWEFIO na 
lata 2021-2030. AI

Marek Łebkowski – ciechanow-
ski radca prawny, a zarazem 
przewodniczący Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu Rady Miasta, 
biegający w barwach Stowarzy-
szenia ASFaltLove Dziki, w grud-
niu ukończył „Prosecco Półmara-
ton” we Włoszech.

– Biegowe wyzwanie 
2024 roku musiało się kiedyś 
zakończyć. I zakończyło się 
pięknym akcentem na „Prosec-
co Półmaratonie” we włoskiej 
miejscowości Vidor. To poło-
żona 60 km od Wenecji stolica 
słynnego trunku. Zorganizo-
wano tam świetną trzydniową 
imprezę z wieloma atrakcjami, 
lokalnymi zabawami, pysz-
nym makaronem, pizzą i serami. Trasa bie-
gu półmaratońskiego wiodła przez winnice, 
podwórka mniejszych i większych lokalnych 
wytwórni Prosecco. Była pełna atrakcji - „coś 
dla ciała, coś dla ducha”: jedzenie, muzyka, 
głośny doping oraz piękny widok górskich 
stoków porośniętych krzewami winogro-
nowymi. Chociaż bieg odbywał się zimową 
porą, to i tak było czym nacieszyć oczy. Oczy-

wiście nie zabrakło licznych grup Rodaków, 
właściwie ze wszystkich regionów Polski. Do 
tego „champagne shower” na mecie i dwuna-
sty półmaraton, jak i całe wyzwanie, można 
uznać za zaliczone. To był piękny biegowy 
rok, już nie mogę się doczekać nowych wy-
zwań w 2025. Polecam ten sport, bo „biegać 
każdy może”. Należy tylko odpowiednio do-
brać dystans – powiedział nam Marek Łeb-
kowski. AI

14 marca Ciechanów będzie gospodarzem 
gali mieszanych sztuk walki Babilon MMA 51. 
Szymon Kołecki wystąpi w rodzinnym mie-
ście w walce z legendą MMA, zdobywcą wielu 
mistrzowskich pasów polskich i międzynaro-
dowych organizacji. Sponsorem tej walki jest 
Kancelaria Piotrowski & Wspólnicy.

Szymon Kołecki błyskawicznie wraca 
do klatki po wielkim zwycięstwie nad Olim 
Thompsonem, wywalczonym podczas jubileu-
szowej Gali Babilon MMA. 14 marca, o godz. 
19.00, będziemy mogli zobaczyć widowiskową i 
pełną emocji walkę na żywo. Gala odbędzie się w 
hali MOSiR przy ul. 17 Stycznia. Bilety można 
nabyć na stronie internetowej: www.eventim.pl

Dla 43-letniego Szymona Kołeckiego, 
który w grudniu ubiegłego roku wznowił 

karierę po trzyletniej przerwie, będzie to 
powrót do kategorii półciężkiej. To w niej 
w przeszłości występował najczęściej i świę-
cił największe triumfy w MMA. 

Podczas marcowej gali Babilon MMA 
51 w Ciechanowie będzie można zobaczyć 
także walki Iwo Baraniewskiego z Kamilem 
Stachurą oraz Marcela Piersa z Pawłem Ko-
niecznym. 

Nazwisko rywala Szymona Kołeckiego 
oraz informacje o kolejnych zawodnikach 
będą ogłaszane w najbliższych tygodniach 
na kanałach Babilon MMA (WWW, Insta-
gram, Facebook, Twitter, YouTube).

Galę będą transmitować stacje telewi-
zyjne: Super Polsat, Polsat Sport Fight oraz 
Polsat Box Go. 

 UM/AI
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Marek Łebkowski we włoskim Vidor

Reprezentanci Ciechanowskiego Klubu Karate 
Kyokushin podczas Pucharu Polski PZK 2024 
w Koszalinie
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Zawodnicy Ciechanowskiego Klubu Karate Kyokushin prezentują puchary zdobyte podczas 
ICHIBAN IKO POLISH CUP w Kątach Wrocławskich

Kilkadziesiąt młodych osób z powiatu ciechanowskiego wzięło udział w wyjeździe do Gdańska, gdzie zwiedzili m.in. Muzeum II Wojny Światowej
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Powiatowa Biblioteka Publiczna

Zaproszenie na Benefis 
Ryszarda Sobotko

Rafał Bartłomiej Panfil: „Braterstwo broni jako forma więzi społecznej”

O braterstwie broni
Powiatowa Biblioteka Publiczna w  Ciechanowie zaprasza 
w dn. 31 stycznia br. na godz. 17.00 do swej siedziby (War-
szawska 34 - parter) na Benefis Ryszarda Sobotko. W ub.r. 
ukazała się jego czwarta książka pt. „Tuż przed metą”.

Ryszard Sobotko (ur. w 1936 r. w Wilnie) ukończył 
studia ekonomiczne w  Wyższej Szkole Ekonomicznej 
w Sopocie. Pracował 40 lat w zawodzie nauczycielskim. 
Jest ekonomistą, pedagogiem, działaczem społecznym, 
pasjonuje się muzyką i  literaturą. To również wielki 
patriota lokalny, autor książek autobiograficznych. Był 
Radnym Miasta Ciechanów (w  latach 1990-1994, 
1998-2006). Należy do Towarzystwa Miłośników Ziemi 
Ciechanowskiej, Towarzystwa Wiedzy Powszechnej oraz 
Związku Piłsudczyków w Ciechanowie. Od 1994 r. jest 
związany z chórem parafialnym „Victoria”.

Wieczór uświetnią muzycznie Joanna Kiszkurno 
i Roman Tolsdorf. AI

Pod koniec ub.r. ukazała się bardzo ciekawa książka dr. Ra-
fała Bartłomieja Panfila pt. „Braterstwo broni jako forma 
więzi społecznej”. Powstała na bazie rozprawy doktorskiej 
tego wykładowcy z Państwowej Akademii Nauk Stosowa-
nych im. Ignacego Mościckiego w Ciechanowie (PANSIM).

Rafał Bartłomiej Panfil to doktor nauk społecz-
nych w dyscyplinie nauk o bezpieczeństwie, socjolog, 
filozof i polemolog, adiunkt w Zakładzie Bezpieczeń-
stwa Wewnętrznego Wydziału Nauk Technicznych 
i  Społecznych PANSIM. Absolwent Uniwersytetu 
Szczecińskiego, Uniwersytetu Warmińsko-Mazur-
skiego i Akademii Obrony Narodowej w Warszawie. 
Członek Polskiego Towarzystwa Socjologicznego oraz 
prezes Ciechanowskiego Towarzystwa Naukowego. 
W  obrębie jego zainteresowań naukowych znajduje 
się problematyka społecznych aspektów bezpieczeń-
stwa i zagrożeń.

Zdaniem autora braterstwo broni stanowi treść 
wielu składników świadomości społecznej, jednak 
w niewielkim stopniu jest przedmiotem refleksji na-
ukowej. - W jednym z powyższych składników - kul-
turze popularnej - jest ono ukazywane jako niezwykle 
silna relacja istniejąca pomiędzy żołnierzami, którzy 
uczestniczą w działaniach wojennych. Właściwość ta 
pozwala spojrzeć na przedmiotowe zagadnienie jak na 
zjawisko społeczne i poddać je naukowym rozważa-
niom. Główną intencją niniejszej pracy jest ukazanie 
zjawiska braterstwa broni jako wyjątkowej formy wię-
zi społecznej istniejącej pomiędzy żołnierzami. Rea-
lizacja tego przedsięwzięcia wymaga jednak podjęcia 
wielu czynności poznawczych: rekonstrukcji teore-
tycznego modelu pojęcia więzi społecznej, charakte-
rystyki sposobów jego wykorzystania w  eksploracji, 
opisie i wyjaśnianiu zjawisk zachodzących w  różno-
rodnych zbiorowościach żołnierzy oraz stworzenia 
koncepcji zjawiska braterstwa broni i wykorzystania 
jej w toku badań empirycznych – pisze we wstępie dr 
Rafał Bartłomiej Panfil.

Autor podkreśla, że choć wydana właśnie mo-
nografia została opracowana na podstawie rozprawy 
doktorskiej, od której obrony upłynął już pewien 
czas, to jej problematyka pozostała niezwykle aktual-
na. - Trwające konflikty zbrojne i aktualne przemiany 
świata społecznego zmuszają do pogłębionej refleksji 
nie tylko nad pojęciem braterstwa broni, ale także 
szeroko rozumianej więzi społecznej traktowanej jako 
swoiste tworzywo konstytuujące 
współczesne społeczeństwo – wska-
zuje dr Panfil.

W pierwszej części książki au-
tor zajmuje się braterstwem broni 
jako przedmiotem badań teore-
tycznych, zaś w drugiej - empirycz-
nych. W  publikacji zamieszczono 
ponad 130 rysunków i  tabel, co 
pokazuje jak solidnie i szczegółowo 
autor przedstawia wyniki swych ba-
dań. Uznanie budzi także obszerna 
bibliografia, w tym obcojęzyczna.

W  podsumowaniu swych ba-
dań Rafał Bartłomiej Panfil napi-
sał, że wśród ogólnych właściwości 
charakteryzujących zjawisko bra-

terstwa broni, które zostały wskazane przez żołnie-
rzy, znalazła się autentyczność. - Jest to pierwotna, 
w stosunku do pozostałych, właściwość, gdyż stanowi 
podstawę uwierzytelnienia kolejnych określeń. Bra-
terstwo broni może być określone również mianem 
niepowtarzalnego zjawiska. Jednocześnie jest ono 
głęboko zakorzenione w żołnierskim doświadczeniu, 
a przez nich samych określone jako zagadnienie aktu-
alne, ciekawe, nieznane, rzadkie i ważne. W odniesie-
niu do różnego rodzaju relacji społecznych braterstwo 
broni jest silne, dobre i  trwałe. Ponadto, zdaniem 
większości badanych żołnierzy, omawiane zjawisko 
pozytywnie oddziałuje na funkcjonowanie całych sił 
zbrojnych, ale może służyć również poznaniu zjawi-
ska wojny – pisze autor w zakończeniu książki.

Rafał Panfil podkreśla też, że temat nie został 
przez niego w pełni wyczerpany i  jest wart dalszych 

pogłębionych badań. - W  szcze-
gólny sposób zainteresowanie ba-
dawcze powinno zostać skierowane 
również w  stronę pragmatycznego 
aspektu braterstwa broni, gdyż do-
piero wtedy ukazałby się jego pełen 
potencjał. Przede wszystkim rezul-
taty poznania zjawiska braterstwa 
broni można byłoby wykorzystać 
w  kontekście efektywności jedno-
stek organizacyjnych Sił Zbrojnych 
Rzeczypospolitej Polskiej – pokre-
śla autor.

Książka liczy 260 stron. Jej 
wydawcą jest Państwowa Akademia 
Nauk Stosowanych im. Ignacego 
Mościckiego w Ciechanowie. AI

„Król Olch”
Magdalena Ogórek
Fascynujące śledztwo historycz-

no-dziennikarskie dotyczące: prze-
rzutu hitlerowskich zbrodniarzy do 
Ameryki Południowej; dostępu do 
Tajnego Archiwum Watykańskiego; 

niezwykłych losów kapitana Wilma Hosenfelda, niemie-
ckiego oficera, który uratował Władysława Szpilmana, 
bohatera filmu Romana Polańskiego „Pianista”; ratowa-
nia przez Hosenfelda sakraliów z warszawskich kościołów 
po upadku PowstaniaWarszawskiego; nowych wątków 
dotyczących rabunku polskich dzieł sztuki przez Ottona 
von Wächtera, gauleitera Galicji, o  którym Magdalena 
Ogórek pisała już w  dwóch poprzednich bestsellerach; 
zbrodni hitlerowskich, w które zamieszany był Wächter; 
niewyjaśnionych tajemnic grabieży polskiego dziedzictwa 
przez państwo niemieckie.

Biografia równoległa dwóch oficerów noszących 
niemiecki mundur: zbrodniarza wojennego (Otto von 
Wächter) i  szlachetnego człowieka (Wilm Hosenfeld), 
który uratował wiele istnień ludzkich na terenie okupo-
wanej Polski, o którego uwolnienie z rosyjskiego gułagu 
zabiegały po wojnie u władz sowieckich dziesiątki obywa-
teli polskich, a przede wszystkim Władysław Szpilman.

Liczba stron: 304, Cena: 59,90 zł

„Nie ma innej Rosji”
Maciej Pieczyński
„Dr Maciej Pieczyński to jeden 

z  najoryginalniejszych współczesnych 
polskich badaczy i obserwatorów Ro-
sji. Tytuł „Nie ma innej Rosji” może 
sugerować, że to publikacja katego-

ryczna. Natomiast jej lektura dowodzi, że to książka nie-
zwykle erudycyjna, oparta na bogatej i niepowierzchow-
nej argumentacji oraz refleksji autora. I przede wszystkim 
to książka realistyczna, która wpisuje się w bogate dzieje 
polskiej myśli o tym, czy inny ustrój polityczny w Rosji 
jest możliwy. Powinien przeczytać ją każdy, kto interesuje 

się współczesną polityką, kulturą oraz historią naszego naj-
większego sąsiada. Mam nadzieję, że wywoła ona w naszej 
debacie o Rosji i regionie kolejne, konstruktywne dyskusje 
i spory” – pisze o książce dr Michał Patryk Sadłowski - hi-
storyk państwa i prawa z Zakładu Historii Administracji 
na Wydziale Prawa i  Administracji Uniwersytetu War-
szawskiego, prezes Centrum Badań nad Państwowością 
Rosyjską oraz Fundacji Instytut Prawa Wschodniego.

Liczba stron: 312, Cena: 59,90 zł

„Obywatelska armia 
Rzeczypospolitej”
Marek Budzisz
Kryzys demograficzny trapiący 

kraje rozwinięte, niska sprawność fi-
zyczna nowych pokoleń wchodzących 
w  życie, powszechne uzależnienie od 

środków psychoaktywnych powodują, że rezerwuar siły 
bojowej NATO stale topnieje.

Marek Budzisz ukazuje modele wykorzystania zaso-
bów ludzkich przez poszczególne kraje Sojuszu Atlanty-
ckiego. Wykazuje fundamentalne różnice systemowe: od 
modelu profesjonalnego – w Wielkiej Brytanii, Stanach 
Zjednoczonych czy Francji, aż do modelu obrony totalnej 
w stylu skandynawskim.

Czy zostaniemy zmuszeni w  Europie i  w  Polsce 
do zmiany dotychczasowego systemu rekrutacji do 
wojska, budowania naszego bezpieczeństwa na siłach 
ochotniczych i powrócimy do poboru? Marek Budzisz 
jest zdecydowanym zwolennikiem takiego kroku, ale 
proponuje budowę systemu nowoczesnego, elastycz-
nego, takiego jaki udało się stworzyć w  Szwecji czy 
w Norwegii. Tego nie uda się dokonać bez stworzenia 
nowego systemu rekrutacji do armii republikańskiej 
w  zgodzie z  wielowiekową polską tradycję zaanga-
żowania świadomych obywateli w  obronę ojczyzny. 
Systemu, który nie będzie dolegliwym ciężarem dla 
obywateli a nowoczesnym elementem dobrze funkcjo-
nującego państwa.

Liczba stron: 376, Cena: 69,90 zł
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Dr Rafał Bartłomiej Panfil prezentuje swoją książkę pt. „Braterstwo 
broni jako forma więzi społecznej”
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PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJ Książki

ks. andrzej zwoliński: „Św. Józef. Biografia Ilustrowana”

O wzorze ojcostwa
 DOROTA SMOSARSKA

Święty Józef to niezwykle tajemnicza postać. 
W  Piśmie Świętym odnajdujemy wzmiankę 
o nim jedynie 14 razy, nie wypowiada ani jedne-
go słowa, nie wiadomo nawet kiedy i w jakich 
okolicznościach zmarł. Pomimo tego na całym 
świecie czci się Jego osobę i  przyzywa w  trud-
nych sytuacjach.

Stał się też bohaterem książki ks. prof. 
Andrzeja Zwolińskiego pt. „Św. Józef. Bio-
grafia Ilustrowana”. Autor opierając się na 
szczątkowych danych napisał imponujący 
życiorys Opiekuna Jezusa

Wzór ojcostwa 
Ks. prof. Andrzej Zwoliński podjął się 

trudnego zadania. Ale dzięki solidnej wiedzy 
historycznej i  teologicznej, czerpiąc z  apo-
kryfów, objawień i opisów cudów św. Józefa 
powstało piękne dzieło. Każdy czytelnik bę-
dzie w stanie wyobrazić sobie życie Świętej 
Rodziny, dzięki dokładnemu zobrazowaniu 
żydowskich obyczajów religijnych i społecz-
nych w  tamtych czasach. Przykładowo po 
urodzeniu noworodka kąpano i  nacierano 
solą, wodą i  oliwą. Następnie, złączywszy 
mu nóżki i przyłożywszy rączki do tułowia, 
owijano go ciasno lnianymi lub bawełnia-
nymi bandażami. Opaską przewiązywano 
czoło i  podbródek. Dopiero po siedmiu 
dniach wymieniano pieluszki, w które no-
worodek był owinięty. 
W tym czasie umierało 
najwięcej dzieci. Święty 
Józef był synem zwy-
kłej, żydowskiej rodzi-
ny, poddanej codzien-
nym i  świątecznym 
zwyczajom i  tradycjom 
swojego narodu, które 
autor obszernie opisuje 
w swojej książce. 

Bóg powierzył św. 
Józefowi misję spra-
wowania ojcostwa nad 
swoim synem. W opisie 
rodowodu Jezusa wg 
Ewangelii św. Mateusza 
ewangelista identyfikuje go jako męża Ma-
ryi. Werset kolejny stwierdza, że Józef nie 
jest fizycznym ojcem kolejnego potomka 
Abrahama, czyli Jezusa. Józef jest jednak na-
zwany ojcem Jezusa jako prawny ojciec i to 
dzięki temu Jezus zgodnie z prawem należy 
do rodu Dawida. Jednocześnie pochodzi od 
samego Boga. Trudno to ogarnąć ludzkim 
rozumem, bo dokonały się rzeczy na pozio-
mie boskim. Jan Paweł II w orędziu z 1980 
roku napisał: „Józef, według ducha, był 
doskonałym ucieleśnieniem ojcostwa w ro-
dzinie ludzkiej, a jednocześnie świętej”. Syn 
Boży, wcielony w  człowieka, potrzebował 
dwojga rodziców aby wychować się w cieple 
i miłości rodziny. 

Jak pisze ks. Zwoliński, św. Józef został 
dany światu, by w dyskretny sposób ukazać 
doskonałe przymioty Boga Ojca. Nosił on 
w sobie piękno, czystość, miłość i mądrość, 
rozwagę i miłosierdzie, współczucie i opie-
kuńczość. Sam Bóg wybrał Józefa, aby ten 
był ojcem, opiekunem, żywicielem i  wy-
chowawcą. Dlatego jest najdoskonalszym 
wzorem ojcostwa dla mężczyzn.

Kult św. Józefa
Ojcowie i pisarze Kościoła podkreślają, 

że do tak bliskiego życia z Jezusem i Mary-
ją Opatrzność wybrała męża o niezwykłej 
cnocie. Dlatego Kościół słusznie stawia św. 
Józefa na czele wszystkich świętych, zaraz 
po Matce Bożej i  daje mu tak wyróżnio-
ne miejsce w hagiografii. W średniowieczu 
Józef był wielce popularny wśród najwybit-
niejszych teologów tego okresu. Wypada 
wymienić chociażby: św. Alberta Wielkie-
go, św. Tomasza z Akwinu, św. Bonawen-
turę czy bł. Dunsa Szkota. Największą 
czcią do św. Józefa wyróżniała się św. Teresa 
z Avila. Twierdziła ona wprost, że o cokol-
wiek prosiła Pana Boga za jego przyczyną, 
zawsze otrzymała i  nie była nigdy zawie-
dziona. Wszystkie swoje klasztory fundo-
wała pod jego imieniem. Jego też obrała za 
głównego patrona swoich dzieł.

W XIX wieku do szczególnych czcicieli 
św. Józefa zaliczał się św. Jan Bosko. Stawiał 
on swojej młodzieży rzemieślniczej św. Pa-
triarchę za wzór. Miesiąc marzec obchodził 
jako miesiąc św. Józefa osobnym, codzien-
nym nabożeństwem i  czytankami o  św. 
Józefie. Na wiek XIX przypada rozkwit 
kultu św. Józefa. Papież Pius IX w  roku 
1870 ogłosił św. Józefa Patronem Kościo-
ła Powszechnego. Jego następca Leon XIII 
w  1889 r. wydał encyklikę „Quamquam 
pluries” sławiącą świętego Patriarchę i  za-
chęcającą do wzywania jego pomocy. Nad-

to uroczystość 19 marca 
została podniesiona do 
rzędu świąt I klasy.

Litania 
do Świętego Józefa
Święty Józef otrzy-

mał od Boga misję aby 
troszczył się o  Jego Syna 
i o Matkę Jego Syna. Po 
wypełnieniu tego zadania 
otrzymał nowe – troskę 
o  każdą chrześcijańską 
rodzinę, w  tym także 
Kościół. Wierni wzywają 
tego świętego w  Litanii, 
opisując jego życie du-

chowe i działania podejmowane z woli Boga. 
Bardzo często są to zwroty poetyckie, często 
niezrozumiałe, przez co wymagają refleksji 
(np. Przesławny potomku Dawida, Prze-
czysty Stróżu Dziewicy, Troskliwy Obrońco 
Chrystusa). Wezwania litanijne do świętego 
Józefa wymieniają wyróżniające go cechy: 
najsprawiedliwszy, najczystszy, najroztrop-
niejszy, najmądrzejszy, najmężniejszy, naj-
posłuszniejszy, najwierniejszy, zwierciadło 
cierpliwości, miłośnik ubóstwa. Litanię do 
Świętego Józefa zatwierdził do publicznego 
użytku papież Pius X w 1909 roku. Odma-
wianie Litanii do Świętego Józefa zapewnia 
odpust częściowy.

Jako, że książka jest bibliografią ilu-
strowaną, to zawiera liczne reprodukcje 
dzieł sztuki przedstawiających wizerunek 
świętego. Są także zdjęcia miejsc odwiedza-
nych przez Świętą Rodzinę. W sumie jest 
40 stron kolorowych oraz 150 ilustracji 
czarno-białych. Wzbogacają one naszą wie-
dzę na temat czytanych treści. 

Książka liczy 416 stron, a jej cena to 
69,90 zł. Wydało ją Wydawnictwo Fronda.

„Ofiara”
Anna Potyra
Ewa Karpińska i Tomasz Branicki mają 

za sobą burzliwą przeszłość. Kiedyś łączył ich 
płomienny romans, niestety gorące uczucie 
nie przetrwało próby, jakiej zostali poddani. 
Ich związek rozpadł się. Zostały po nim żal, 
tęsknota i wiele niewypowiedzianych słów.

Teraz okazuje się, że to nie wszystko. 
Jest jeszcze Anastazja, ich nastoletnia córka, która właśnie 
została uprowadzona dla okupu. Ewa w  swojej desperacji 
zwraca się z  prośbą o  pomoc do Tomasza. Były komandos 
jest jedyną osobą, która ma wystarczające umiejętności i do-
świadczenie, by wyrwać dziewczynę z rąk porywaczy. Tomasz 
bez chwili wahania rzuca wszystko i  staje u  boku Ewy, by 
stoczyć walkę o najwyższą możliwą stawkę. Szybko okazuje 
się, że nic w tej sprawie nie jest tym, na co wygląda. Aby do-
trzeć do Anastazji, Ewa i Tomasz muszą dotrzeć do samego 
jądra mrocznych tajemnic sprzed lat. Zrobią wszystko, żeby 
uratować córkę. Czy zdążą?

Liczba stron: 304, Cena: 49,90 zł

„Silmarillion. 
Edycja specjalna z ilustracjami autora”
J.R.R. Tolkien
Po raz pierwszy w historii specjalne wy-

danie słynnego kompendium wiedzy o mito-
logii „Władcy Pierścieni” z ilustracjami same-
go J.R.R. Tolkiena, barwionymi krawędziami 
i dwoma rozkładanymi mapami.

Silmarile to trzy potężne klejnoty 
stworzone przez Fëanora, najbardziej utalentowanego spośród 
elfów, w których zostało uwięzione światło Dwóch Drzew Va-
linoru. Jednak pierwszy Władca Ciemności, Morgoth, skradł 
klejnoty i  umieścił je w  swojej żelaznej koronie, strzeżonej 
w niezdobytej fortecy Angband na północy Śródziemia. Silma-
rillion opowiada historię buntu Fëanora i  jego sprzymierzeń-
ców przeciwko bogom, ich wygnania z Valinoru i powrotu do 
Śródziemia oraz stoczonej przez Elfy Wysokiego Rodu wojny 
z Nieprzyjacielem. Książkę wypełniają legendy o Ainurach, Va-
larach, upadku Númenoru i Pierścieniu Władzy. Razem składają 
się one na niepowtarzalny obraz dziejów Śródziemia od Muzyki 
Ainurów, z której zrodził się świat, aż do końca Trzeciej Ery, gdy 
powiernicy Pierścienia odpłynęli z Szarej Przystani...

Książka w bogatej szacie graficznej, w pełni kolorowa, zawiera 
również dwie rozkładane mapy Beleriandu w dużym formacie - ory-
ginalną i w wersji zmodyfikowanej przez Christophera Tolkiena.

Liczba stron: 520, Cena: 159,90 zł

„Pan Błysk” (z ilustracjami autora)
J.R.R. Tolkien
Nowa, wyjątkowa edycja ilustrowana 

przez samego Tolkiena!
Pan Błysk, słynący z  niezwykle wy-

sokich cylindrów i  z  Żyrólika, który 
mieszka w  jego ogrodzie, kierowany ka-
prysem postanawia pewnego dnia kupić 
samochód. Lecz jego pierwsza przejażdż-

ka z  wizytą do znajomych szybko zamienia się w  całą serię 
katastrof. Niektóre są winą stylu jazdy Pana Błyska, ale nawet 
on nie był w  stanie przewidzieć, że zostanie porwany przez 
trzy niedźwiedzie…

J.R.R. Tolkien stworzył książeczkę o  przygodach Pana Bły-
ska dla własnych dzieci, ilustrując tekst mnóstwem szczegółowych 
i prześmiesznych kolorowych rysunków. W 1936 roku przesłał ją 
swojemu wydawcy, jako możliwą następną książkę po „Hobbicie”, 
ale choć porównywano tę ekscentryczną opowieść do bestsellero-
wej „Alicji w Krainie Dziwów”, wydawnictwa nie stać było na druk 
ilustracji. Po raz pierwszy „Pan Błysk” został wydany w 1982 roku, 
już po śmierci pisarza.

W tym wydaniu po raz pierwszy połączono barwne rysunki Tol-
kiena z polskim tekstem, tak że tworzą integralną całość z komiczną 
historyjką. Książka zawiera także oryginalne reprodukcje rękopisów 
autora, pozwalając czytelnikom w każdym wieku cieszyć się tą nie-
zwykłą opowieścią.

Liczba stron: 192, Cena: 67,90 zł

„Planety”
John Devolle
Zabawne, kolorowe ilustra-

cje i  zdumiewające fakty naukowe 
w jednym!

Młody czytelniku, zapnij pasy 
i wyrusz w pełną wrażeń podróż po 
Układzie Słonecznym! Po drodze 

dowiesz się wszystkiego o planetach i  poznasz odpowiedzi na tak 
ważne pytania, jak: Dlaczego Wenus tak brzydko pachnie? Dlaczego 
na Neptunie nie ma wielu przyjęć urodzinowych? I co by się stało, 
gdyby spróbować zjeść obiad na Marsie?

„Planety”  to kolejna propozycja dla dzieci autorstwa Johna 
Devolle’a, którego „Atomy” równie ciekawie tłumaczyły m.in. teorię 
Wielkiego Wybuchu i ewolucję.

Liczba stron: 32, Cena: 45,00 zł

„Wicked. Życie i czasy Złej Czarownicy 
z Zachodu”
Gregory Maguire
Kiedy w  „Czarnoksiężniku z  Krainy 

Oz” – klasycznej opowieści L. Franka Bauma 
– Dorotka triumfuje nad Złą Czarownicą 
z Zachodu, poznajemy tylko jej część histo-
rii. A gdyby tak popatrzeć na te wydarzenia 
z perspektywy tajemniczej Czarownicy? Skąd 

się wzięła? Jaką drogę wybrała? Dlaczego stała się taka zła?
W świecie stworzonym przez Gregory’ego Maguire’a zwierzęta 

mówią i walczą o swoje prawa obywatelskie, Manczkinowie starają 
się wejść do klasy średniej, a Blaszany Drwal pada ofiarą przemocy 
w rodzinie. W tym świecie mała zielonoskóra dziewczynka o imie-
niu Elfaba wyrośnie na osławioną Złą Czarownicę z Zachodu. By-
stra, zjadliwa i nierozumiana zmusi was do ponownego przemyślenia 
swoich przekonań na temat natury dobra i zła.

Liczba stron: 572, Cena: 54,90 zł

„Portret mordercy. Świąteczny kryminał”
Anne Meredith
„Adrian Gray urodził się w  maju 1862 

roku i zginął z  rąk jednego ze swoich dzieci 
w czasie Bożego Narodzenia w 1931 roku” - 
tak zaczyna się klasyczna powieść kryminalna, 
fascynujący portret psychologii mordercy.

Co rok w  grudniu Adrian Gray zaprasza 
swoją rodzinę do domu Kings Poplars. Żadne 

z jego sześciorga dzieci nie darzy go sympatią; kilkoro z nich ma nawet 
powód, by życzyć mu śmierci. Rodzina zbiera się w wigilię Bożego Na-
rodzenia – a do następnego ranka ich życzenie zostaje spełnione.

Ta niekonwencjonalna i  intrygująca powieść przedstawia hi-
storię tego, co wydarzyło się tamtej mrocznej wigilijnej nocy oraz 
co morderca zrobił później. Fani złotego wieku kryminału będą za-
chwyceni...

Liczba stron: 280, Cena: 44,90 zł

„Duch na rozstaju dróg. Bożonarodzeniowa 
antologia opowieści niesamowitych”
praca zbiorowa
Nowele i opowiadania zawarte w tej an-

tologii pochodzą z różnych czasów i kręgów 
kulturowych. Zostały napisane zarówno przez 
poczytnych i popularnych do dzisiaj autorów, 
jak i  twórców znanych nielicznym. Łączy je 
to, że ukazują się w  języku polskim po raz 

pierwszy, a także to, że wszystkie należą do gatunku, który niezmien-
nie cieszy się popularnością wśród czytelników – literatury grozy.

Antologia zawiera między innymi wigilijną opowieść  „Krysz-
tał górski”  pióra XIX-wiecznego klasyka literatury austriackiej 
Adalberta Stiftera; opowiadania grozy brytyjskich pisarzy epoki 
wiktoriańskiej Mrs J.H. Riddell i  W.F. Harveya oraz amerykań-
skiej powieściopisarki Ellen Glasgow. Na osobną uwagę zasługuje 
opowiadanie „Tajemniczy obcy” napisane przez urodzonego w Zie-
lonej Górze niemieckiego pisarza Karla Adolfa von Wachsmanna, 
które zdaniem krytyków jest pod wieloma względami prekursorskie 
wobec powstałej ponad pół wieku później słynnej powieści Brama 
Stokera „Dracula”.

Liczba stron: 640, Cena: 69,90 zł

Nowości Wydawnictwa ZYSK I S-KA



40

PEŁNA WERSJA - sygnet
[do wykorzystania w internecie]

WERSJA KOLOROWA - sygnet
[do wykorzystania w druku,
przy wymiarze min. 2cm]

WERSJA W SKALI SZAROŚCI - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

WERSJA CZARNO BIAŁA - sygnet
[do wykorzystania w druku, mały format]

MAGAZYN OPINII
ZIEMI CIECHANOWSKIEJReklama

reklama


